
روزنامه

استاندارقم دربازدید از بخش سلفچگان تاکید کرد:

ضرب الاجل دو هفته ای برای تعیین 
تکلیف سایت پسماند سلفچگان

در دوازدهمین اجلاسیه جامعه مدرسین و علمای بلاد مطرح شد؛

مصادیق مخاطره آمیز نظام اسلامی شناسایی شود

ویژه  از سایت ۱۸ هکتاری پسماند  استاندارقم دربازدید 
شهرک صنعتی سلفچگان گفت: ظرف دو هفته آینده باید 

متولی اصلی این سایت مشخص و تعیین تکلیف شود.

سید محمدتقی شاهپچراغی در سفر یک روزه به بخش 
سلفچگان ضمن بازدید از سایت ۱۸ هکتاری پسماند ویژه 
شهرک صنعتی سلفچگان گفت: ظرف دو هفته آینده باید 

7
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در جلسه ستاد تسهیلات زائران شهرداری قم مطرح شد؛

برنامه ریزی برای برگزاری باشکوه
 نیمه شعبان و استقبال از مسافران نوروزی

8
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معاون دادستان قم هشدارداد:

شهروندان قمی مراقب پیامک های جعلی مالیات خانه خالی باشند
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آلودگی های زیست محیطی این سایت آب، خاک و هوای این منطقه را به مخاطره انداخته است
قابل قبول نیست که هیچ دستگاهی مسئولیت این سایت را برعهده نمی گیرد

 جلسه ستاد تسهیلات زائران و خدمات سفر شهرداری 
در  شهری  مشکلات  بررسی  و  آمادگی  کسب  برای  قم 
روز  نوروزی  مسافران  و  شعبان  نیمه  زائران  از  استقبال 
چهارشنبه با حضور جمعی از مسئولان مجموعه مدیریت 

شهرداری  شهری  خدمات  معاون  شد.  برگزار  قم  شهری 
قم در ابتدای این نشست گفت: باید نظام حرکتی در ایام 
نیمه شعبان در اطراف مسجد مقدس جمکران تدوین شود 
تا بر مبنای آن بتوانیم خدمات مناسبی را به عابران پیاده، 

معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم: 

گسترش تجمعات در قم خطرآفرین است
 معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم از افزایش تجمعات خطرآفرین و عدم رعایت 

دستورات بهداشتی در سطح بانک های استان انتقاد کرد. 
 احمد حاجی زاده  روزچهارشنبه در جلسه ستاد استانی کرونا با انتقاد از گسترش تجمعها 
در سطح استان افزود: اگر تجمع ها خطر آفرین است باید جمع شود و نباید گزینشی عمل 

شود.
 نباید در موضوع کرونا لحظه ای غفلت کنیم 

وی با اشاره به طرح شهید سلیمانی افزود: هلال احمر و بسیج باید در اجرای این طرح 
کمک دانشگاه علوم پزشکی قم باشند تا کانون ویروس شناسایی شود. حاجی زاده با انتقاد 
از وضعیت بانک های استان بیان داشت: اینکه در آمار گفته می شود، بانک ها دستورات 
بهداشتی را رعایت نمی کنند، قابل قبول نیست و باید از طریق سرپرستی بانک ها تذکر 
داده شود.  معاون استاندار قم تاکید کرد: در موضوع کرونا نباید لحظه ای غفلت کنیم و باید 

همیشه حساسیت داشته باشیم.
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم:

حساسیت مردم نباید در مورد کرونا از بین برود 
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم  نیز دراینجلسه  نسبت به روند افزایشی بیماران کرونایی 

و کاهش مراجعه به مراکز تست تشخیص بیماری هشدار داد. 
مهدی مصری اظهار کرد: وضعیت کرونا در سطح استان در حال افزایش است و اگر امروز 
مراقب نباشیم، پیش بینی می شود تا چند هفته آینده روند بستری ها نیز افزایشی خواهد 

شد. 
 وی افزود: اومیکرون اگر چه علائمی خفیف دارد اما همه گیری آن زیاد است و اگر 

واکسیناسیون به درستی انجام شود، تا حد زیادی می توان بیماری را کنترل کرد.
مصری با بیان اینکه حساسیت مردم نباید در مورد کرونا از بین برود ابراز داشت: متاسفانه 
تعداد مراجعه کنندگان به مراکز تست کم شده و همین امر موجب می شود ما در کشف کانون 
کرونا دچار مشکل شویم.  سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم بر اجرای طرح شهیدسلیمانی 
تاکید کرد و عنوان کرد: در اجرای این طرح نیازمند کمک بسیج و هلال احمر هستیم که 

اجرای آن موجب کنترل بیماری خواهد شد.

چرا حضور ایران درمنطقه 
خلیج فارس مهم است؟

اساسی  قانون  تاکید  مورد  موضوعات  از  یکی   
جمهوری اسلامی، ارتباط گسترده و تعمیق روابط با 

کشورهای اسلامی همسایه و غیرمعاند در حوزه های سیاسی، اقتصادی، اجتماعی 
و فرهنگی است. دولت سیزدهم نیز برنامه سیاست خارجی خود را بر همین اساس 
تنظیم کرد و اولویت سیاست خارجی را بر تعمیق روابط و حل اختلافات کوچک و 

جزئی با کشورهای همسایه قرار داده است.
ایران با هیچ کدام از کشورهای همسایه اختلاف ارضی نداردتعاملات جمهوری 
اسلامی با کشورهای همسایه بیشتر بر محور مسائل اقتصادی است و به همین 
دلیل، حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان در پاسخ سفر مقامات 

کشورهای همسایه، در اسرع وقت پاسخ سفرهای دیپلماتیک آنها را داده است.
معنای سفر اخیر وزیر امور خارجه به عمان و قطر این است که سیاست های اعلام 
شده از جانب دولت سیزدهم و وزیر خارجه در حال عملیاتی شدن است و دولت بر 

اساس نقشه راه اعلامی حرکت می کند.
قطعاً هر چقدر رایزنی های دیپلماتیک بین کشورها بیشتر باشد، این موضوع 
می تواند بر ارتقای همکاری ها در حوزه های دیگر هم تأثیر بگذارد. رسانه های وابسته 
به امپراطوری رسانه ای نظام سلطه تلاش می کنند که جمهوری اسلامی را در نظام 
بین الملل و حتی در ارتباط با همسایگان منزوی نشان دهند و اینطور القا کنند که 
جمهوری اسلامی باعث تنش آفرینی در منطقه می شود. این سفرهای دیپلماتیک 
جمهوری  صادراتی  توانمندی های  باشد.  ادعاها  این  بر  بطلانی  خط  می تواند 
اسلامی به ویژه برای کشورهای همسایه جذابیت های قابل توجهی دارد، تقویت 
روابط اقتصادی، تجاری، بانکی و بندری با همسایگان می تواند به تقویت روابط 
سیاسی منجر شود. جمهوری اسلامی از کشورهای موثر در تحولات حوزه خلیج 
فارس است و تقویت دیپلماسی کشور در این حوزه می تواند در حل بحران های این 
منطقه و کاهش تنش ها کمک کند. نگاه جمهوری اسلامی ایجاد منطقه ای امن 
برای همه کشورهای همسایه و کشورهای حوزه خلیج فارس است، تقویت حضور 
جمهوری اسلامی در منطقه می تواند تنش ها را به حداقل برساند و رهنمودهای 
جمهوری اسلامی ایران به عنوان یک برادر بزرگتر و دلسوز برای کل منطقه، می تواند 
در تحکیم روابط بین کشورهای همسایه موثر واقع شود. در طول ۴۰ سال گذشته، 
جمهوری اسلامی تلاش کرده با همزیستی مسالمت آمیز با کشورهای همسایه، بر 
تقویت روابط با آنها اصرار بورزد و این سیاست اصولی جمهوری اسلامی هیچ وقت 
تغییر نکرده است. نگاه جمهوری اسلامی به همه تحولات منطقه، متوازن و عدالت 
محور است، قطعاً ایران با این نگاه می تواند در حوزه کاهش تنش ها بسیار موثر باشد. 
این یک اصل پذیرفته در نظام بین الملل است که مشکلات، معضلات و اختلافات 

در هر منطقه توسط کشورهای همان منطقه حل شود.
اگر کشورهای منطقه، مسائل و موضوعات را حل و بتوانند در تحکیم ارتباطات 
و ارتقاء امنیت منطقه کوشش کنند، نقش آفرینی کشورهای فرامنطقه ای کاهش 
پیدا خواهد کرد. اگر تحکیم روابط در منطقه غرب آسیا و به ویژه خلیج فارس اتفاق 
بیافتد، رژیم صهیونیستی به عنوان عامل اصلی ناامنی در منطقه،  اجبارا حضورش را 
کمرنگ خواهد کرد و کشورهای منطقه نیز به نقش مخرب این رژیم بیشتر پی می برند 
و در تحکیم روابط تلاش خواهند کرد. هر چقدر همبستگی و نزدیکی بین کشورهای 
همسایه بیشتر باشد،روزنه حضور رژیم نامشروع صهیونیستی به عنوان عامل ایجاد 
اختلاف بین کشورهای منطقه بسته خواهد شد. سیاست دولت سیزدهم برای 
تقویت روابط با کشورهای حوزه قفقاز و همچنین کشورهای حاشیه خلیج فارس را 
راهبردی است وجمهوری اسلامی به عنوان یک کشور واسط بین شمال و جنوب 

قاره آسیا امن ترین کریدور در حوزه ریلی، جاده ای و دریایی محسوب می شود.
به  توجه  با  است   مهم  تجاری  قراردادهای  به  اسلامی  جمهوری  بودن  متعهد 
می تواند  گمرکی،  و  اقتصادی  تجاری،  حوزه  در  ایران  داخلی  توانمندی های 
مسیرهای طولانی ریلی بین شمال و جنوب را کوتاه تر کند و موجب رونق تجارت 
بین کشورهای حوزه قفقاز در شمال و کشورهای حوزه خلیج فارس در جنوب شود.

تقویت حضور جمهوری اسلامی در خلیج فارس می تواند تنش ها را به حداقل 
برساند و ایران به عنوان یک برادر بزرگ تر و دلسوز برای کل منطقه، می تواند در تحکیم 

کارشناس مسائل غرب آسیاروابط بین کشورهای همسایه موثر واقع شود.

  

 رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم با اشاره به ایمن سازی 
۳۵۴ بوستان شهری، از استاندارد شدن تمام بوستان ها و محل های بازی کودکان 
تا پایان سال جاری خبر داد. سید مجتبی سبحانی ثابت در گفت وگویی اظهار 
داشت: با اقدام های انجام شده طی ۶ سال گذشته، شاهد توسعه قابل توجه فضای 
سبز شهری قم هستیم. وی همچنین با اشاره به ایمن سازی محل های بازی در 
پارک ها و فضاهای سبز شهری بیان کرد: تا حدود زیادی از محل های بازی کودکان 
قم به صورت کامل ایمن سازی و استاندارد شده اند و مابقی نیز تا پایان سال به مراکز 

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم:
۳۵۴ بوستان شهری قم ایمن سازی شد

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم :
قم سومین کلانشهر سبز کشوراست
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آیت الله مکارم شیرازی:
کمرنگ شدن نقش مردمی مذهب 

به شعائر دینی ضربه می زند
آیت الله جعفر سبحانی از مراجع 
تقلید گفــت: نارضایتی مــردم در 
مراجعه به ادارات و دســتگاه های 
اجرایی ضربه به انقلاب اســلامی 
می زند، مسوولان فاصله خود را با 
مردم کمتر و ســعی کنند رضایت 
عمومی را کســب نمایند. وی روز 
پنجشنبه در ارتباط تصویری زنده 
7بــا دوازدهمین اجلاســیه جامعه  7

تولیت حرم مطهرحضرت معصومه)س (:

آستان مقدس قم مخالف 
تکمیل پروژه مونوریل نیست

آیت الله ناصر مکارم شــیرازی از 
مراجع تقلید با بیــان اینکه باید از 
فرصت های مختلــف برای جذب 
جوانان به مســجد و معارف دینی 
استفاده شود، گفت: نقش مردمی 
مذهب نباید کمرنگ شود؛ کمرنگ 
شــدن نقــش مردمی مذهــب به 
شــعائر دینی ضربه می زنــد. وی 
روز پنجشــنبه در ارتباط تصویری 

مطهرحضــرت  حــرم  تولیــت 
این کــه  بیــان  بــا  معصومــه)س( 
درابتدای اجــرای طرح منوریل به 
نظرات مســوولان حــرم حضرت 
معصومــه)س( بی توجهــی شــد، 
گفــت: در ســفر هیــات دولت به 
اســتان قم، به آقای رییسی گفتم 
برای اجرای طرح منوریل تصمیم 
بگیرید تا این طرح نیمه تمام نماند  4

آیت الله سبحانی:

نارضایتی مردم در مراجعه 
به ادارات ضربه به انقلاب می زند

سیدرضا صدرالحسینی*

در دهمین جشنواره صنعت چاپ استان قم ؛

کارآفرینان و فعالان برتر صنعت چاپ قم تجلیل شدند
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تعارض منافع و یک فاجعه...! 
چند سالی می شود که تحلیل های اقتصاد سیاسی 
به  کشور  اقتصادی  جغرافیای  آسیب شناسی  برای 
در  که  نحوی  به  داده اند،  تکیه  تحریم ها  سناریوی 

هر برداشتی از شکست ها، ناکامی ها و کم آمدن ها، پدیده های ناهنجار برشی از 
عکس العمل تحریم ها معرفی می شوند.

بی شک نمی توان تحریم ها را نادیده انگاشت. قطع گفتمان اقتصادی از فرآیند 
داد و ستدهای مولد جهانی، یعنی تبدیل شدن یک ارگانیزم عملیاتی در اقتصاد 
به یک تماشاچی منفعل که سعی می کند با رفتارهای نامریی خود را در دایره سود 
تولیدشده جهانی سهیم کند، اما قطعا این واقعیت، همه ماهیت نمودارِ کژ اقتصاد 
ایرانی را نشان نمی دهد. به گمانم باید توسعه ایرانی را )با پیشگامی رفتارشناسی 
اقتصاد ایرانی( در مقابل پرسش های متعددی قرار داد. نشستن در مقام پاسخگویی 
یا ایجاد ترکیبی مشخص از تجربه ها و داده های اقتصادی، برای ارائه پاسخ های 
قابل تامل، می تواند نقش تحریم ها را در تاول های اقتصادی کشور با وضوح بهتری 
نشان دهد. این پرسش ها و پاسخ های آن قطعا مهمترین سند برای رشد در فردای 
احتمالی پایان تحریم ها خواهد بود. به عنوان مثال اگر تحریم ها وجود نداشتند، آیا 
اقتصاد ایرانی می توانست با »تعارض منافع کارآمد« به کار خود بهینه تر ادامه دهد تا 
حدی که ملت در نسبت با خلق سودهای رفاقتی-منفعتی در تراز مناسب تری قرار 
بگیرند؟ ساده سازی این پرسش چنین می شود: اگر تحریم ها وجود نداشتند، آیا 
سطح »تعارض منافع« در بدنه روشمندی عمومی کشور کاهش می یافت تا در مقابل 
رفاه عمومی وضعیت بهتری یابد؟ فرض همین امروز انتهای جریان تحریم ها باشد، از 

فردا تعارض منافع چه بر سر مناسبات اقتصادی کشور می آورد؟
مساله تعارض منافع از چالش های اصلی اقتصاد کشور است که تقریبا همه از آن 
سخن می گویند و به آن می تازند اما همچنان وجود دارد و چه بسا هر روز گره کورتری 
را به نمایش می گذارد. بهترین مثال برای این پدیده نیز بازار دارو در ایران است. در 
یک نمای لانگ شات، جعبه دارو در کشور این گونه دیده می شود که در یک سوی آن 
مردم به عنوان واقعیتی محروم ایستاده اند و در سوی دیگر مدیران دولتی که گروهی 
از آنان مدیران بخش خصوصی نیز محسوب می شوند، قرار گرفته اند. یعنی افرادی 
که بخشی از روز را در حوزه روشمندی عمومی برای دارو تصمیم سازی می کنند و 
در بخش دیگری از روز به عنوان فعالان اقتصادی همان تصمیم ها را اجرا می کنند. 
از زندگی تصمیم  نیمه ای دیگر  برای  و  از زندگی نشسته اند  نیمه ای  درواقع در 
می گیرند. صبح می سازند تا غروب آن را با آسودگی و رفاه بیشتر مصرف کنند. این 
تراز، »عیب ساختاری« توسعه در ایران را نمایندگی می کند. گروهی از مدیران سامانه 
داروسازی کشور به نوعی تصمیم می گیرند تا وقتی در مقام شهروندان اقتصادی قرار 

گرفته اند سود مولد آنان تضمین شده باشد.
از  حاکی  دارو  قلم  واردات ۳۱  »بررسی  است:  آمده  بودجه ۱۳99  تفریغ  در 
اختصاص ۲۳۵ میلیون و ۲۱۶ هزار و ۶۸۶ یورو مازاد بر قیمت واقعی داروها به ۱۲ 
شرکت واردکننده است«. در مقابل این ارقام معاون پیشین وزارت بهداشت اعلام 
می کند که ۶۱۲هزار شهروند درست در همان مدت به دلیل پرداخت هزینه های 
درمان به زیر خط فقر پرتاب شده اند. این داده ها معرف وضعیت دو گروه مذکوردر 
فضای سلامت محسوب می شوند. شهروندان در گیر و دار گرفتاری های سلامت و به 
خصوص مشکلات دارو جان می دهند اما از سوی دیگر مدیران دولتی-خصوصی در 

تعارض منافع به ارقام بزرگتر سود اندیشه می کنند.
به ابتدای بحث برگردیم. اگر تحریم ها نبودند این تعارض منافع چه وضعیتی 
را نشان می داد یا اگر همین فردا تحریم ها بروند، می شود با وجود چنین تعارض 
منافعی به تغییر مکانیزم رشد در ایران دل بست؟ قطعا باید در برداشت های اقتصادی 
سیاسی از شرایط موجود توسعه، عناصر دیگری را هم دخیل کرد تا جغرافیای بهتری 

از تحلیل ها شکل بگیرد. 
بدون داشتن یک جغرافیای کامل امکان بهینه سازی فرآیندهای جهش توسعه 
در آینده امکان پذیر نخواهد بود. رفتارشناسی مدیران و تصمیم سازان اقتصادی 
می تواند برای این منظور کمک بزرگی باشد. واقعیت این است که ما اگر تحریم ها را 
هم نداشته باشیم فشلیزم فکری و رفتاری همچنان وجود خواهند داشت و اگر سهم 
ملت از چرخش مبادله ملی افزایش یابد، ربطی به نحوه حضور، فعالیت و کارکرد 

آنان ندارند. 
برای همین بهینه سازی بهره مندی، اگر پروتکلی به نام مرتفع سازی تحریم ها 
دارد، باید پروتکل پایش و استانداردسازی تعارض منافع را نیز در اختیار داشته 
باشد. در غیر این صورت آسیب های اجتماعی ناشی از این تعارض ها به پایداری 
می رسند. رفع تحریم ها یک تحول بزرگ محسوب می شود اما فردای این تحول 
بزرگ، تعارض ها با ما چه خواهند کرد؟ پروتکل رفع تعارض ها یا تبدیل آنها به 
عناصری با بهره مندی عمومی، نیازی چه بسا بزرگتر از رفع تحریم ها باشد. 

این گونه نیست؟
روزنامه نگار

در دهمین جشنواره صنعت چاپ استان قم ؛

کارآفرینان و فعالان برتر صنعت چاپ قم 
تجلیل شدند

دهمین جشنواره صنعت چاپ استان قم  با حضور مسئولان استانی  با تجلیل از 
شش نفر از کارآفرینان و فعالان  برتراین عرصه  برگزارشد

در دهمین جشنواره صنعت چاپ استان قم  چهارشنبه ۲۲ دی ماه با حضور معاون 
سیاسی امنیتی استانداری ، رییس سازمان صنعت و معدن و تجارت ، رییس اتاق 
اصناف و تعدادی دیگر از مسئولین و جمعی از خانواده صنعت چاپ قم در تالار 

همایش شهید سیدمرتضی آوینی برگزار شد. 
مدیر کل فرهنگ و ارشاد استان قم در این مراسم گفت :قم می تواند قطب صنایع 

فرهنگی کشور باشد و پیشگام در این عرصه قطعا صنعت چاپ و نشر خواهد بود
سید موسی حسینی کاشانی  اظهارداشت :در طرح تحول اداره فرهنگ و ارشاد 
اسلامی استان قم به ظرفیت های منحصر بفرد استان در زمینه چاپ و نشر نگاه 
خاصی شده است که در سفر ریاست محترم جمهور و هیات دولت به استان قم این 

موضوع مطرح و دنبال شده است . 
وی افزود :توجه ویژه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و استانداری به شهرک چاپ و 
نشر قم و پیش بینی اقدامات موثر در رونق این شهرک با از سر گیری واگذاری زمین به 
متقاضیان و پیگیری برای افزایش سهم تسهیلات برای خرید ماشین آلات نوید بخش 

آینده خوبی برای این صنعت برند استان قم خواهد بود .
وی درادامه  با بیان اینکه قم با داشتن هزار و پانصد ورق ماشین چاپ، بزرگترین شهر 
چاپی کشور به شمار می رود، گفت: سالانه ۵۰ هزار تن کاغذ در قم مصرف می شود.
وی  در پایان گفت : در حال حاضر در حدود پنج هزار نفر به صورت مستقم در 
صنعت چاپ قم مشغول فعالیت هستند که با راه اندازی شهرک چاپ، تعداد افراد 

شاغل در این صنعت به ۸ هزار نفر می رسد.
محمودیان رئیس اتحادیه چاپخانه داران استان قم و ورییس سازمان  معدن،صنعت 
و تجارت استان قم هم در این جلسه، صنعت چاپ را صنعتی موثر در تحقق اقتصاد 
مولد دانستند و بر ضرورت تقویت این صنعت و رفع موانع پیش روی توسعه آن 
تاکید کردند. در پایان این مراسم از ۵ نفر از فعالین این حوزه تقدیر شد و همچنین 
از خانواده ۳ پیشکسوت صنعت چاپ قم که در سه سال اخیر به رحمت خدا رفته اند 

تجلیل بعمل آمد .

علی دهقان*

اخبار

مدیر کل اوقاف و امور خیریه استان قم:

سازمان اوقاف همواره حامی و پشتیبان 
حوزه علمیه است

مدیر کل اوقاف و امور خیریه استان قم  گفت :علما در موارد مختلف نظری، عملی 
و تبیین فقهی در مسئله وقف پیشتاز بودند. خود بانی وقف بودند و مردم را هم تشویق 

می کردند و اگر امروز هم بخواهد وقف دنبال شود باید از طریق علما دنبال شود. 
حجت الاسلام والمسلمین اسکندری  روز پنجشنبه در حاشیه برگزاری اجلاسیه 
سراسری جامعه مدرسین حوزه و علمای بلاد در گفت وگویی به نقش علما در فرهنگ 
برگزاری دوازدهمین  امروز شاهد  و گفت:  اشاره کرد  آن در جامعه  ترویج  و  سازی 
اجلاسیه با علمای بلاد هستیم. این اجلاسیه از دوره های گذشته مرحوم آیت الله 
مشکینی مرسوم بوده و ایشان می خواستند علما دور هم جمع شوند در مورد مشکلات 

جامعه هم فکری کنند و راهکار ارائه دهند.
مدیر کل اوقاف و امور خیریه استان قم افزود: روحانیت از ابتدای انقلاب همواره 
در همه صحنه ها حضور داشته و نقش آفرین بودند و مردم هم تاکنون این گونه رفتار 
کردند. این نقش آفرینی باید به صورت مختلف از جمله اجلاسیه بلاد تداوم پیدا کند.

وی بیان داشت: اگر سابقه موقوفات را بررسی کنیم متوجه می شویم که علما در 
موارد مختلف نظری، عملی و تبیین فقهی در مسئله وقف پیشتاز بودند. خودشان 
بانی وقف بودند و مردم را هم تشویق می کردند و اگر امروز هم بخواهد، وقف دنبال 

شود باید از طریق علما دنبال شود.
حجت الاسلام والمسلمین اسکندری با اشاره به نقش اوقاف در حمایت از حوزه 
گفت: الان مدارس علمیه در کشور و خیلی از موارد دیگر، موقوفه هستند و بسیاری از 
موقوفات است که وقف حوزه شده و اوقاف هم می تواند حامی حوزه و مسائل حوزوی 

باشد.

معاون خدمات شهری شهرداری قم :

۷۰ درصد بوستان هزار هکتاری 
درختکاری شده است

معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به روند احداث بوستان بزرگ ۱۰۰۰ 
هکتاری قم از درختکاری 7۰ درصدی در این عرصه جنگلی و شاخص شهر قم خبر 

داد.
عباس ذاکریان در جلسه شورای سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم که با 
حضور دکتر سقائیان نژاد شهردار قم و اعضای شورای اسلامی شهر قم برگزار شد، 
اظهار داشت: حدود ۱۴ میلیارد تومان هزینه جاری سازمان پارک ها و فضای سبز در 

سال جاری بوده است.
وی با بیان اینکه سازمان های وابسته، بازوهای تخصصی و توانمند شهرداری قم 
هستند اضافه کرد: یک طرح و پیشنهادی در شهرداری مطرح است که با پرداخت 
کامل بودجه حق نظارت بر سازمان پارک ها و فضای سبز، تمام این اعتبار صرف خرید 

گل و گیاهان جدید شود.
افزایش  و  فضاسازی  به ضرورت  اشاره  با  قم  شهرداری  شهری  خدمات  معاون 
سرانه های سبز شهری تصریح کرد: در بودجه سال ۱۴۰۱ ، رقمی بالغ بر ۱۴ میلیارد 

تومان برای خرید گل و گیاه پیش بینی شده است.
ذاکریان با اشاره به برخی پروژه های شاخص فضای سبز تصریح کرد: 7۰ درصد از 
بوستان ۱۰۰۰ هکتاری قم درختکاری شده است؛ همچنین شهربازی فدک، فاز دوم 
بوستان خضر نبی)ع(، فاز دوم بوستان مرجعیت، پل معلق بوستان کوثر، پینت بال و 
بازی های هیجانی بوستان علوی، مجموعه بازی های آبی و غواصی بوستان جوان و 

پارک دوچرخه و پارکینگ بوستان جوان به زودی به بهره برداری خواهد رسید.

عضو شورای اسلامی شهر قم تاکید کرد:

ضرورت ادامه کاشت درختان مثمر
 در فضای سبز شهر قم

عضو شورای اسلامی شهر قم با اشاره به رویکرد مجموعه مدیریت شهری قم در 
کاشت درختان مثمر در عرصه های شهری و جنگلی، خواستار اجرای ۱۰۰ درصدی 

این سیاست جدید شد.
حسن مالکی نژاد در جلسه شورای سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم 
که با حضور دکتر سقائیان نژاد شهردار قم و اعضای شورای اسلامی شهر قم برگزار 
شد، اظهار داشت: برنامه ها و اقدامات سازمان پارک ها و فضای سبز طبق افق و 
چشم اندازهای مشخص دنبال می شود و اثر آن هر سال بیش از گذشته در سطح شهر 

نمایان است.
وی افزایش بهره وری و برنامه ریزی جهت مصرف بهینه آب را از اقدامات قابل توجه 
سازمان پارک ها و فضای سبز دانست و افزود: با توسعه سیستم های آبیاری تحت فشار 
و مکانیزه، تخصیص حق آبه های شهری، توسعه شبکه و خطوط انتقال و بهره گیری از 

ظرفیت پساب، شاهد توسعه پایدار فضای سبز شهری قم هستیم.
عضو شورای اسلامی شهر قم سیاست کاشت درختان مثمر در قم را موردتوجه قرار 
داد و خاطرنشان کرد: رویکرد کاشت درختان مثمر در قم باید به صورت ۱۰۰ درصدی 

اجرا شود و شهروندان نسبت به توسعه این درختان مطالبات زیادی دارند.
وی با اشاره به مراحل پایانی عملیات عمرانی پیاده راه ارم، ابراز کرد: جمع زیادی از 
شهروندان قمی نسبت به کاشت درختان مثمر مانند نارنج در این محدوده پیشنهادات 
خوبی به شورای شهر می دهند که نشان می دهد مردم نسبت به اجرای طرح های 

عمرانی دقت نظر دارند و شاهد شهری پویا و زنده هستیم.
  

شهردار قم :

توسعه سرانه های سبز با افزایش نشاط 
اجتماعی  همراه است

با  باید  گفت:  شهری  سبز  سرانه های  توسعه  اهمیت  بر  تأکید  با  قم  شهردار 
فرهنگ سازی و افزایش مشارکت شهروندان در توسعه و افزایش سرانه های سبز شهری 

و خانگی، به بهره وری بیشتر این سازمان کمک کنیم.
و فضای سبز  پارک ها  دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد در جلسه شورای سازمان 
بودجه  و  اعتبارات  تمامی  واگذاری  آماده  اظهار داشت: شهرداری  قم،  شهرداری 
سازمان پارک ها و فضای سبز است، به شرطی که دیگر در خرید گل و گیاه کمکی 

به سازمان نکند.
وی با تأکید بر اهمیت توسعه فضای سبز ابراز کرد: افزایش سرانه های سبز شهری 
برای شهرداری قم از اهمیت ویژه ای برخوردار است، چراکه توسعه سرانه های سبز 
با افزایش نشاط اجتماعی و سالم سازی فضای زیست انسانی ارتباط مستقیمی 

دارد.
شهردار قم افزایش بهره وری سازمان پارک ها و فضای سبز را مورد توجه قرار داد و 
افزود: با درگیر کردن بیشتر شهروندان و افزایش فرهنگ سازی باید بهره وری این 

سازمان بیش از همیشه برای مردم مشخص شود.

مسئول سازمان بسیج سازندگی استان قم  خبرداد:

توزیع ۱۶ هزار بسته معیشتی به نیت
 شهید حاج قاسم سلیمانی 

مسئول سازمان بسیج سازندگی استان قم از توزیع ۱۶ هزار بسته معیشتی در ایام 
شهادت حضرت زهرا)س( و دومین سالگرد شهادت سردار شهید حاج قاسم سلیمانی 

و یارانش خبر داد. 
محمود داودآبادی با اشاره به اینکه سپاه پاسداران در ادامه کمک های مومنانه که از 
ابتدای شیوع کرونا در سطح کشور ارائه داده، به مناسبت ایام فاطمیه و دومین سالگرد 
شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی یک میلیون بسته معیشتی را در کشور توزیع کرد، 
گفت: توزیع این بسته ها بین محرومین در استان ها به سازمان های بسیج سازندگی 

سپرده شد.
وی ادامه داد: سهم استان قم بالغ بر ۱۶ هزار بسته بود که در این ایام با همت و 
مشارکت کمیته امداد امام خمینی)ره(، گروه های جهادی، پایگاه ها و حوزه های 

مقاومت و موسسات خیریه به نیازمندان و آسیب دیدگان از کرونا اهدا شد.
مسئول سازمان بسیج سازندگی استان قم با اشاره به اینکه این بسته ها شامل برنج، 
مرغ، روغن، حبوبات و ماکارونی است، خاطرنشان کرد: ارزش هر بسته بالغ بر ۴۵۰ 
هزار تومان بود که به نیابت از سردار شهید حاج قاسم سلیمانی به گروه های هدف 

اهدا شد.

خطیب نماز جمعه قم، گفت: برخی تلاش می کنند غیرت دینی را بی منطقی 
و خشونت معرفی کنند، اما حقیقت این است که غیرت دینی همراه با عقلانیت 
و بر خواسته از بصیرت است و بصیرت هم شعبه ای از عقلانیت است، بنابراین 

غیرت دینی عامل نجات کشور و تبدیل تهدیدها به فرصت است. 
آیت الله سید محمد سعیدی در خطبه نماز جمعه ۲۴ دی ماه ۱۴۰۰ که در 
مصلی قدس قم برگزار شد، با اشاره به آیه ۳۸ سوره توبه عنوان کرد: این آیه زمانی 
نازل شد که مسلمانان به تازگی از جنگ طایف و سختی های آن فارغ شده بودند 
که به پیامبر )ص( خبر رسید، روم برای توسعه مناطق اسلامی به وحشت افتاده 

و قصد حمله به آن را دارد.
با سایر جنگ های متفاوت بود؛ زیرا  امام جمعه قم، ادامه داد: این جنگ 
جنگ های دیگر نزدیک مدینه بودند؛ اما تبوک که محل درگیری مسلمانان و 
رومیان بود از مدینه دور بود و از طرفی هم مسلمانان آمادگی روحی و جسمی 

را نداشتند و از این جنگ شانه خالی می کردند که آیه ۳۸ سوره توبه نازل شد.
وی با بیان اینکه این آیه به مسلمانان یادآوری کرد که همه روزی می میرند؛ اما 
نباید با فرصت سوزی ها و دنیا دوستی نعمت های اخروی را از دست داد، افزود: 

مسلمانان با شنیدن این آیات آماده دفاع از اسلام شدند.
آیت الله سعیدی در خطبه دوم عنوان کرد: به مسئله خودسازی در شرع تأکید 

شده است، اما مسئله اصلی شناخت خود و چیستی خود است.
وی با اشاره به اینکه همه انحرافات بشر از این است که خودش را نمی شناسد، 
اظهار کرد: خود انسان همان جنبه انسانیت انسان است که با معرفت و بصیرت 

باید به آن دسترسی پیدا کرد.
تولیت حرم حضرت معصومه )س( با یادآوری سالروز شهادت شهدای مدافعان 
اسلام ادامه داد: رهبر معظم انقلاب در رابطه با قدرت تأثیرگذاری شهید نواب 
صفوی بیان کردند که اولین جرقه های انگیزش انقلابی اسلامی به واسطه نواب 

در من به وجود آمد و شکی ندارم که اولین آتش را در دل ما نواب روشن کرد.
وی با اشاره به قیام ۱9 دی در ۵۶ بیان کرد: زمینه قیام ۱9 دی ابتدا بعد از 
شهادت آیت الله مصطفی خمینی رقم خورد که بعد از برگزاری مجالس ترحیم 
برای ایشان روزنامه اطلاعات در نوشته ای به امام خمینی )ره( توهین کرد و زمینه 
حرکت طلاب، فضلا و اساتید حوزه علمیه را که بر اساس غیرت و بصیرت دینی 

بود فراهم کرد.
وی افزود: طلاب ابتدا در منزل آیت الله نوری همدانی تجمع کردند و سپس در 
۱۸ دی درس ها را تعطیل کردند و در منزل آیت الله گلپایگانی جمع شدند و به 
سمت منزل علامه طباطبایی حرکت کردند که آیت الله یزدی در آنجا سخنانی را 
بیان کردند سپس طلاب با آیت الله وحید خراسانی و آیت الله مکارم شیرازی دیدار 

و گفت وگو کردند و دیگر اقشار نیز در ۱9 دی به خیابان آمدند.
تولیت حرم حضرت معصومه )س( ادامه داد: لحظه شناسی و حضور شجاعانه 
مردم در صحنه و میدان داری روحانیت به هدایت بزرگان و مراجع در دفاع از امام 

خمینی )ره( سنگ بنای پیروزی انقلاب اسلامی شد.
وی با اشاره به دیدار مجازی رهبر معظم انقلاب با مردم قم اظهار کرد: رهبر 
معظم انقلاب قیام ۱9 دی مردم قم را نشان دهنده عمق اعتقاد دینی و غیرت 
دینی همراه با عقلانیت خواند و با اشاره به کینه آمریکا نسبت به نظام بر خواسته 
از اعتقادات ملت ایران فرمود باید با درک وظیفه کنونی با امید، وحدت و قدرت به 

سمت چشم انداز آینده حرکت کنیم.
خطیب نماز جمعه قم، اظهار کرد: ایشان امام خمینی )ره( را مظهر عامل 
غیرت دینی همراه با عقلانیت و خردمندانی دانستند و افزودند آیت الله مصباح 
یزدی نیز هم در غیرت دین در اوج بود و هم در عقلانیت یک فیلسوف واقعی بود.
وی، بیان کرد: کلیدواژه تحلیل رهبر معظم انقلاب از قیام ۱9 دی با توجه 
به مقتضیات زمان و الگو قرار دادن امام راحل )ره( و شاگرد ایشان، آیت الله 
مصباح، عقلانیت و غیرت دینی بود؛ زیرا عقلانیت بدون غیرت دینی باعث 
محافظه کاری، سستی و کوتاه آمدن از انجام وظایف است، همچنین غیرت دینی 
بدون عقلانیت هم منجر به جدایی از ولایت و افتادن در دامی که خوارج نهروان 

در آَن گرفتار شدند، می شود.
عضو مجلس خبرگان رهبری، گفت: برخی تلاش می کنند غیرت دینی را 
بی منطقی و خشونت معرفی کنند، اما حقیقت این است که غیرت دینی همراه 
با عقلانیت و بر خواسته از بصیرت است و بصیرت هم شعبه ای از عقلانیت است 

بنابراین غیرت دینی عامل نجات کشور و تبدیل تهدیدها به فرصت است.
وی یادآور شد: هر جا مشکلات فرهنگی، ابتذال و بی عفتی وجود دارد یا ناشی 
از بی غیرت دینی است و یا ضعف برنامه ریزی و عقلانیت در مقابل با تهاجم 
فرهنگی دشمن است؛ بنابراین همه در مقابل جنگ نرم دشمن باید به صحنه 
بیاییم و چهره شهر خون و قیام را در تراز و شأن مردم ولایت مدار قم بازآرایی کنیم.

آیت الله سعیدی در خطبه های نماز جمعه قم :

غیرت دینی عامل نجات کشور است

رییس جمهور در ادامه سفر خود به استان هرمزگان در 
بازدید از نمایشگاه دستاوردها و توانمندی های نیروی 
دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در منطقه یکم 
دریایی، ضمن تقدیر و تشکر از فرماندهان و پرسنل این 
یگان، تصریح کرد: این نمایشگاه اثبات کرد که تحریم و 

تهدید مانع پیشرفت نیست. 
آیت الله سید ابراهیم رییسی روز جمعه در دومین روز از 
سفر به هرمزگان درجریان بازدید از این نمایشگاه افزود: 
می توانیم«  »ما  جلوه  شکل  بهترین  به  شما  اقدامات 
است. آنچه در این نمایشگاه دیده شد نماد توانایی و 

اقتدار برای سپاه پاسداران و کشور است.
وی با تاکید بر اینکه حجم محدودیت و تحریم های 
نظامی و هسته ای در هیچ صنعت دیگری وجود ندارد، 
بیشترین  ها  تحریم  این  وجود  با  اما  داشت:  اظهار 

پیشرفت را در این حوزه داشته ایم.
در  توانمندی  و  قوی  اراده  به  اشاره  با  رییس جمهور 
نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، اظهار 
انقلابی و بسیجی باشد،  این روحیه  تا وقتی  داشت: 
دشمن هیچ کاری نمی تواند انجام دهد. آنچه امروز به 

کشور قدرت داده اراده پولادین است.
آیت الله رییسی تصریح کرد: امروز مردم خیالشان از 
امنیت کشور در بخش های مختلف آسوده است زیرا 
هیچ حرکتی از چشم دلاوران نیروهای مسلح پوشیده 
نیست. وی خاطرنشان کرد: این احساس امنیت بدلیل 
اقتدار سپاه، ارتش و بسیج است. ارتش و سپاه در دل 
مردم جای دارند و ارتباط مردم با نیروهای مسلح بسیار 
آخرین  از  بازدید  این  در  رییس جمهور  است.  نزدیک 
در  سپاه  دریایی  نیروی  های  توانمندی  و  دستاوردها 
یک سال و نیم اخیر شامل یگان پهپادی، سامانه های 
موشکی، سامانه های جنگال، شناورهای راکت انداز، 
موشک انداز و اژدرافکن، تجهیزات زیرسطحی، ناوچه 
های موشک انداز، شناورهای رزمی تندرو و قایق های 
پرنده اطلاع یافته و از نزدیک در جریان پیشرفت های 
نیروی دریایی سپاه که به طورتمام به دست متخصصان 

داخلی انجام شده، قرار گرفت.
در کنار دریا تشنه بودن قابل توجیه نیست

 رییس جمهور  همچنین پنجشنبه شب در نشست 
شورای اداری هرمزگان گفت: با توجه به حجم بالای 

فعالیت های اقتصادی در کنار دریا تشنه بودن ، وجود 
فقر ، بیماری و بیکاری در هرمزگان قابل توجیه نیست. 

اجرایی  افزود: معاون  رییسی  ابراهیم  الله سید  آیت 
گزارش هایی که در این نشست داده شد را دنبال کنند 
تا اجرایی شود، هرمزگان ظرفیت های بسیاری علاوه بر 
نیروی انسانی کارآمد دارد که باید درست شناخت و در 

مسیر رفع مشکل های مردم استفاده کرد.
وی ادامه داد: تاکنون گام هایی برای رفع مشکل های 
این استان برداشته شده اما کامل نیست و مشکل ها هم 
کم نیست که گفت به مرور زمان حل می شود، مسوولان، 
دانشگاه ها و پژوهشگران بررسی کنند چرا با وجود این 
میزان از ذخایر در هرمزگان، مردم با فقر و مشکل زندگی 

می کنند.
رییس جمهور خطاب به مدیران و مسوولان هرمزگان 
گفت: این ها باید حل شود و منتظر تهران نباشید که 
برای شما فکری کرده و مشکل را حل کند، این مسایل 
باید به دست خود مدیران استان انجام شود و آنچه هم 
وزرا بیان کردند هم باید به دست مدیران استانی اجرایی 

شود.

رییس جمهور: 
تحریم و تهدید مانع پیشرفت نیست 

 دبیرکل جمعیت رهپویان انقلاب اسلامی:

فرسایشی شدن مذاکرات به نفع ما نیست
 دبیرکل جمعیت رهپویان انقلاب اسلامی گفت: ایران باید ضرب العجل و زمان 
مشخصی برای طرف مقابل تعیین کند تا تضمین های خود برای رفع تحریم ها را 

ارائه دهد در غیر این صورت فرسایشی شدن مذاکرات به نفع ما نیست.
مالک شریعتی ، در رابطه با اظهارات طیف غربگرای کشور درخصوص مذاکرات و 
تاکید آنها بر مذاکره مستقیم با آمریکا، گفت: حضور آمریکا در ادامه مسیر مذاکرات 
اهمیتی ندارد، آمریکا باشد یا نباشد برجام در حال بررسی است. آنچه اهمیت دارد 
مطالبات ایران و رفع تمام فهرست تحریم ها است؛ چه تحریم هایی که پیش از برجام 
مشخص شده بودند و چه آنهایی که بعد از روی کار آمدن ترامپ در مدت اخیر به 

کشور ما تحمیل شده اند.
وی اظهار کرد: نتیجه ادامه مذاکرات باید این باشد که وضعیت پولی و بانکی 
ایران به حالت عادی برگردد و مشکلات فروش نفت حل شود؛ البته این تغییرات 

باید برای همیشه و دائمی انجام شود و نباید موقتی باشد.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی افزود: اگر طرف مقابل بتواند 
چنین تضمینی بدهد، مذاکرات ادامه پیدا خواهد کرد و فایده خواهد داشت، 
در غیر این صورت و در شرایطی که نفعی برای ایران در ادامه نداشته باشد، این 
تلاش ها نتیجه نخواهدداد. شریعتی با تاکید بر اینکه ایران مذاکره را برای مذاکره 
نمی خواهد بلکه به دنبال انتفاع ملت است، بیان کرد: اینکه آمریکا به مذاکرات 

برنمی گرد مشکل غربی ها است و آنها خودشان باید اختلافات خود را حل کنند.
وی با اشاره به اینکه مذاکرات نباید فرسایشی باشد، تصریح کرد: ایران باید 

ضرب العجلی برای طرف مقابل تعیین کند و زمانی را مشخص کند که غربی ها و 
اروپایی ها تا تاریخ خاصی فرصت داشته باشند قول و تضمین های خود برای رفع 
تحریم ها را اعلام کنند؛ البته قول هایی که قابل راستی آزمایی باشد. در غیر این 

صورت فرسایشی شدن مذاکرات به نفع ایران نخواهد بود.
دبیرکل جمعیت رهپویان انقلاب اسلامی با بیان اینکه شرایط کشور رو به بهبود 
است، ادامه داد: اگر دائم اقتصاد خود به مذاکرات و برجام گره بزنیم، اشتباه قبل 
را تکرار کرده ایم. شریعتی تاکید کرد: در چند ماه اخیر میزان درآمدهای ارزی تا 
حدی افزایش پیدا کرده است. می توان گفت تحریم های غرب اگرچه کار را برای 
ایران سخت تر کرده است اما اثر خود را تقریباً از دست داده است. در همین شرایط 
تحریم، واکسن وارد کردیم و واکسیناسیون عمومی انجام دادیم، همچنین فروش 

نفت تا حدی بهتر شده است اگرچه هنوز هم ایده آل نیست.
وی با اشاره به اینکه در حال خروج از شرایط بحران هستیم، گفت: ایران شرایط 

جدیدی را با همسایگان خود تجربه می کند و این نکته مثبتی برای کشور است.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه اگر همین مسیر 
اقتصادی را دنبال کنیم می توانیم نتایجی بگیریم، اظهار داشت: از طرف دیگر 
اگر در برجام و مذاکرات برای رفع تحریم ها به تعهدات خود عمل کردند ما هم به 
تعهدات خود برمی گردیم و اگر قولی هم ندادند ما نیز کار خود را پیش می بریم. 
بنابراین همانطور که پیش از این گفته شده نباید بار دیگر اقتصاد کشور را به ادامه 

مذاکرات و نتیجه آن گره بزنیم.

استاندارقم دربازدید از سایت ۱۸ هکتاری پسماند ویژه 
شهرک صنعتی سلفچگان گفت: ظرف دو هفته آینده 
باید متولی اصلی این سایت مشخص و تعیین تکلیف 

شود.
سید محمدتقی شاهپچراغی در سفر یک روزه به بخش 
سلفچگان ضمن بازدید از سایت ۱۸ هکتاری پسماند 
ویژه شهرک صنعتی سلفچگان گفت: ظرف دو هفته 
و تعیین  این سایت مشخص  باید متولی اصلی  آینده 

تکلیف شود.
از  یک  هیچ  حاضر  حال  در  افزود:  شاهچراغی 
سازمان ها و نهاد ها از جمله شرکت شهرک های صنعتی، 
شرکت خدماتی شهرک های صنعتی، سازمان صنعت، 
معدن، تجارت و اداره کل محیط زیست مسئولیت اداره 
این سایت را به عهده نمی گیرند که این موضوع به هیچ 

عنوان قابل قبول نیست.
وی با بیان اینکه ضعف در مدیریت سایت پسماند ویژه 
شهرک صنعتی سلفچگان باعث بروز مشکلات زیست 
محیطی متعددی شده خاطرنشان کرد: آب، خاک و 
هوای این منطقه با تأثیر گرفتن از آلودگی های زیست 

و  شده  بسیاری  مخاطرات  دچار  سایت  این  محیطی 
زیست مردم را با مشکل مواجه کرده است که باید هرچه 
سریعتر به این وضعیت رسیدگی شود. استاندار همچنین 

از جاده دسترسی به روستای تاج خاتون نیز بازدید کرد.
مسیر دسترسی به روستای تاج خاتون به طول 7۰۰ 
متر و در عرض ۲۶ متر در شش سال گذشته نیمه کاره 
اشاره  با  بازدید  این  در  شاهچراغی  است.  مانده  باقی 
گفت:  طرح  این  اجرای  برای  معارض   ۳۰ وجود  به 
فرمانداری و بنیاد مسکن انقلاب اسلامی موظفند ظرف 
یک ماه آینده به روش های قانونی با این معارضین این 
طرح به توافق برسند. استاندار قم همچنین از دو مدرسه 

فرسوده در بخش سلفچگان هم بازی کرد.
وی با بیان اینکه بیش از ۴۰ سال از عمر بنا در این 
نوسازی  سازمان  کرد:  خاطرنشان  می گذرد  مدارس 
توسعه و تجهیز مدارس استان و همچنین خیران مدرسه 
ساز باید هر چه سریعتر نسبت به نوسازی و بازسازی این 

مدارس اقدام کنند.
شاهچراغی با بیان اینکه تمامی دستگاه های متولی نیز 
موظف به همراهی و همکاری برای ساخت این مدارس 

مدارس  این  در  حادثه ای  هرگونه  بروز  افزود:  هستند 
عواقب جبران ناپذیری به همراه خواهد داشت.

شهدای  گلزار  زیارت  ضمن  همچنین  استاندارقم 
کرد.  شرکت  نیز  بخش  این  نمازجمعه  در  سلفچگان 
همچنین در جلسه شورای اداری بخش سلفچگان نیز 

شرکت کرد.

استاندارقم دربازدید از بخش سلفچگان تاکید کرد:

ضرب الاجل دو هفته ای برای تعیین تکلیف سایت پسماند سلفچگان
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تری گلیسیرید خون و آنچه باید در مورد آن بدانیم دمنوش تقویت کننده پوست و مو؛

 میوه ای که برای همه فصول توصیه می شود 
متخصص طب سنتی گفت: ترکیب بابونه، گل سرخ و گل گاو زبان به صورت 
دمنوش یک لیوان صبح و یک لیوان شب قبل از خواب، می تواند برای تقویت 

پوست و مو مفید باشد. 
علیرضا ابوالفضلی، متخصص طب سنتی در برنامه »صبح پارسی« شبکه جام 
جم گفت: کمبود ویتامین های  A ،B، C، E کلسیم و به ویژه کسانی که در 
طفولیت فقر آهن و روی داشته اند در سنین بزرگسالی دچار ریزش مو می شوند.
وی تصریح کرد: خوردن سیب فصل خاصی ندارد و استفاده از سیب خشک و 
یا سرکه سیب در همه فصول سال توصیه می شود و خوردن سیب قبل از صبحانه 

می تواند برای بسیاری از امراض مفید باشد.
این متخصص طب سنتی  ادامه داد: اگر کسی عارضه ای دارد و یا به دلیل 
مشکلات گوارشی از داروهای شیمیایی استفاده می کند برای اینکه این داروها 
روی پوستش تاثیر نگذارد از ماست سرکه سیب به همراه سیاهدانه آسیاب شده 
استفاده کند و اگر کسی عارضه خاصی ندارد می تواند از سرکه سیب به تنهایی 

استفاده کند.
ابوالفضلی افزود:مخلوط عسل و روغن زیتون یا بادام تلخ اگر ده دقیقه قبل از 
حمام رفتن روی موها بماند و در ۱۲ وعده که به حمام می رود این فرمول را انجام 

دهد ۸۰ درصد از ریزش مو جلوگیری می کند و ریشه مو را بسیار قوی می کند.
وی اظهار داشت: جوش های صورت سه علت دارند که به آنها جوش های سر 
قرمز می گویند و مایع کرم رنگی به همراه خون از آن خارج می شود. علت اول به 
دلیل خوردن گرمیجات است، علت دوم بر روی پوست خشک زده می شود و به 
صورت موروثی بوده است و علت سوم هم آلودگی های محیطی و سرب موجود 

در هوا است.
این متخصص طب سنتی بیان کرد: سن جوش زدن در خانم ها از ۱۸ سالگی 
و در آقایان از ۱۳ سالگی است و تا ۳۸ سالگی ادامه دارد و بعد به تدریج کمتر 

می شود ولی برخی جای جوش هایشان بر روی پوست می ماند.
سمت  به  و  باشد  داشته  گرم  یا  سرد  طبع  کسی  اگر  گفت:  ابوالفضلی 
خوراکی های گرم رفته باشد و جوش بزند به ویژه در روی صورت، بالای کمر، 
روی کتف ها و روی گردن می تواند از سدر و یا حنای بدون رنگ یا پوست خیار بر 
روی پوست خود استفاده کند که اگر ۱۲ روز ممارست داشته باشد صورت فرد 

دیگر جوش نمی زند.
این متخصص طب سنتی یادآور شد: اگر پوست صورت خوب شد ولی بر روی 
دیگر مناطق بدنشان جوش ها وجود داشت حجامت عام در پایان هر فصل برای 

این افراد توصیه می شود.
وی تصریح کرد: پمادهای دست ساز برای رفع فوری جوش ها هم وجود دارد 

که باید به داروسازان گیاهی مراجعه کرده و از تجویز آنها استفاده کنند.
این متخصص طب سنتی افزود: برای کسانی که چین و چروک غیر موروثی 
دارند مخلوط روغن زیتون و سیاهدانه را داغ کرده و وقتی سرد شد به مدت ۲۰ 

شب آن را روی پوست بمالند که باعث می شود چین و چروک ها کنترل شود.
ابوالفضلی خاطرنشان کرد: ترکیب بابونه، گل سرخ و گل گاو زبان به صورت 
دمنوش یک لیوان صبح و یک لیوان شب قبل از خواب می تواند برای تقویت 
پوست و مو مفید و موثر باشد؛ البته این دمنوش نباید با نبات خورده شود بلکه با 

عسل و یا شیره توصیه می شود.
این متخصص طب سنتی متذکر شد: وقتی ریشه موی ما ضعیف و یا خیلی 
خشک است ریزش پیدا می کند، کم پشت می شود و یا زود چربی را به خودش 
جذب می کند و باید با داروهای ارگانیک و اصلاح روش تغذیه خود جلوی این 

اتفاق را بگیریم.
وی ادامه داد: برخی از افراد که وزن کم می کنند و رژیم می گیرند نباید به چین 
و چروک ها دست بزنند چون اگر یک سال به خودشان وقت بدهند دوباره بدن 

خودش را پیدا می کند و چین و چروک ها رفع می شود.
متخصص طب سنتی افزود: ماساژ در طب طبیعی توصیه شده است و تاثیر 
آن بسیار برای پوست و مو هم مهم است و یکی از اصلی ترین علل توصیه شدن 

ماساژ هم همین است.

استرس اثرات گوناگونی بر بدن دارد. یکی از این اثرات می تواند افزایش سطح 
کلسترول بدن باشد. این اتفاق می تواند غیرمستقیم و از طریق عادت های ناسالمی 
بیفتد که فرد به عنوان راهی برای غلبه بر استرس سراغشان می رود، اما پای یک 

ارتباط مستقیم بیولوژیکی نیز در میان است.
رخ  خاصی  فیزیولوژیکی  واکنش های  می شود،  مواجه  استرس  با  بدن  وقتی 
می دهد، از جمله تغییراتی در سطح هورمون ها و مؤلفه های خون. هر دوی این 

اتفاق ها می توانند منجر به افزایش کلسترول خون شوند.
دانشمندان دقیقاً نمی دانند استرس و کلسترول چه ارتباطی با هم دارند اما چند 
تئوری وجود دارد. در این مطلب به این موضوع می پردازیم که استرس چگونه 

چربی خون را بالا می برد و چطور می توانیم این احتمال را کاهش دهیم.
بدن چگونه به استرس واکنش نشان می دهد؟

وقتی با استرس مواجه می شوید، بدنتان به طور خودکار عضلات و قلب و دیگر 
ارگان ها و عملکردها را برای یک واکنش پُرانرژی در فاز جنگ یا گریز آماده می کند. 
اینکه تصمیم بگیرید بدوید و فرار کنید یا بمانید و بجنگید، بدنتان به روش های 

به خصوصی واکنش نشان خواهد داد.
بدن در این شرایط هورمون های کورتیزول و آدرنالین و نوراپی نفرین ترشح می کند. 
آدرنالین، قلب را وادار می کند سخت تر کار کند و منجر به افزایش ضربان قلب و 

تنفس و فشارخون خواهد شد.
سطح این هورمون ها معمولًا تا وقتی که موقعیت استرس برانگیز برطرف شود 
بالا می ماند؛ اما گاهی سطح استرس پایین نمی آید یا زمان می برد تا کاهش پیدا 
کند. این فاکتورها می توانند هم در بلندمدت و هم در کوتاه مدت منجر به افرایش 

کلسترول شوند.
استرس و کلسترول

مطالعه ای نشان داد افرادی که استرس شغلی شان زیاد بود، کلسترول خونشان 
در سطوح ناسالمی قرار داشت. مطالعهٔ دیگری نیز دریافت استرس فیزیولوژیکی 

منجر به افزایش تری گلیسرید و کلسترول بد و کاهش کلسترول خون شده بود. 
دانشمندان تئوری هایی در این باره ارائه داده اند که واکنش های استرسی چگونه 

می توانند کلسترول را بالا ببرند.
افزایش غلظت خون

زیاد  برود  بالا  اینکه غلظت خونتان  احتمال  روبرو می شوید  استرس  با  وقتی 
است. وقتی غلظت خون بالا می رود در نتیجه مؤلفه های خون از جمله کلسترول، 
متراکم تر می شوند و این یکی از راه هایی است که استرس موجب بالاتر رفتن سطح 
کلسترول در کوتاه مدت می شود. یک دلیل احتمالی این اتفاق این است که با 
بالارفتن فشارخون در اثر استرس، مایع از رگ های خونی به سمت فضای بینابینی 

اطراف آن ها می رود.
زیاد  برود  بالا  اینکه غلظت خونتان  احتمال  روبرو می شوید  استرس  با  وقتی 
است. وقتی غلظت خون بالا می رود در نتیجه مؤلفه های خون از جمله کلسترول، 
متراکم تر می شوند و این یکی از راه هایی است که استرس موجب بالاتر رفتن سطح 

کلسترول در کوتاه مدت می شود
کورتیزول

افرادی که استرس بلندمدت یا مزمن را تجربه می کنند احتمالًا کلسترول خونشان 
مدام بالاست و این می تواند ناشی از هورمون کورتیزول باشد. کورتیزول زیاد می تواند 
چاقی اطراف شکم را افزایش دهد که دلیل آن تجمع بیشتر چربی است، بر چربی 

در دیگر قسمت های بدن اثر بگذارد و اشتها را افزایش دهد.
و  شیرین  غذاهای  و  می روید  ناسالم  غذاهای  سراغ  معمولًا  استرس  زمان  در 
و  استرس  احساس  ظاهراً  غذایی  مواد  این  زیرا  می دهید؛  ترجیح  را  دم دستی 
اضطرابتان را کاهش می دهند. مصرف زیاد از حد غذاهای کربوهیدراتی می تواند 

سبب افزایش وزن و چاقی شود. کلسترول بالا اغلب نتیجهٔ افزایش وزن است. 
و  دارد  بدن  ایمنی  سیستم  بر  معکوس  اثر  استرس  دریافته اند  دانشمندان 
می تواند منجر به التهاب شود؛ مثلًا افرادی که به انواعی از بیماری های کبدی 

دچارند، کلسترولشان بالا می رود. محققان این طور توضیح می دهند که اثر التهاب 
طولانی مدت ممکن است سطح لیپید خون را افزایش داده و منجر به چاقی در 
کسانی بشود که اختلالات اضطرابی شدید و افسردگی دارند. سیگارکشیدن هم 

می تواند عاملی در این میان باشد.
اسیدهای چرب

اگر بدنتان طی شرایط استرس برانگیز، اسیدهای چرب و گلوکز جهت انرژی 
ترشح کند و شما نتوانید از آن ها به عنوان انرژی استفاده نمایید، کلسترول خونتان 

بالا خواهد رفت.
تئوری واکنش قلبی عروقی

محققان دریافته اند سیستم قلبی و عروقی بعضی از افراد نسبت به بقیه، در مقابل 
استرس واکنش شدیدتری نشان می دهد. مثلًا فشارخون برخی از افراد در زمان 
استرس بیشتر بالا می رود. تئوری واکنش قلبی و عروقی می گوید استرس می تواند 
ریسک بیماری های قلبی را در عده ای افزایش دهد. اغلب کسی که کلسترول 
بالایی دارد خودبه خود در معرض بیماری های قلبی مانند حمله قلبی هست و 

استرس هم می تواند چنین حادثه ای را محتمل تر کند.
وقتی کلسترول خونتان بالاست، دیوارهٔ عروق دچار تغییراتی می شوند. گاهی این 
تغییرات باعث می شوند عروق انعطاف پذیری خود را از دست بدهند، بنابراین در 

واکنش به استرس نمی توانند آن طور که باید باز شوند.
اثرات غیرمستقیم استرس بر کلسترول

دانشمندان یک درک منطقی از اثرات غیرمستقیم استرس بر سطح کلسترول 
دارند؛ مثلًا آن ها می دانند وقتی کسی استرس دارد، دست به رفتارهایی می زند که 

می توانند کلسترول را افزایش یا کاهش دهند.
فاکتورهایی که می توانند به طور غیرمستقیم کلسترول را بالا ببرند شامل موارد 

زیر می شوند:
. تغییرات غذایی: کسی که استرس دارد ممکن است در این زمان تمایلی به 
غذا خوردن نداشته باشد؛ اما اثرات هورمونی استرس می تواند اشتهای او را افزایش 

دهد.
. الکل و تنباکو: کسی که استرس دارد احتمالش زیاد است که سراغ الکل و 

سیگار برود یا اگر قبلًا ترک کرده است دوباره شروع کند.
. ورزش نکردن: فعالیت بدنی مستقیماً بر کلسترول اثر می گذارد. اگر شخصی 
تحت استرس روانی قرار بگیرد، از میزان فعالیت بدنی اش کم می شود و سطح 

کلسترولش بالا می رود.
چند توصیه

. بیشتر ورزش کنید. ثابت شده که ورزش کردن باعث افزایش کلسترول خوب 
)HDL( و کاهش کلسترول بد )LDL( می شود.

و  داده  را کاهش  کنید. سیگار هم می تواند کلسترول خوب  ترک  را  . سیگار 
کلسترول بد را افزایش دهد.

. از خوردن غذاهای فرآوری شده پرهیز کنید. غذاهای آماده و فرآوری شده دارای 
چربی های ترانس هستند که کلسترول بد را بالا برده و کلسترول خوب را کاهش 

می دهند.
. رژیم غذایی مدیترانه ای را دنبال کنید. چربی های تک غیراشباع مانند روغن 
زیتون و آووکادو می توانند کلسترول بد را کاهش داده و کلسترول خوب را افزایش 

دهند.
. غذاهایی بخورید که امگا ۳ دارند: ماهی های چرب مانند ساردین و سالمون 

حاوی امگا ۳ اند که کلسترول بد را کاهش و کلسترول خوب را افزایش می دهند.
. بیشتر غلات کامل بخورید: غلات کامل حاوی فیبر و نیاسین هستند که هر دو 

کلسترول بد را کاهش و کلسترول خوب را افزایش می دهند.

چربی خون عصبی + توصیه ها

چگونه مغزتان را برای موفقیت در کاهش استرس چگونه کلسترول خون را بالا می برد؟
وزن آماده کنید؟

مطالعات متعددی نشان داده اند رژیم های سخت و محدودکننده در نهایت منجر به 
افزایش وزن می شوند، نه کاهش وزن؛ اما تحقیقاتی نیز نشان داده اند اعتمادبه نفس 

می تواند بر نتایجی که از رژیم گرفتن کسب می کنید اثر بگذارد.
خیلی از افرادی که برای کاهش وزن و لاغری تلاش می کنند احتمالًا بارها تجربه 
کرده اند که گاهی مثلًا در یک مهمانی با دیدن غذاها و خوراکی های وسوسه برانگیز 
مجبور می شوند طی یک جدال روانی و درونی، انرژی زیادی صرف کنند تا در برابر 
وسوسه شان مقاومت کنند و اگر در نهایت موفق نشده و تسلیم شوند، احساس گناه 

و اعتماد به نفسی که افت کرده آزارشان می  دهد.
این احساسات را با این مسئله همراه کنید که رژیمتان را شکسته اید و پُرخوری 
بنابراین چگونه  کرده اید و فردای آن روز می بینید که وزنتان اضافه شده است؛ 
که  کنید  تنظیم  جوری  دوباره  را  مغزتان  و  شده  رها  گناه  احساس  از  می توانید 

انتخاب های هوشمندانه تری داشته باشد؟
وقتی رژیم می گیریم چه اتفاقی در بدن می افتد؟

رژیم گرفتن یعنی محدودکردن خوردوخوراک و این اتفاق از راه هایی که پیش بینی 
نمی کردیم بر بدن اثر می گذارد. وقتی غذاهایی که می خوریم را محدود می کنیم، 
چندین اتفاق در بدنمان می افتد. با رژیم گرفتن، سوخت وساز بدن کُند شده و 
هورمون هایی که احساس گرسنگی و سیری ما را تنظیم می کنند دچار اختلال 
می شوند. در نهایت ممکن است به دام پُرخوری بیفتیم که البته دلیل آن ضعیف 
بودن یا بی اراده بودن ما نیست. بلکه این بدن ماست که سعی دارد هر کاری بکند تا 

از گرسنگی که به خود تحمیل کرده ایم نجات بیابد.
حتی زمانی که شما خیلی هم درگیر یک رژیم لاغری نیستید، این تصور که 
به هرحال در رژیم هستید می تواند باعث شود بیشتر بخورید و وزن اضافه کنید. 

سپس برای تنبیه خودتان وارد یک رژیم سخت تر می شوید.
ازنقطه نظر تکاملی، بدن ما در زمان گرسنگی تلاش می کند تا خودش را نجات 
دهد. بدن افرادی که به دلیل رژیم گرفتن مکرراً در شرایط گرسنگی قرار می گیرند، 
تلاش می کند بیشتر بخورد و بیشتر ذخیره کند. بدن انسان دوست ندارد وزن کم 

کند، بنابراین مبارزه می کند.
دیدگاهتان را نسبت به رژیم گرفتن تغییر دهید

مطالعات متعددی نشان داده اند رژیم های سخت و محدودکننده در نهایت منجر به 
افزایش وزن می شوند، نه کاهش وزن؛ اما تحقیقاتی نیز نشان داده اند اعتمادبه نفس 

می تواند بر نتایجی که از رژیم گرفتن کسب می کنید اثر بگذارد.
وقتی سعی می کنید احساس گناهتان را کاهش دهید و نسبت به غذاها و اندام 
خود تصور بدی نداشته باشید، به مرورزمان عادت های سالم تری را در پیش خواهید 
گرفت. طرز فکر اشتباه در مورد رژیم گرفتن به شما می گوید ارزش شما به عنوان یک 
انسان وابسته به انتخاب های غذایی تان است؛ اگر غذای بدی می خورید پس حتماً 
انسان بد و ضعیف و بی ارزشی هستید. این شرایط می تواند شما را در سیکل معیوبی 
از هیجانی خوردن گرفتار کند که موجب افزایش وزن شده و اعتماد به نفستان را 

کاهش داده و در نتیجه به هدف رسیدن را برایتان بسیار دشوار می کند.
چطور طرز فکرتان را در مورد رژیم گرفتن اصلاح کنید؟

تمرین کنید تا یاد بگیرید افکار منفی تان را متوقف کنید و نکات زیر را به کار ببرید تا 
رابطهٔ بهتری با غذا و تغذیهٔ سالم پیدا کنید.

. به خودتان تلقین نکنید که بعضی از غذاها »بد« هستند. تمرکزتان را روی این 
بگذارید که یک غذا چه احساسی به بدنتان می دهد، نه اینکه طبق رژیم غذایی که 
در آن هستید خوب است یا نه. غذاهای سالم به ما انرژی بیشتری می دهند و باعث 
می شوند احساس بهتری داشته باشیم. حتی چیزی مثل بستنی هم می تواند در 
چارچوب تغذیهٔ سالم قرار بگیرد. شما می دانید که اگر سه اسکوپ بستنی بخورید، 
کمی بعد احساس بی حالی خواهید کرد، بنابراین می توانید یک اسکوپ بستنی 
بخورید اما از ذره ذرهٔ آن لذت ببرید. این رفتار به مرورزمان به نفع سلامتی تان خواهد 
بود. طرز فکر اشتباه در مورد رژیم گرفتن به شما می گوید ارزش شما به عنوان یک 
انسان وابسته به انتخاب های غذایی تان است؛ اگر غذای بدی می خورید پس حتماً 
انسان بد و ضعیف و بی ارزشی هستید. این شرایط می تواند شما را در سیکل معیوبی 
از هیجانی خوردن گرفتار کند که موجب افزایش وزن شده و اعتماد به نفستان را 

کاهش داده و در نتیجه به هدف رسیدن را برایتان بسیار دشوار می کند
. غذاها را حذف نکنید، اضافه کنید! محدودیت اثر معکوس دارد و اگر خودتان 
را از غذایی محروم کنید، دلتان بیشتر آن را می خواهد؛ بنابراین اگر تمرکزتان را 
روی افزودن غذاهایی بگذارید که احساس خوب به شما می دهند، مثلًا میوه ها و 
سبزی هایی که به گوارش کمک می کنند و غلات کامل و پروتئین که بیشتر سیر 
نگهتان می دارند، روی این مسئله حساس نخواهید شد که چه چیزهایی نمی خورید 
و از خوردن چه چیزهایی محرومید. محدودیت باعث می شود از خوردنتان احساس 
رضایت نکنید و اغلب گرسنه باشید و خود کنترلی تان را از دست بدهید؛ بنابراین 
محدودیت غذایی را به عنوان راهی برای جبران بدخوری هایتان در نظر نگیرید، زیرا 
با این کار فقط زمینه را برای پُرخوری های بعدی فراهم می کنید. . گفتگوی منفی 
با خود را متوقف کنید. وقتی خوب یا بد بودن خود را مستقیماً به انتخاب های 
غذایی مان مرتبط می کنیم و هم زمان گرفتار یک رژیم غذایی سخت می شویم، 
خودمان را در معرض شکست و احساس گناه قرار می دهیم که حاصلش پرخوری و 
بازهم احساس گناه بیشتر خواهد بود. . هر روز تغییرات مثبتی را که ایجاد کرده اید 
بنویسید )مثلًا بیشتر آب نوشیدن یا پیاده روی کردن( و دست از استفاده از کلماتی 

مانند »خوب« و »بد« برای توصیف انتخاب های غذایی تان و البته خودتان بردارید.
در نهایت چیزی که شما را به هدفتان در کاهش وزن می رساند، تغییرات کوچک و 
تدریجی در الگوهای کلی تغذیه تان است. برای خودتان محدودیت در نظر نگیرید و 
به رفتارهای سالم غذایی و ورزش توجه کنید؛ هر چه فکر و ذهنتان درست تر کار کند، 

بدنتان نیز سالم تر خواهد بود.

یک فوق تخصص جراحی حنجره  مطرح کرد:

علل ابتلا به سرطان »حنجره«
یک فوق تخصص جراحی حنجره گفت: از عوامل مهم ابتلا به سرطان حنجره 
می توان به سیگار، تریاک، ریفلاکس، ویروس یکسری سموم، سابقه خانوادگی و 

جهش ژن ها اشاره کرد. 
اصلان احمدی، فوق تخصص جراحی حنجره در گفت وگو با خبرنگار سلامت 
خبرگزاری فارس در خصوص »سرطان حنجره و علل های ایجاد آن«، گفت: از 
عوامل مهم می توان به سیگار، تریاک، ریفلاکس، ویروس و پاپیلوما اشاره کرد؛ ضمن 
اینکه یکسری سموم، سابقه خانوادگی و جهش ژن ها نیز از عومال موثر در ابتلاست.
 وی با اشاره به اینکه در صورت تغییر صدا باید چه زمانی به پزشک مراجعه کنیم، 
بیان کرد: زمان مراجعه به پزشک بسیار مهم و حیاتی است و این موضوع باعث 
می شود عمل جراحی حنجره تفاوت داشته باشد. هر فردی با تغییر صدا باید به 

پزشک مراجعه کند تا حنجره اش مورد معاینه قرار گیرد.
احمدی ادامه داد: افرادی که دارای ریسک کمتری هستند در صورت اختلال 
صوت می توانند ۲ تا ۴ هفته اختلال صوت را تحمل کرده و بیشتر از آن خیلی قابل 
تحمل نیست؛ حتما باید داخل حنجره شان معاینه شود تا ضایعه مهمی وجود 

نداشته باشد.
عضو هیات علمی دانشگاه درباره »جراحی های سرطان جنحره به وسیله لیزر 
«،افزود: با کمک لیزر ما برش ها را انجام می دهیم و قطعاتی از حنجره را که تکه تکه 
کردیم می توانیم برداریم و این  موضوع کمک کننده است تا بیمار دیگر تومور نداشته 

باشد.
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رییس دانشگاه ادیان و مذاهب دردیدار رییس پلیس راهور استان قم:

احترام به قانون مداری را باید
 از خانه شروع کرد

رییس دانشگاه ادیان و مذاهب گفت: برای فرهنگ سازی باید اقدامات اساسی و 
زیربنایی انجام داد و احترام به قانون و قانون مداری را باید از خانه و خانواده شروع 

کرد و به اهمیت آن پرداخت. 
حجت الاسلام والمسلمین سید ابوالحسن نواب در دیدار سرهنگ غلامرضا 
صدفی، رییس پلیس راهور استان قم با اشاره به لزوم آموزش قوانین راهنمایی و 
رانندگی افزود: فرهنگ ترافیک باید به صورت علمی و عملی به آحاد مردم آموخته 

شود.
وی اضافه کرد: پلیس اقدامات خوبی را برای آموزش همگانی قوانین راهنمایی 
و رانندگی انجام داده است و بنده نیز به نوبه خود قدردان زحمات پرسنل محترم 

پلیس هستم، ولی این امر باید استمرار داشته باشد.
نواب با اشاره به سفرهای بین المللی خود به اقصی نقاط جهان خاطر نشان کرد: 
در کشورهای اروپایی احترام به قانون و رعایت حقوق شهروندی از طرف مردم به یک 
فرهنگ تبدیل شده است و در این مسیر پلیس می تواند با همکاری صدا و سیما 
و مراکز علمی و آموزشی، رعایت قوانین راهنمایی و رانندگی را به مطالبه عمومی 
مردم تبدیل کند. رییس دانشگاه ادیان و مذاهب ادامه داد: برای فرهنگ سازی 
باید اقدامات اساسی و زیربنایی انجام داد و احترام به قانون و قانون مداری را باید 
از خانه و خانواده شروع کرد و به اهمیت آن پرداخت. نواب در پایان با اعلام آمادگی 
دانشگاه ادیان و مذاهب برای برگزاری دوره های آموزشی و نشست های علمی 
پیرامون فرهنگ رانندگی و رعایت حقوق شهروندی با همکاری پلیس راهور، برای 

سرهنگ صدفی و همکاران سخت کوش آنها آرزوی توفیق کرد.
در این دیدار سرهنگ صدفی در گزارشی به بیان فعالیت ها و اقدام های صورت 

گرفته در پلیس راهور استان قم پرداخت.
 

شهردار کهک قم:

صدور پروانه ساخت واحدهای نهضت 
ملی مسکن اجرایی شد

شهردار کهک قم گفت: روند صدور پروانه برای ساخت واحدهای طرح نهضت 
اقدام ملی مسکن در شهرداری کهک قم اجرایی شد. 

رضا شکاری در گفت و گویی اظهارداشت :مدیریت شهری کهک بسترهای لازم 
برای صدور پروانه های مورد نیاز به منظور ساخت واحدهای نهضت ملی مسکن را 

فراهم آورده است.
وی افزود: در سال های اخیر شاهد افزایش جمعیت شهر کهک هستیم و این 
مساله ضرورت برنامه ریزی مناسب برای تامین مسکن جوانان و ساکنین این شهر را 
افزایش داده است. وی ادامه داد: در همین راستا و پس از دستور استاندار در شورای 
مسکن استان قم و هماهنگی مجموعه مدیریت شهری کهک با ادارات کل راه و 
شهرسازی و بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، طرح اقدام ملی مسکن در شهر کهک با 
اولویت بالا در دستور کار قرار گرفت.  شکاری گفت: در ماه گذشته شهرداری کهک 
اقدام به صدور دستور نقشه برای احداث ۱۰۰ واحد مسکونی در قالب ۲۵ بلوک 
نموده و فرآیندهای مربوط به اجرای طرح توسط دستگاه های ذیربط در حال انجام 
است. وی همچنین با اشاره به اقدام های شهرداری کهک در رفع موانع و صدور 
دستور نقشه اجرای طرح اقدام ملی مسکن، بیان داشت: شهرداری آمادگی خود را 
برای در نظر گرفتن اراضی مورد نظر به منظور احداث مسکن و صدور مجوزهای لازم 
اعلام کرده است.  وی به مطالعات در حال انجام در خصوص طرح های گردشگری 
و سرمایه گذاری در شهر کهک و چشم انداز پیش رو در حوزه های یاد شده نیز 
اشاره کرد و ادامه داد: اقدام های لازم در زمینه توسعه گردشگری شهر کهک در 
دستور کار است که جزئیات آن به زودی به اطلاع شهروندان خواهد رسید. نهضت 
ملی مسکن یکی از سیاست های کلان دولت سیزدهم در حوزه مسکن است که بر 
اساس این سیاست، احداث چهار میلیون واحد مسکونی در چهار سال در برنامه 
دولت قرار گرفته است. تعهد استان قم احداث ۶۳ هزار واحد مسکونی در طول 
دوره چهار ساله است که با اقدام های لازم زمین مورد نیاز برای ساخت واحدها تامین 
شده است. شهر کهک در جنوب استان قم قرار دارد و فاصله آن تا شهر قم حدود 

۳۰ کیلومتر است؛ شهرستان کهک از ۲ بخش مرکزی و فردو تشکیل شده  است.
 

معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم:

یک هتل سه ستاره درقم 
آماده بهره برداری است

معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم گفت: 
هتل سه ستاره قصر نادری قم آماده بهره برداری می باشد.  مهدی نصراصفهانی 
ضمن اعلام خبر فوق افزود: حجم سرمایه گذاری در این هتل حدود ۴۰۰ میلیارد 
ریال است و برای ۱۲ تَن اشتغال مستقیم ایجاد کرده است. وی با بیان این که قم 
محور گردشگری مذهبی ایران است افزود: سالیانه خیل عظیم ارادتمندان به اهل 
بیت)ع( به قصد زیارت به شهر قم سفر می کنند و رفع نیاز به تخت های اقامتی 
در اولویت برنامه های گردشگری استان است. نصراصفهانی با بیان این که توان 
اقتصادی زائران یکسان نیست افزود: از ساخت هتل های پنج ستاره لوکس تا ساخت 
واحدهای اقامتی ارزان قیمت در برنامه ها و سیاست های معاونت گردشگری استان 
گنجانده شده است. وی تصریح کرد: با افزایش ماندگاری اقامت زائران و گردشگران 
در قم، بنیان اقتصادی استان تقویت می شود.  معاون گردشگری قم همچنین 
نوسازی هتل ها و هتل آپارتمان های قم را نیاز صنعت گردشگری استان دانست و 

گفت: نوسازی هتل فدک با هزینه ای بالغ بر ۲۰۰ میلیارد ریال انجام شده است. 

پاکبان امانت دار قمی چک یافته را تحویل صاحبش داد ؛

تقدیر ازپاکبان پاکدست 
پاکبان زحمت کش و امانت دار قمی، چک یافته در حال جمع آوری پسماندهای 

شهری را تحویل صاحبش داد. 
به گزارش روابط عمومی شهرداری قم، اسحاق نوری پاکبان زحمت کش منطقه 
چک  فقره  یک  شهری،  پسماندهای  جمع آوری  حین  در  قم  شهرداری  هشت 
را در اختیار معاونت خدمات شهری منطقه محل خدمت  یافته و بلافاصله آن 
خود برای واگذاری به صاحب چک قرار داده است. محمد رمضانی مدیر منطقه 
هشت شهرداری قم، با اهداء لوحی از پاکبانی که با پاکدستی و بدون هیچ گونه 

چشمداشتی، امانت شهروند را به او بازگردانده بود تقدیر و تشکر کرد.

معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم :

تقاطع قلعه سنگی در محور قم- جعفریه
 به بهره برداری رسید

 معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم گفت: طرح 
تکمیل و ایمن  سازی تقاطع قلعه سنگی، واقع در محور قم- جعفریه، اجرا و به بهره 

برداری رسید. 
 اکبر نوروز پور اظهارداشت: درراستای ارتقا سطح ایمنی و تسهیل ترافیک دریکی از 
مهمترین کریدورهای جاده ای کشور، طرح تکمیل و ایمن سازی تقاطع قلعه سنگی، 
واقع در محور قم – جعفریه، با اعتباری افزون بر۴۰میلیارد ریال و درقالب دو طرح 

پیمانی- امانی، اجرا و مورد بهره برداری قرار گرفت.
وی افزود: محور قم – جعفریه به دلیل نقش کریدوری مهمی که دراتصال استان های 
شمالی و غربی، به مرکز کشور دارد، هماره دراولویت برنامه های عمران جاده ای این 

اداره کل )درقالب طرح های نگهداری و ایمن سازی ( بوده است.
نوروزپور اجرای طرح راهداری محوری در کریدور قم – جعفریه را نشان از اهمیت این 
محور دانست و یادآور شد: انتخاب محور قم - جعفریه، به عنوان یکی از ۱۰ کریدور 
کشور، که طی سال جاری طرح راهداری محوری، با تمرکز عوامل و ماشین آلات 
راهداری دربازه زمانی دوماهه ای درآنها اجرا شد، بیانگر نقش ارتباطی آن درکشور 
است.  وی درادامه به اجرای پروژه تکمیلی و ایمن سازی تقاطع قلعه سنگی واقع در 
محور قم – جعفریه اشاره و تصریح کرد: با توجه به موقعیت تقاطع قلعه سنگی که نقش 
مقسم ترافیک به دو مسیر کریدوری با ویژگی های روستایی- شهری دارد، طی سنوات 
گذشته، نسبت به احداث یکدستگاه پل زیرگذر توسط اداره کل راه و شهرسازی قم 

درمحل اقدام شد.
و  تکمیل  موضوعه،  موارد  ای  پاره  اصلاح  و  پل  احداث  از  پس  افزود:  نوروزپور 
ایمن سازی تقاطع دردستور کار اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم 

قرار گرفت.
وی درخصوص اقدامات صورت گرفته در راستای تکمیل و ایمن سازی تقاطع قلعه 
سنگی اظهار داشت: با عنایت به احداث پل زیرگذر و دوبانده شدن مسیر درتقاطع 
مذکور، اجرای طرح تکمیلی و ایمن سازی تقاطع با حساسیت ویژه ای طراحی و اجرا 
شد. نوروزپور تنوع در آیتم های اجرایی پروژه را عامل به کارگیری ظرفیت های پیمانی- 
امانی دانست و بیان کرد: افزون بر ۴۰ میلیارد ریال جهت تکمیل و ایمن سازی تقاطع 
قلعه سنگی هزینه شد که ۳۲ میلیارد ریال آن به صورت پیمانی و از محل درآمدهای 

سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای تامین اعتبار شد.
وی هشت میلیارد ریال دیگر از مجموع هزینه های اعلامی را مربوط  به اجرای امانی 
طرح دانست و عنوان کرد: تهیه و نصب ۱۵۰ عدد تابلوی اخطاری- انتظامی، عملیات 
خاکبرداری و خاکریزی) به میزان ده هزار تن(، شانه سازی )به طول ۴ کیلومتر(، تهیه و 
نصب گل میخ جداسازنده) ۳۰۰ عدد (، تهیه و نصب بشکه ایمنی) به تعداد ۱۰ عدد( 

و غیره از جمله آیتم هایی بوده که به صورت امانی تهیه و اجرا شده است. 
نوروزپور تهیه ونصب نیوجرسی مفصلی) به طول یک کیلومتر(، استوانه ایمنی) 
به تعداد ۵۰ عدد(، تابلوی اطلاعاتی و سازه مشبک متعلقه) به ابعاد ۲۰ متر مربع(، 
اجرای خط کشی ) به طول ۴ کیلومتر ( و..را درزمره اقداماتی برشمرد که به صورت 
پیمانی دراین پروژه اجراو یادآور شد: افزون بر ۶۰۰ نفر روز، عوامل اجرایی و ۴۰۰ 
روز کار، انواع ماشین آلات راهداری استان، جهت اجرای این پروژه به صورت امانی 

فعالیت داشته اند. 
معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای قم مجموع اقدامات صورت 
گرفته توسط اداره کل متبوع را در راستای رفع این نقطه حادثه خیز و همچنین تامین 
ایمنی محور قم - جعفریه دانست و تصریح کرد: باتوجه به اجرای پروژه ساماندهی 
تقاطع قلعه سنگی توسط اداره کل راه وشهرسازی استان، این اقدام صرفا تکمیلی و 

درراستای تامین ایمنی محور قم _ جعفرآباد بوده است. 
اکبر نوروز پور گفت: با حذف این نقطه حادثه خیز درمحور قم – جعفریه، شاهد 

کاهش حوادث در این محور کریدوری استان خواهیم بود.
  

در سفر رییس جمهور به استان قم صورت گرفت ؛

تصویب 4۰۰ میلیارد ریال برای تجهیز 
هنرستان کار و دانش قم 

مدیرکل آموزش وپرورش استان قم گفت: در سفر ۲ هفته گذشته آیت الله سید 
ابراهیم رئیسی به قم در یک اقدام کم سابقه و با یک ساختار کارشناسی ۴۰۰ میلیارد 

ریال اعتبار صرفا برای تجهیز هنرستان  کارودانش مصوب شد. 
خیران  مجمع  با  استاندار  نشست  در  چهارشنبه  عصر  شیخ الاسلام  حمیدرضا 
مدرسه ساز در تالار امام جواد )ع( استانداری اظهار داشت: تراکم دانش آموزی قم در 

سال 9۲ حدود ۲۰۲ هزار تَن بود، ولی هم اکنون بالغ بر ۲۸۰ هزار تَن شده است.
وی همچنین ادامه داد: رتبه تراکم دانش آموزی قم در بین استان های کشور نیز طی 

این هشت سال از ۳۲ به ۲۶ ارتقا پیدا کرده است.
وی با اشاره به نقش خیران مدرسه ساز در افزایش تعداد واحدهای آموزشی گفت: در 
این مدت ۱۶۰ واحد آموزشی توسط خیران ساخته شده و تعداد واحدهای آموزشی 

خیرساز در شهرک پردیسان بیش از ۶۰ درصد کل واحدها می باشد.
مدیرکل آموزش و پرورش قم با تاکید بر اینکه در احداث واحدهای آموزشی در 
استان چه از محل کمک های مردمی و یا اعتبارهای ملی و استانی موضوع تراکم 
دانش آموزی مورد توجه قرار گرفته است گفت: حتی یک طرح مدرسه سازی که در آن 

تراکم دانش آموزی دیده نشده باشد، را کلنگ نزدیم.
وی در بخشی از سخنان خود سفر رئیس جمهور و اعضای هیات دولت سیزدهم به 
قم طی روزهای نهم و دهم دی ماه جاری را برای آموزش و پرورش استان بسیار پربرکت 
توصیف کرد و افزود: در این سفر در یک اقدام کم سابقه و با یک ساختار کارشناسی 

۴۰۰ میلیارد ریال برای تجهیز هنرستان کار و دانش تصویب شد.
وی در ادامه اختصاص این بودجه را باعث ایجاد یک رویکرد اشتغالی به هنرستان 
 ۳۵۰ هزار و  مجموع  در  سفر  این  در  استان  پرورش  و  گفت:  آموزش  و  دانست 

میلیارد ریال را کسب کرد.
مدیرکل آموزش و پرورش قم با اشاره به عملیات اجرایی ۲ هتل در بلوار پیامبر اعظم 
)س( قم گفت: ما رشته های گردشگری، هتل داری و سفره آرایی را در هنرستان کار و 
دانش قم ایجاد کردیم تا در صورت راه اندازی این طرح های گردشگری، نیروی انسانی 

مورد نیاز در داخل استان تامین شود.
رفاهی،  امکان های  کردن  فراهم  در  مدرسه ساز  خیران  اهتمام  همچنین  وی 
گردشگری و ورزشی برای آموزش و پرورش را یادآور شد و گفت: اردوگاه فرهنگی ۱۵ 
خرداد قم متشکل از سالن همایش، پیست دوچرخه سواری، سالن سرپوشیده و 
زمین چمن مصنوعی که تامین کننده بخش زیادی از اوقات فراغت دانش آموزان است 
و همچنین اردوگاه ملاصدرا که در ۲۰ هزار مترمربع احداث، و دارای استخر پرورش 

ماهی است، نیز از جمله این طرح ها به شمار می آید.
 

جانشین ستاد امر به معروف استان قم:

جلوگیری از آلوده کردن طبیعت
 از مصادیق جدی نهی از منکر است

جانشین دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر استان قم گفت: رعایت اصول زیست 
محیطی و جلوگیری از آلوده کردن طبیعت، از مصادیق بسیار جدی امر به معروف و 

نهی از منکر است. 
به گزارش روز چهارشنبه روابط عمومی اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم، 
سید محمدتقی حسینی در جلسه شورای امر به معروف و نهی از منکر این اداره کل 
در سخنانی اظهار داشت: این دو فریضه الهی در راستای حفظ و حراست از طبیعت و 

محیط زیست، بسیار اهمیت داشته و کاربردی است.
وی با بیان اینکه با گسترش امر به معروف و نهی از منکر در میان اقشار مختلف 
جامعه، همه مردم خودشان محیط بان می شوند، خاطرنشان کرد: رعایت اصول 
زیست محیطی و جلوگیری از آلوده کردن طبیعت، از مصادیق بسیار جدی امر به 

معروف و نهی از منکر است که باید به آن توجه داشته باشیم.
جانشین ستاد امر به معروف استان قم با اشاره به اصول هشتم و پنجاهم قانون 
اساسی، فصل مشترک این دو فریضه الهی با حفظ محیط زیست را »وظیفه همگانی« 
بودن آنها دانست و گفت: آموزش و فرهنگسازی زیست محیطی در میان اقشار 

تأثیرگذار به ویژه مبلغان و روحانیون بسیار مهم است.
وی در پایان با اشاره به بروز پدیده بدحجابی در شهر قم، تصریح کرد: بدحجابی 
اصلا زیبنده و شایسته این خطه مقدس نیست و همه کارکنان دستگاه های اجرایی 
به ویژه در محیط کار خودشان، باید با رعایت همه شرایط شرعی و اخلاقی، نسبت به 

بدحجابی مراجعان تذکر دهند.

تولیت حرم مطهرحضرت معصومه)س( با بیان این که درابتدای اجرای طرح 
منوریل به نظرات مسوولان حرم حضرت معصومه)س( بی توجهی شد، گفت: در 
سفر هیات دولت به استان قم، به آقای رییسی گفتم برای اجرای طرح منوریل 

تصمیم بگیرید تا این طرح نیمه تمام نماند و تعیین تکلیف شود.
آیت الله سید محمد سعیدی در نشست صمیمی با مدیران رسانه های استان 
قم که پیش از ظهر روز چهارشنبه در سالن محراب حرم مطهر بانوی کرامت انجام 
شد، طی سخنانی با اشاره به این که در مورد این طرح دیگر سختگیری نداریم، 
اظهارداشت: از همان ابتدای اجرای منوریل از مسوولان درخواست کردیم این 
طرح اجرایی نشود، ولی امروز که منوریل به این مرحله رسیده و هزینه هایی از بیت 

الملل انجام شده، درست نیست که تخریب شود.
وی افزود :: قم شهری است که از نظر جایگاه معنوی و فرهنگ عمومی مردم 
متدین آن، ویژه است اما همه افرادی که به قم وارد می شوند نگاه ویژه به قم ندارند 
بنابراین التزام به شرایط فرهنگی ویژه قم ندارند و نمی شود برخوردهای سلبی با 

آنها صورت بگیرد.
لزوم استفاده از ایده های اصحاب رسانه برای رفع مشکلات استان قم

 امام جمعه قم با بیان اینکه تریبون نماز جمعه مخصوص تذکرات عمومی است 
و شرایط خاص خودش را دارد، گفت: تریبون های نماز جمعه در کشور یک رشته 

به هم پیوسته است.
وی در رابطه با فضاسازی اطراف حرم که مشکلاتی را برای تردد زائران ایجاد کرده 
است، گفت: ما تذکرات لازم را به شهرداری داده ایم و آنها هم بنا دارند که مشکل 

را رفع کنند.
تولیت حرم مطهر بانوی کرامت در رابطه با ارتباط بیشتر با مردم و اصحاب رسانه 
ابراز کرد: اگر پیشنهادی در این زمینه وجود دارد آن را بررسی و از ارتباط با اصحاب 

رسانه و مردم استقبال می کنیم.
وی ادامه داد: اصحاب رسانه اگر پیشنهادی برای بهبود وضعیت شهر مقدس 
قم دارند آن را مکتوب کنند و به ما بدهند تا اگر مربوط به خود ما بود از آن استفاده 
کنیم و اگر به بخش های دیگر و مسئولان هم مربوط بود آن را جمع بندی کنیم و 
در تریبون ها و نشست ها به افرادی که مسئول هستند منتقل کنیم تا آنها هم از 

این راه کار ها استفاده کنند.
*رفع ناهنجاری ها نیازمند رفع مشکلات اعتقادی و معیشتی است

همچنین در این نشست مهدی کبیری پور دبیر قرارگاه ۱9 دی استان قم با 
بیان اینکه این قرارگاه دو سال است که تشکیل و یک سال است که دبیری آن به 
سپاه واگذار شده است، گفت: اوایل برخی به ما توصیه می کردند که وارد این کار 
نشوید زیرا همه ارکان جهت ساز حوزه فرهنگ در اختیار شما نیست ولی به خاطر 

احساس تکلیفی که بود وارد شدیم.
وی گفت: کار در حوزه فرهنگ پیچیده و عمیق است و چند ماهی را برای 
شناسایی ابعاد وضعیت فرهنگی شهر قم وقت گذاشته ایم؛ عوامل زیادی در 
این ناهنجاری ها دخیل است و برای حل آن باید به عقب تر برگردیم و بحث های 
اعتقادی، معیشتی و سرپرستی جوانان را حل کنیم که از توان یک ارگان و دو ارگان 

خارج است.
رسانه ها در ساماندهی وضعیت فرهنگی قم مشارکت کنند

 کبیری پور با تأکید بر اینکه فضای مجازی تأثیر زیادی در رفتارهای ناهنجار 

و  تشکیل  ایجابی  کارهای  برای  متعددی  های  کارگروه  افزود:  دارد،  جوانان 
کلینیکی برای تربیت و مشاوره راه اندازی شده است اما باید توجه داشت که همه 
عناصر جهت ساز در حوزه فرهنگ باید کنار هم قرار گیرند که تحولی محقق شود و 

همت جمعی و ملی می خواهد.
جانشین فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب)ع( با بیان اینکه رسانه ها هم باید 
همراهی لازم را برای ساماندهی وضعیت فرهنگی شهر داشته باشند، گفت: نباید 
به طوری باشد که یک مسئول جرأت انتقاد به وضعیت حجاب را نداشته باشد و 

تا حرفی از بی حجابی و یا مظاهری دینداری زده شود رسانه های هجمه کنند.
*رفع مشکلات فرهنگی نیازمند مشارکت همگانی است

 سید موسی حسینی کاشانی مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم نیز در 
این نشست در مورد با شورای فرهنگ عمومی استان قم با بیان اینکه سیاستگذاری 
کلان کارهایی که در سطح شهر انجام می شود در این شورا دنبال می شود، افزود: 
روند کار به این صورت است که مسائل در هیأت اندیشه ورز مطرح و در صحن 
علنی شورا تصویب می شود و درصد قابل توجهی از مصوبات به استانداری ابلاغ 

و اجرایی می شود.
بررسی  و  شنیدن  از  قم  استان  عمومی  فرهنگ  شورای  اینکه  بیان  با  وی 
دغدغه های اصحاب رسانه استقبال می کند، ادامه داد: اینکه با عملکرد شورا همه 
معضلات فرهنگی را می توانیم رفع کنیم واقع بینانه نیست و نیازمند حرکت همه 
جانبه است. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم با تاکید بر اینکه اصحاب 
رسانه با جایگاه تاثیرگذار خود می توانند در حوزه فرهنگ استان نقش کلیدی 
داشته باشند، گفت: امیدواریم بتوانیم در حوزه فرهنگ سازی از ظرفیت مشارکت 

رسانه ها بهره مند شویم.
در این جلسه که با حضور معاون و مسوولان حرم کریمه اهل بیت)س( برگزار شد، 
مسائل بسیاری از جمله مباحث فرهنگی، دینی، گردشگری مذهبی، زائرپذیری، 
مهاجرپذیری، نحوه مدیریت موقوفات حرم حضرت معصومه)س(، آسیب های 
اجتماعی سطح شهر و لزوم اصلاح ساختار فرهنگی از سوی اصحاب رسانه استان 

قم مطرح شد.

تولیت حرم مطهرحضرت معصومه)س ( در نشست صمیمی با مدیران رسانه های استان قم:

آستان مقدس قم مخالف تکمیل پروژه مونوریل نیست

 جلسه ستاد تسهیلات زائران و خدمات سفر شهرداری قم 
برای کسب آمادگی و بررسی مشکلات شهری در استقبال 
از زائران نیمه شعبان و مسافران نوروزی روز چهارشنبه با 
حضور جمعی از مسئولان مجموعه مدیریت شهری قم 

برگزار شد. 
این  ابتدای  در  قم  شهرداری  شهری  خدمات  معاون 
نشست گفت: باید نظام حرکتی در ایام نیمه شعبان در 
اطراف مسجد مقدس جمکران تدوین شود تا بر مبنای 
آن بتوانیم خدمات مناسبی را به عابران پیاده، اتوبوس ها، 

خودروهای سواری و خودروهای امدادی ارائه دهیم.
عباس ذاکریان با اشاره به اینکه در ایام نیمه شعبان و نوروز 
امسال حجم زیادی از زائرین در شهر قم حضور می یابند، 
باید همه سازمان ها و مناطق برای میزبانی  اظهار کرد: 
آمادگی  از میهمانان شهر کریمه اهل بیت)س(  شایسته 

کامل را داشته باشند.
سطح  در  اجرایی  کمیته های  استقرار  به  اشاره  با  وی 
مسجد مقدس جمکران، پارکینگ ها و پارک سوارها افزود: 
باید نظام حرکتی در ایام نیمه شعبان در اطراف مسجد 
مقدس جمکران تدوین شود تا بر مبنای آن بتوانیم خدمات 
مناسبی را به عابران پیاده، اتوبوس ها، خودروهای سواری 
و خودروهای امدادی ارائه دهیم. معاون خدمات شهری 
شهرداری قم خاطرنشان کرد: کمیته ای تحت عنوان کمیته 
ارزیابی هرساله اقدامات صورت گرفته در ایام نیمه شعبان را 
رصد می کنند و امسال نیز همان مأموریت را انجام می دهد.
ذاکریان با بیان اینکه سال های قبل معمولًا خودروهای 
شخصی از بلوار پیامبر اعظم)ص( همزمان با اتوبوس ها 
و تاکسی ها فعالیت می کردند، ایستگاه های صلواتی هم 
فعال بوده و ترافیک سنگینی ایجاد می کرد که منجر به 
نارضایتی مردم می شد، گفت: از طرف دیگر عمده مطالبه 
این بود در مسیر این بلوار پیاده روی شکل بگیرد که در دو 
پیامبر اعظم)ص( به سمت  بلوار  سال گذشته یک خط 
مسجد مقدس جمکران پیاده رو شد که این طرح خیلی 
مؤثر بود و ایستگاه های صلواتی هم خدمات رسانی کردند 

و رضایتمندی خوبی فراهم شد.
وی با اشاره به اینکه باید مسافرین از مسیرهای مختلف 
به سمت پارکینگ های مسجد جمکران هدایت شوند تا 
دوربین های  از  استفاده  کرد:  ابراز  شود،  توزیع  ترافیک 
نظارتی مهم است تا بتوانیم به لحظه برای گره گشایی از 

ترافیک مسیرها اقدام کنیم.
معاون خدمات شهری شهرداری قم خاطرنشان کرد: 
و  است  قم  شهر  در  ویژه  کار  شعبان  نیمه  جشن های 
توان  تمام  با  باید  دیگر  دستگاه های  کنار  در  شهرداری 
به میدان آمده و با برنامه ریزی درست و منطقی خدمات 

شایانی را به زائران این شهر مقدس ارائه نماید.
پیش بینی مکان مسقف

 برای اسکان مسافران نوروزی
شهرداری  سبز  فضای  و  ها  پارک  سازمان  مدیرعامل 
قم نیز در ادامه با اشاره به اینکه سازمان پارک ها و فضای 
شعبان  نیمه  زائران  از  میزبانی  برای  قم  شهرداری  سبز 
کرد:  اظهار  است،  کرده  آغاز  را  خوبی  اقدامات  نوروز  و 
تجهیز و آماده سازی نمازخانه ها، سرویس های بهداشتی 
و آلاچیق های مسقف در بوستان های بزرگ شهر ازجمله 
این اقدامات است. پیام جوادیان ادامه داد: بوستان های 
امام رضا)ع(،  هاشمی و مهدی در منطقه یک، بوستان 
بوستان فدک در منطقه سه، بوستان های نیایش و نیاز در 
اطراف مسجد مقدس جمکران و بوستان غدیر در منطقه 
تا ۱۵  اسفندماه  از ۲۵  که  است  نقاطی  ازجمله  هشت 
فروردین ۱۴۰۱ آمادگی میزبانی از زائران و مسافران را دارند.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم 
خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه نیمه شعبان امسال در 
زمستان قرار دارد و احتمال سردی هوا و بارندگی وجود 

ظهور،  سوله  تن،  میدان 7۲  در  را  مسقفی  اماکن  دارد، 
تا  نظر گرفتیم  بحران در  و سوله های  ورزشگاه حیدریان 
در صورت نامساعد شدن شرایط جوی، بتوانیم بخشی از 

مسافران را اسکان دهیم.
برپایی غرفه های فرهنگی در بلوار پیامبر اعظم)ص(

ورزشی  و  اجتماعی  فرهنگی،  سازمان  سرپرست 
مختلفی  برنامه های  گفت:  ادامه،  در  نیز  قم  شهرداری 
همچون جنگ های شادی در ایام نیمه شعبان و نوروز در 
محلات و بوستان ها و همچنین در بلوار پیامبر اعظم)ص( 
پیش بینی شده که با همت نیروهای سازمان اجرایی خواهد 
طباطبایی  احمد  سید  حجت الاسلام والمسلمین  شد. 
و  اجتماعی  فرهنگی،  سازمان  اینکه  به  اشاره  با  نژاد 
ورزشی شهرداری قم برای ایام نیمه شعبان و نوروز ۱۴۰۱ 
برنامه های مختلفی را تدارک دیده است، اظهار کرد: طبق 
آغاز  اول ماه شعبان  از  برنامه های سازمان  روال هرساله، 
می شود و امسال این برنامه ها تا پایان روز سیزدهم فروردین 

ادامه خواهد داشت.
سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری 
قم با اشاره به اینکه بیش از ۲۰ غرفه فرهنگی در مسیر 
پیاده روی زائران نیمه شعبان در بلوار پیامبر اعظم)ص( برپا 
خواهد شد، گفت: اجرای سرودهای خیابانی در ایام نیمه 
شعبان و نوروز و همچنین برگزاری شب شعر و محفل ادبی 

از دیگر برنامه هایی بوده که در این ایام برگزار خواهد شد.
آماده سازی مسیر پیاده روی زائران

 به مسجد مقدس جمکران
این  ادامه  در  نیز  قم  شهرداری  پنج  منطقه  سرپرست 
نشست، بیان کرد:صدور مجوز و جانمایی ایستگاه های 
صلواتی باید در محور هفت کیلومتری پیامبر اعظم)ص(، 
اطراف مسجد مقدس جمکران، میدان ظهور و خیابان 
انتظار صورت گیرد تا با ازدحام جمعیت و اختلال در عبور 

و مرور مواجه نشویم.
زین العابدین قراچورلو با اشاره به اینکه یکی از مشکلات 
ایام نیمه شعبان در اطراف مسجد مقدس جمکران، عدم 
توزیع مناسب برپایی ایستگاه های صلواتی در سطح منطقه 
جانمایی  و  مجوز  صدور  داشت:  اظهار  است،  جمکران 
ایستگاه های صلواتی باید در محور هفت کیلومتری پیامبر 
اعظم)ص(، اطراف مسجد مقدس جمکران، میدان ظهور 
و خیابان انتظار صورت گیرد تا با ازدحام جمعیت و اختلال 
در عبور و مرور مواجه نشویم. وی با بیان اینکه سرویس های 
بهداشتی پارکینگ ها و پارک سوارها نیاز به بازسازی و تعمیر 
مناطق  توسط  می بایست  موضوع  این  کرد:  ابراز  دارند، 

پیگیری و حداکثر تا سه هفته آینده راه اندازی شوند.
قراچورلو خاطرنشان کرد: پیش بینی وضع هوا حاکی 
از برودت و احتمالًا بارندگی در آن ایام است که می طلبد 
آمادگی های لازم صورت گرفته و موارد ایمنی نیز لحاظ 

شود.
متولیان ایستگاه های صلواتی آموزش ایمنی ببینند

خدمات  و  آتش نشانی  سازمان  مدیرعامل  ادامه  در 
ایمنی شهرداری قم با اشاره به اینکه از خواهران داوطلب 

آتش نشان دعوت کردیم که در مراسم بزرگ جشن های نیمه 
شعبان، یاریگر ما در مسجد مقدس جمکران باشند، گفت: 
تاکید  مورد  نیز  ایستگاه های صلواتی  آموزش مسئولین 
ماست و بازدیدهای ایمنی از ایستگاه های آنان نیز توسط 

کارشناسان ما انجام خواهد شد.
عباس جعفری با اشاره به اینکه کمیته ایمنی یکی از 
کمیته های بسیار مهم و حساس در ایام نیمه شعبان و نوروز 
است، اظهار کرد: نظر به اینکه می بایست حجم عظیمی 
از نیروها و امکانات را در ایام نیمه شعبان در اطراف مسجد 
مقدس جمکران و پارکینگ ها و پارک سوارها مستقر کنیم و 
از طرفی مدیریت حوادث در شهر را نیز داشته باشیم، وظیفه 

سنگینی بر دوش نیروهای آتش نشانی قرار می گیرد.
حوادث  گاهی  گذشته  سال های  در  اینکه  بیان  با  وی 
ناگواری برای مسافران رخ داده است، ابراز کرد: در تمام 
پارکینگ ها باید امکاناتمان را به صورت کامل مستقر کنیم 
تا در صورت بروز حوادث، با ورود سریع نیروها حوادث را 

سریعاً کنترل کنیم.
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
بستن  قبل،  سال های  مشکلات  از  یکی  داد:  ادامه  قم 
نیروهای  که  بود  ترافیکی مصوب  الگوی  برخلاف  معابر 
آتش نشانی را در هنگام مأموریت دچار مشکلات زیادی کرد 

که امیدواریم این مشکل امسال برطرف شود.
زائرین  تسهیلات  ستاد  ده گانه  کمیته های  تشکیل 

شهرداری قم برای جشن های نیمه شعبان
مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری 
قم نیز در ادامه نشست، از تشکیل کمیته های ده گانه برای 
برگزاری جشن های نیمه شعبان در مسجد مقدس جمکران 

خبر داد.
ده گانه  کمیته های  تشکیل  از  میرهادی  محسن  سید 
این ستاد برای برگزاری جشن های نیمه شعبان در مسجد 
مقدس جمکران خبر داد و اظهار کرد: بر اساس برنامه های 
سال های قبل، ۱۰ کمیته اجرایی، ایمنی و امداد، تأمین 
نظارت،  اطلاع رسانی،  اسکان،  زائرین،  مایحتاج  و  ارزاق 
آمار و ارزیابی، حمل ونقل و ترافیک، انتظامی، فرهنگی و 
زیباسازی فعال شده اند و جلسات تخصصی آن ها در حال 

برگزاری است.
این  ذیل  اجرایی  کمیته های  اینکه  به  اشاره  با  وی 
کمیته ها در سطح مسجد مقدس جمکران، پارکینگ ها و 
پارک سوارها ایجادشده است، ابراز کرد: ستاد شماره یک در 
جمکران، بلوار انتظار جنب پارکینگ یاوران مهدی؛ ستاد 
شماره دو در جمکران، خیابان ظهور، جنب پارکینگ ناظم 
زاده؛ ستاد شماره سه در خیابان امام حسن عسکری)ع(؛ 
ستاد شماره چهار در بلوار پیامبر اعظم)ص( جنب پارکینگ 
انسجام؛ ستاد شماره پنج در جمکران، بلوار انتظار؛ ستاد 
شماره ۶ در ابتدای خیابان ظهور؛ ستاد شماره هفت در 
پارکینگ حرم و درنهایت ستاد شماره هشت در حرم مطهر 
روز ۲7  شعبان  نیمه  بزرگ  مراسم  می شوند.   راه اندازی 
اسفندماه در مسجد مقدس جمکران و سطح شهر مقدس 

قم برگزار خواهد شد.

در جلسه ستاد تسهیلات زائران شهرداری قم مطرح شد؛

برنامه ریزی برای برگزاری باشکوه نیمه شعبان و استقبال از مسافران نوروزی
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دبیر شورای عالی مناطق آزاد: 

امارات با سوخت قاچاق ایران
 ۲۰ میلیارد دلار درآمد دارد

دبیر شورای عالی مناطق آزاد اظهار داشت: می دانیم که سالانه بیش از ۲۰ 
میلیارد دلار درآمد کشور امارات از بانکرینگ سوخت و در واقع خدماتی که 
به کشتی ها و شناورهای مختلف از منطقه خلیج فارس به سمت بندر فجیره 
می روند، به دست می آید و متاسفانه باید بگوییم که بخش عمده ای از سوختی 
که امارات برای بانکرینگ از آن استفاده می کند از ایران قاچاق و به سمت 
فجیره می رود.  سعید محمد در گفت وگویی با بیان اینکه فاز اول پالایشگاه نفت 
سنگین قشم، امروز با حضور رییس جمهوری به بهره برداری می رسد، گفت: 
این پالایشگاه با سرمایه گذاری بخش خصوصی به انجام رسیده و فاز اول آن 
تکمیل شده  است. وی ادامه داد: فاز اول آن ظرفیت ۳۵ هزار بشکه نفت فوق 
سنگین را دارد که این نفت فوق سنگین از میادین سروش و نوروز تامین می شود 
و محصولات بسیار استراتژیک مانند قیر که امروز مورد نیاز داخل و کشورهای 
خارجی است، تولید می شود. همچنین بخش دیگر هم به نفت سبک تبدیل 
می شود که یک محصول صادراتی است و از اسکله مجاور پالایشگاه قابلیت 
صادرات آن وجود دارد. مشاور رییس جمهوری با بیان اینکه این مجموعه ارزش 
افزوده بسیار بالایی را برای کشور تامین می کند، گفت: از این پالایشگاه امکان 
استحصال سالانه یک میلون تن قیر و ۶.۵ میلیون بشکه نفت سبک وجود 
دارد. وی درباره فاز دوم پالایشگاه قشم افزود: فاز دوم با ظرفیت ۳۵ هزار بشکه 
هم اکنون ۲۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد که با تامین منابع مالی توسط بخش 
خصوصی این فاز هم تکمیل و به اجرا می رسد. همچنین برنامه ریزی شده 
علاوه بر بحث پالایش، بر روی تولید روغن های روانساز هم در این منطقه سرمایه 
گذاری شود. دبیر شورای عالی مناطق آزاد با تاکید بر اینکه این پروژه تمام 
ایرانی است، گفت: این پروژه با ساخت و طراحی ایرانی به انجام رسیده و  9۵ 
درصد کل تجهیزات مورد استفاده در آن از داخل کشور تامین شده و نیروهای 
بومی در ساخت این پروژه مشغول به کار بوده و هستند. ساخت تمام ایرانی این 
پالایشگاه را یک افتخار برای کشور می دانم و این مجموعه ارزش افزوده بسیار 
بالایی برای کشور دارد و یک دستاورد مهمی در قشم که به عنوان هاب انرژی 
تعریف شده محسوب می شود و قصد داریم علاه بر پالایشگاه، سایر  بخش های 

انرژی را در قشم فعال سازیم.
مزیت بانکرینگ ایران در منطقه را احیا می کنیم 

محمد با اشاره به بازدید خود از بانکرینگ جزیره قشم در منطقه سلخ گفت: 
می دانیم که سالانه بیش از ۲۰ میلیارد دلار درآمد کشور امارات از بانکرینگ 
سوخت و در واقع خدماتی که به کشتی ها و شناورهای مختلف از منطقه خلیج 
فارس به سمت بندر فجیره می روند، به دست می آید و متاسفانه باید بگوییم که 
بخش عمده ای از سوختی که امارات برای بانکرینگ از آن استفاده می کند از 
ایران قاچاق می شود و به سمت فجیره می رود و این در شرایط ما  باید بتوانیم این 
مزیت رقابتی ایران در منطقه احیا کنیم. مشاور رییس جمهوری با تاکید بر اینکه 
باید از تردد کشتی ها به سمت امارات برای سوختگیری جلوگیری کنیم اظهار 
داشت: از اینکه کشتی ها به سمت قشم جذب شوند فقط بحث فروش سوخت را 
دنبال نمی کنیم بلکه تیم اجرایی این کشتی ها و کرو آنها به طور قطع در در قشم 
نیاز به اسکان و استراحت و همچنین برای تعویض کرو و تیم اجرایی نیاز به پرواز 
دارند که تمام این اقدامات آورده قابل توجهی از لحاظ درآمدهای ارزی برای مردم 
به ویژه بومی های این منطقه خواهد داشت. در نهایت منجر به تحرک و چرخش 
اقتصادی کشور می شود. وی ادامه داد: برای اجرای مقدمات این کار برنامه ریزی 

شده است تا بانکرینگ در جزیره قشم به زودی در حد قابل قبولی ارایه شود.

معاون فنی گمرک ایران:

 میزان صادرات امسال
 به 4۶ میلیارد دلار می رسد

فرود عسگری معاون فنی گمرک ایران از سرعت گرفتن روند صادرات و رفع 
برخی موانع تجارت خارجی خبر داد و گفت: پیش بینی می شود تا پایان سال 

جاری ارزش کالاهای صادراتی به ۴۶ میلیارد دلار برسد. 
معاون فنی گمرک ایران پنجشنبه شب در یک گفت وگوی زنده تلویزیونی با 
اعلام این خبر افزود: در نیمه اول سال جاری ماهانه ۳.۵ میلیارد دلار و در نیمه 
دوم ماهانه ۵ میلیارد دلار صادرات انجام شده است. او ادامه داد: متولی شدن 
وزارت صمت برای برگشت ارز صادراتی، افزایش انگیزه صادرکنندگان با تصمیم 
واردات در مقابل صادرات و عبور از شرایط کرونا از دلایل سرعت گرفتن صادرات 
به شمار می رود. عسگری در ادامه همچنین درباره موانع پیشروی صادرات 
کشور هم گفت: یکی از مشکلات این بود که با برخی از صادر کنندگان به خاطر 
برگشت ارز برخورد قضایی شد که این موضوع با تصمیمی که در دولت گرفته 
شد، قرار است مهلت برگشت ارز تمدید شود. وی افزود: این موضوع کمک 
بزرگی به صادرکنندگان می کند و اعتماد صادرکنندگان به سیستم بیشتر شده 
است چون همین که دولت تصمیم گرفته مهلت را برای برگشت ارز سال های 
97، 9۸ و 99 را تا پایان سال تمدید کند، کمک خوبی به صادر کنندگان خواهد 
کرد. معاون فنی گمرک ایران ادامه داد: در بخش حمل و نقل و کالاهای یخچال 
دار مقداری مشکل داریم که اگر ناوگان کامیون های یخچال دار برای کالاهای 

فاسد شدنی بیشتر شود، موجب رشد صادرات خواهد شد.
 

ماطلاعیه اتاق اصناف؛

کارفرمایان صنفی تا ۳۰ دی فرصت
 ثبت کارتخوان ها را دارند

اتاق اصناف ایران در اطلاعیه ای اعلام کرد که کارفرمایان صنفی تا پایان دی 
ماه فرصت دارند نسبت به درخواست غیرفعال سازی، حذف یا ثبت جدید اقدام 

کنند.
اتاق اصناف ایران در اطلاعیه ای اعلام کرد:

بنابر ابلاغیه وزارت امور اقتصادی و دارایی، کارفرمایان صنفی تا پایان دی 
ماه فرصت دارند تا با مراجعه به درگاه اینترنتی my.tax.gov.ir و مشاهده تمام 
پذیرنده های خود، درخواست غیرفعال سازی، حذف یا ثبت جدید اقدام کنند.

لازم به ذکر است با عنایت به ماده ۱۱ قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه 
مودیان، بانک مرکزی جمهوری اسلامی موظف به ساماندهی دستگاه های 
کارتخوان بانکی و یا درگاه های پرداخت الکترونیکی و تناظر بین آنها با مجوز 
فعالیت و شماره اقتصادی است. لیکن هنوز تعدادی از دستگاه های کارتخوان 
بانکی و یا درگاه های پرداخت الکترونیکی توسط مودیان مالیاتی تعیین تکلیف 
نشده و حسب قانون بانک مرکزی می بایست نسبت به غیرفعال سازی آن ها 

اقدام کند.
با مراجعه به درگاه  تا  پایان دی ماه فرصت دارند  تا  لذا کارفرمایان صنفی 
اینترنتی my.tax.gov.ir و از طریق شماره ملی خود لیست تمامی پذیرنده های 
خود را مشاهده کنند. سپس امکان اتصال هر پذیرنده به پرونده مالیاتی متناظر، 
درخواست غیر فعال سازی پذیرنده، حذف ثبت نام اضافی ایجاد شده توسط 

بانک مرکزی و یا ایجاد فعالیت جدید متناسب با پذیرنده اقدام کنند.

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک ثبت جعفریه تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضی پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تایید نموده اند.
پرونده  به  -۱۴۰۰/9/۶مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۲۶9 شماره  ۱-رای 
کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۵۰۰۰۰۰۴ مربوط به آقای ابوالفضل شجاعی منصور 
فرزند علی به کدملی ۳99۰۱۰۸۴۱7 در قسمتی از/ ششدانگ خانه به مساحت 
به  موسوم  آباد  جعفر  شهرستان  اصلی  از ۵۵  فرعی  شماره  پلاک  ۲۰۰مترمربع 
اراضی گازران نو مبایعه نامه عادی مع الواسطه از رمضان جوکار مالک رسمی )م 

الف۱۲۴۴۸(
پرونده  به  ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۲۳۵-۱۴۰۰/۸/۲۰مربوط  شماره  ۲-رای 
مراد  فرزند  رستمی  لیلا  خانم  به  مربوط   ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۵۰۰۰۰۰۱ کلاسه 
به کدملی ۰۳۸۳۰۵۰۲۳۵در قسمتی از/ ششدانگ زمین مزروعی به مساحت 

۶۲۵۰۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲7 اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به 
اراضی خیرآباد خریداری از مالک رسمی مسلم رستمی)م الف۱۲۴۴۸(

پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰/9/۶-۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۲۶۸ شماره  رای   -۳
کلاسه ۱۳99۱۱۴۴۳۰۰۰۵۰۰۰۰۳۸ مربوط به آقای ابوالفضل مصطفایی فرزند 
خداوردی به کدملی ۰۶۰۱7۶۲7۱۱ در قسمتی از/ ششدانگ خانه به مساحت 
۵۸9مترمربع از پلاک شماره فرعی از ۵۵ اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به 

اراضی گازران نو مبایعه نامه عادی مع الواسطه از امامقلی محمدی )م الف۱۲۴۴۸(
پرونده  به  -۱۴۰۰/9/۲۸مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۳۰۰ شماره  ۴-رای 
کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۵۰۰۰۰۳۶ مربوط به خانم رقیه عیوضخانی فرزند محمد 
به کدملی ۰۵۸97۰۴۴۵۱ در قسمتی از/ ششدانگ خانه به مساحت ۱۵۰ مترمربع 
پلاک شماره 9۵فرعی از ۵۵ اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به اراضی گازران نو 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسنقلی مرادبگلو )م الف۱۲۴۴۸(

مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد واملاک جعفریه تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آرمان ملی(
تاریخ انتشار اول: ۱۴00/۱0/2۵  
تاریخ انتشار دوم: ۱۴00/۱۱/۱0
محمدرضا خدایاری- رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان جعفرآباد

آگهی فقدان سند مالکیت
خانم محبوبه مریمی با ارائه ارائه یک برگ استشهاد شهودی اعلام داشته که 
صفحه۳۶۲  در  که  قم  بخش ۱  پلاک ۱۰۲۵۱/۲۳۱۱/۲۵99اصلی  ششدانگ 
نام  به  به شماره ۱۰9۶۱7  مالکیت  ثبت وسند  دفتر۵7۶ طی شماره ۱۰۵۳7۱ 
خانم زهره مطهری فرد صادر و تسلیم شده است.سپس تمامی مورد ثبت،طی 
سند انتقال قطعی شماره ۱۳۲7۱-9۶/۸/۳ دفتر ۱۱۳ فم به خانم محبوبه مریمی 
منتقل شده)دارای سند رهنی بشماره ۱۳۲7۲-9۶/۸/۳ دفتر ۱۱۳ قم(و بعلت 
اسبابکشی،سند مالکیت مزبور مفقود گردیده وتقاضای صدور سند مالکیت المثنی 
را نموده است. لذا به استناد تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در 
یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و 
یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 
۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. 
بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر 

مقررات اقدام خواهد شد./)م الف۱۴۸۵۳(
رضا حسینخانی-رییس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱۴00/۱0/2۵

-------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

کدملی  دارنده  محمدحسن  فرزند  کاشانی  رضوانی  محمدعلی  اینکه  به  نظر 
۱۲۸۲۲۳۵99۰ با ارائه دوبرگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته اند که سند 
مالکیت تمامی ششدانگ پلاک۱۰۶۳۳/۲۸۰/۳۶۰اصلی واقع در بخش یک قم  
که در دفتر ۶۸7 صفحات ۲۶۱ و ۲۵۸ ذیل ثبت ۱۳۱9۲9 بنام های علی اصغر 
زینی وند ومینا فردوسی دارنده ثبت و اسناد مالکیت به شماره ۳۲۲9۵۵ ب 9۰ و 

۳۲۲9۵۶ ب 9۰ صادر و تسلیم شده سپس طی سند قطعی بشماره ۱۵۲۸7۴ مورخ 
۱۱/۰9/۱۳9۱ دفتراسناد رسمی شماره ۴ قم به محمدعلی رضوانی کاشانی منتقل 
گردیده سپس از طرف ایشان اعلام گردیده سند مالکیت مزبور به علت جابجائی 
مفقود گردیده ،لذا به استناد تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در 
۱ نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد 
خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف 
مدت ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار 
گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 

برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف ۱۴۸۵۴(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
رضا حسینخانی-رییس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱۴00/۱0/2۵

-------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

اعلام داشته که  ارائه یک برگ استشهاد شهودی  ارائه  با  خانم طاهره جازندی 
ششدانگ پلاک ۲9۱/۱7۰۲/۱۶9۶۶ اصلی بخش ۵ قم)فرعی ۱7۵ بعلت تکراری 
بودن اصلاح گردید( که در صفحه ۱۴۳ دفتر ۱۱۶ طی شماره 7۸۱۱۶ ثبت وسند 
مالکیت به شماره ۲۴۳۸7۲ طی سند انتقال قطعی شماره ۱۱۱۱۳۱- ۸۵/۱۲/۲۳ 
ورهنی ۱۱۱۱۳۳- 99/۱۱/۲۰ دفتر ۱۲ فم به نام خانم طاهره جازندی صادر و 
تسلیم شده و به علت سهل انگاری سند مالکیت مزبورمفقود گردیده وتقاضای صدور 
سند مالکیت المثنی را نموده است.لذا به استناد تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین 
نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی 
وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس 

از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ 
نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به 

صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./)م الف ۱۴۸۵۵(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
رضا حسینخانی-رییس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱۴00/۱0/2۵

-------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای روح اله شریف شاد به موجب وکالتنامه ۳۸79۳ مورخ ۱۳9۸/۴/۱۰ دفترخانه 
۴۲ با ارائه دوبرگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت شش دانگ 
پلاک 9۱۱۴ اصلی واقع در بخش یک قم که ذیل ثبت ۵۵7۶ در صفحه 79 دفتر 
۶۱ به نام ابوالفضل عشاق رحمی ثبت وسند مالکیت ۱۶۸۵۲۳ صادر گردیده است.
سپس مع الواسطه به موجب سند قطعی ۱۱۴۴۰۲ مورخه ۱۳77/۲/۲7 دفترخانه 
۲۰قم به سید مصطفی میر رضوی منتقل شده است که به علت سهل انگاری مفقود 
گردیده است وتقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده اند.لذا به استناد تبصره 
۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در۱نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه 
کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با 
مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و 
رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر 
نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف ۱۴۸۵۶(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
رضا حسینخانی-رییس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱۴00/۱0/2۵

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس با اشاره به پیش نویس تغییر قوانین 
بازار اوراق بهادار و اعتراض کارشناسان بورس نسبت به برخی از بندهای 
آن، گفت: این پیش نویس دارای ۱۶ ماده بود، موضوعات مطرح شده 
در این پیش نویس متفاوت با مسائلی است که اکنون برخی در حال ارائه 

توضیحات و نیز واکنش  نسبت به آن هستند. 
»محمدرضا پورابراهیمی« اظهار داشت: آموزش و فضای مجازی در بازار 
سرمایه باید در کمیسیون اقتصادی مجلس مورد بحث باشد که تاکنون به 

هیچ عنوان این موضوع در کمیسیون مورد بررسی قرار نگرفته است.
به گفته پور ابراهیمی، مساله  مطرح شده در میان فعالان بازار، متن خامی 
است که هیچ مصوبه ای در کمیته بازار سرمایه برای آن در نظر گرفته نشده 

است.
مدنظر  مساله  داشت:  اظهار  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  رییس 
نمایندگان مجلس فقط در قالب متنی بود که با حضور فعالان اقتصادی، 
رییس کانون نهادهای سرمایه گذاری و رییس کانون کارگزاران از آن رونمایی 
شد و در اختیار فعالان بازار قرار گرفت؛ بنابراین در متن رونمایی شده هیچ 

اشاره ای به مساله آموزش و فضای مجازی نشده است.
وی با بیان اینکه در کنار مسائل مطرح شده در این کمیته، متنی در 
مورد فضای مجازی و آموزش آماده شده تا به ۱۶ ماده دیگر اضافه شود، 
گفت: این طرح باید ابتدا در کمیته بازار سرمایه که زیرمجموعه کمیسیون 
اقتصادی مجلس است، تصویب شود. در نهایت در این کمیسیون مورد 

بررسی قرار خواهد گرفت و بعد از انجام جمع بندی های لازم می تواند به 
عنوان ماده ۱7 به متن این پیش نویس اضافه شود.

پورابراهیمی خاطرنشان کرد: بعد از گذر از این مراحل، اظهار نظر فعالان 
بازار سرمایه درخصوص بخش مربوط به آموزش و فضای مجازی اتخاذ 
می شود، اما تا این لحظه این مساله در کمیته مورد بحث قرار نگرفته است.

در  شده  اعمال  تغییرات  گفت:  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  رییس 
سوی  از  زیادی  حاشیه های  با  که  مجازی  فضای  و  آموزش  خصوص 
کارشناسان همراه بود، فقط در حد یادداشتی است که یکی از اعضای 

مجلس آن را تنظیم کرده است تا در کمیته مورد بحث قرار گیرد.
کمیسیون  اعضای  پژوهش ها،  مرکز  شامل  کمیته  این  وی،  گفته  به 

اقتصادی مجلس و تعدادی از نمایندگان فعال بازار سرمایه است.
پورابراهیمی خاطرنشان کرد: فعالان حاضر در بازار سرمایه نباید نگران 
صحبت های مربوط به آموزش و بخش فضای مجازی باشند؛ زیرا مسایل 
مطرح شده در کمیته به طور حتم در کمیسیون اقتصادی بررسی و بعد از 

ابلاغ آن در صحن مجلس تبدیل به قانون می شود.
رییس کمیسیون اقتصادی مجلس، به صحبت های مطرح شده از سوی 
کارشناسان بازار سرمایه نسبت به پیش نویس تغییر قوانین بازار سرمایه 
اشاره کرد و گفت: اکنون ۱۶ ماده رونمایی شده در این پیش نویس، فاز 
نخست تصمیماتی است که در یک گزارش ارائه شده تا مسوولان حاضر در 

بازار سرمایه بتوانند نسبت به آن اظهار نظر کنند.
وی اظهار داشت: در خصوص باقی موارد باید مصوبات کمیته به طور 
رسمی در نامه ای به ما ابلاغ شود که طبق وعده های داده شده قرار است تا 

۲ هفته آینده گزارش کمیته به کمیسیون ارسال شود.
کمیسیون  در  بررسی  برای  که  گزارشی  اینکه  بیان  با  پورابراهیمی 
جمع بندی می شود دوباره در اختیار افکار عمومی و رسانه ها قرار می گیرد، 
گفت: موضوعی که اکنون در فضای مجازی منتشر و طرح موضوع شده 
است، به هیچ عنوان جزو مصوبات کمیته تخصصی یا کمیسیون اقتصادی 

مجلس نیست.
لازم به ذکراست ، در اواخر آذر ماه پورابراهیمی اعلام کرده بود: طرح 
بازار سرمایه کمیسیون  بازار سرمایه در کمیته تخصصی  قانون  اصلاح 
هفته   ۲ مدت  در  بازار  فعالان  تا  می شود  رونمایی  مجلس  اقتصادی 

پیشنهادات خود را ارائه کنند.
سرمایه  بازار  کارگروه  توسط  بهادار،  اوراق  بازار  قانون  پیش نویس 
کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی تهیه و در چند روز گذشته 
توسط کمیسیون اقتصادی مجلس رونمایی شد که برخی از موارد مطرح 
شده در این پیش نویس با هجمه ای از اعتراض سهامداران و فعالان بازار 

همراه بود.

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس اعلام  کرد:

نگرانی فعالان بازار از پیش نویس تغییر قانون بازار سرمایه

مدیرکل گمرکات استان قم گفت: این استان به دلیل نزدیک بودن به عمده  بازارهای مصرف و همچنین مهمترین 
راه های مواصلاتی کشور، موقعیت مکانی ممتازی برای گسترش فعالیت های تجاری دارد.

اسفندیار دریکوندیدرگفت وگویی اظهارداشت : طی سال های اخیر زیرساخت های خوبی در عرصه فعالیت های تجاری 
استان قم به خصوص در حوزه گمرکات ایجاد شده  و امکان پاسخ گویی مناسب به  نیازهای فعالان اقتصادی در حوزه 

صادرات و واردات فراهم است.
وی افزود: افزایش میزان صادرات درقم طی سال جاری نشان از بالا رفتن توان تولید واحدهای صنعتی فعال در استان 
دارد و این موضوع نشانگر موقعیت ممتاز قم برای حضور فعالان بخش خصوصی و سرمایه گذاران علاقه مند به فعالیت های 

اقتصادی در این استان است.
وی ادامه داد: علاوه براین، قم با داشتن مکان های خاص برای فعالیت های تجاری در سطح بین المللی همچون منطقه 
ویژه اقتصادی سلفچگان، شرایط مطلوبی برای تولید و صادرات کالاها با استفاده از امتیازهای ویژه درنظر گرفته شده 

برای فعالیت در این منطقه دارد.
دریکوندی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به این که میزان کالاهای صادر شده از گمرکات این استان طی 9 ماه 
سپری شده از سالجاری به ۲۰۵ میلیون دلار رسید، گفت: از ابتدای سال  تا پایان آذرماه کالاهای قم رقالب چهارهزار و 9۱ 

اظهارنامه و وزن ۱۸۰هزار و ۶۰۸ تن از گمرکات قم به بازارهای بین المللی صادر شده است.
وی همچنین بیان کرد: گمرکات قم با تسهیل فرآیند ترخیص واردات تجهیزات و ماشین  آلات مورد استفاده در واحدهای 
صنعتی، تلاش دارد چرخه تولید در استان روند رو به رشد خود را حفظ کند و بهره برداران بتوانند با استفاده از فناوری روز،  

سطح کمی و کیفی محصولات خود را ارتقا دهند.
قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، محمودآباد، درودگران، فناوری اطلاعات و 
ارتباطات )I.C.T( و چهار ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است که هر کدام از آنها موقعیت ممتازی برای 

توسعه سرمایه گذاری، تولید و اشتغال دارد.

عضو هیئت رئیسه کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۱ گفت: نمایندگان معتقدند، حذف ارز ترجیحی در شرایط 
کنونی به صلاح نیست و باید با یک شیب ملایم و به کندی پیش برود.

علی اصغر باقرزاده افزود: کمیسیون تلفیق بودجه تا زمانی که شفاف سازی نسبت به سیاست های دولت برای حمایت از 
معیشت مردم بعد از حذف ارز ترجیحی انجام نشود و راهکاری درست و اصولی و نظارت و زیرساخت لازم برای مدیریت 

نباشد، موافق حذف ارز ترجیحی نخواهد بود.
دبیر اول کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ کل کشور ضمن انتقاد از اینکه مسئولان دولتی با وجود بیان 
برنامه های خود در خصوص حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی با یکدیگر برای انجام چنین اقدامی انسجام ندارند، گفت: بیشتر 
نمایندگان هنوز نسبت به حذف ارز ترجیحی قانع نشده اند و بنابراین طی روز های آینده این موضوع در کارگروهی 

مشترک میان مجلس و دولت به صورت جزئی تر بررسی می شود.
باقرزاده با اشاره به اینکه بودجه ۴۰ هزار میلیارد تومانی دارو برای سال آینده کافی نیست، اظهار کرد: این رقم برای 
تامین دارو در زمان حذف ارز ترجیحی کفایت نمی کند، چه برسد به تامین تجهیزات پزشکی و از دید اعضای کمیسیون 
تلفیق با توجه به تمام توضیحات مسئولان دولتی باید ۱۰۵ هزار میلیارد تومان بودجه برای تامین دارو و تجهیزات پزشکی 
در نظر گرفته شود. دبیر اول کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ بیان کرد: متاسفانه زیرساخت لازم برای ایجاد 
سازوکار پرداخت یارانه ها از طریق بیمه به مردم و یا افراد فاقد بیمه وجود ندارد، دولت تنها در گزارشات خود اعلام می کند 
که می خواهیم کار ها را انجام بدهیم، اما سازو کار آن ها را مشخص و اعلام نمی کند. با وجود قانون شش ساله اعمال 
نسخه الکترونیکی هنوز این موضوع اجرایی نشده است. وی با تاکید براینکه ما معتقدیم دولت باید ابتدا طی دو ماه به 
صورت نمونه این کار را انجام دهد تا مشخص شود آیا این موضوع درست و اصولی پیش می رود یا خیر بعد آن را دائمی 
کند، گفت: با وجود اینکه دولت به موجب قانون بودجه ۱۴۰۰ مجاز و مختار به حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی شده بود، اما آن 
را اجرایی نکرد، این موضوع نشان داد که نمی تواند و یا نمی خواهد که این اقدام را انجام دهد بنابراین تا رفع موانع و آماده 

شدن زیرساخت ها تصمیمی نسبت به حذف ارز یارانه ای نخواهیم گرفت.

مدیرکل گمرکات استان قم:

قم موقعیت مکانی ممتازی برای فعالیت های تجاری دارد
عضو هیئت رئیسه کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴0۱ :

نمایندگان معتقدند، حذف ارز ترجیحی در شرایط کنونی به صلاح نیست 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون وماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی اداره ثبت اسناد واملاک جعفریه
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رییس هیات کشتی استان قم  خبرداد:

حضور قهرمانان المپیک و جهان در جمع 
فرنگی کاران نوجوان قم

هدف ایجاد انگیزه در بین نسل جدید کشتی استان است
رییس هیات کشتی استان قم از حضور برادران گرایی و قهرمانان المپیک و 
مسابقات قهرمانی جهان در بین نونهالان فرنگی کار قمی برای ایجاد انگیزه در 

بین نسل جدید کشتی استان خبر داد. 
هادی علیایی عصر روز پنجشنبه در گفت وگویی اظهارداشت : محمد علی و 
محمد رضا گرایی قهرمانان جهان و المپیک کشتی فرنگی با حضور در استان قم با 
کادر اجرایی هیات دیدار کرده و در ادامه از خانه کشتی قم بازدید به عمل آوردند.

وی افزود: با حضور این دو قهرمان بین المللی کشورمان در خانه کشتی قم شور و 
نشاطی وصف نشدنی در بین نونهالان علاقه مند به کشتی شکل گرفت که خاطره 

آن در اذهان باقی خواهد ماند.
رییس هیات کشتی قم گفت: امیدواریم در آینده با برپایی دیدارهای این چنینی 
با علاقه مندان به ورزش کشتی زمینه رشد و توسعه کشتی استان سرعت بیشتری 

بگیرد.
محمد رضا گرایی پس از کسب عنوان قهرمانی درالمپیک توکیو و مسابقات 
جهانی نروژ از سوی اتحادیه جهانی کشتی به عنوان بهترین کشتی گیر در سال 

۲۰۲۱ انتخاب شده است.
 محمدرضا گرایی  مدال طلای امیدهای جهان، برنز بازی های آسیایی، طلای 
قهرمانی آسیا و برنز دانشجویان جهان، نشان طلای المپیک ۲۰۲۰ توکیو، مدال 
طلای بزرگسالان  ۲۰۲۱ جهانی نروژ و بهترین کشتی گیران جهان در سال ۲۰۲۱ 

را در کارنامه دارد.
محمدعلی گرایی برادر بزرگتر محمدرضا گرایی نیز مدال برنز مسابقات قهرمانی 
کشتی جهان ۲۰۲۱ و مدال طلای بازی های آسیایی ۲۰۱۸ می باشد و مقام پنجم 

المپیک را در کارنامه دارد.
حضور مربی حسن و رضا یزدانی در قم

وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: محمود اسماعیل پور و همت مسلمی 
با حضور در قم با کادر اجرایی هیات کشتی استان دیدار و در مورد نحوه تعامل 

بیشتر بین جامعه کشتی شهر جویبار و قم گفت گو و تبادل نظر شد.
علیایی تاکید کرد: همت مسلمی مربی سازنده حسن یزدانی و حاج محمود 
اسماعیل پور مربی سازنده رضا یزدانی، کمیل قاسمی، محمود اسماعیل پور از 

قهرمانان المپیک و جهان هستند.
رییس هیات کشتی قم ادامه داد: هیات کشتی قم در تلاش است تا با حضور 

این دو مربی در قم تغییرات قابل توجهی  در کشتی قم رخ دهد.

در یک هفته مانده به پایان لیگ برتر بدمینتون باشگاه های کشور ؛

تیم بدمینتون رعد پدافند هوایی قم
نائب قهرمان لیگ برتر شد 

تیم بدمینتون رعد پدافند هوایی قم با برتری برابر نماینده استان یزد به نائب 
قهرمانی لیگ برتر باشگاه های کشور رسید.

براساس این گزارش ،تیم بدمینتون چادرملوی اردکان در هفته یازدهم لیگ 
برتر قهرمانی باشگاه های کشور پنجشنبه شب با نتیجه سه بر ۲ از تیم رعد پدافند 

هوایی قم شکست خورد. 
این مسابقه به دلیل تداوم شیوع ویروس کرونا بدون حضور تماشاگران با رعایت 
تیم      . برگزار شد  اردکان  آزادی  بهداشتی در سالن شهدای ورزشگاه  ضوابط 
چادرملو با دانشگاه یزد، رعد پدافند هوایی، شهرداری شهربابک، توس  مسیر 
مشهد، آینده سازان مرکزی، پروتئین 99 البرز و نمایندگانی از استان  های اصفهان 
و سیستان و بلوچستان هم گروه است. این مسابقه ها به صورت دوره ای و رفت و 
برگشت زیرنظر فدراسیون بدمینتون برگزار می شود.  آمار ورزشکاران بدمینتون 
استان یزد که به صورت تفریحی در این رشته فعالیت می کنند حدود ۲ هزار نفر 
است که ۵۰۰ نفر آنها طبق مقررات زیرپوشش بیمه ورزشی قرار دارند. استان یزد 
با یک  میلیون و ۲۳۶ هزار نفر جمعیت ۴۸ هیات ورزشی  استانی ، ۴۰۰ هیات 

ورزشی شهرستانی و ۶۲ هزار ورزشکار زیرپوشش بیمه در ۱۱ شهرستان دارد.
  

در مسابقات مجازی ووشو کاپ 202۱ اروپا صورت گرفت؛

درخشش دختران ووشوکار قمی
  درکاپ ۲۰۲۱ اروپا

مسابقات بین المللی مجازی ووشو کاپ ۲۰۲۱ اروپا به میزبانی نروژ با درخشش 
دختران ووشوکار قمی برگزار شد. 

دختران ووشوکار قمی در مسابقات مجازی ووشو کاپ ۲۰۲۱ اروپا به میزبانی 
نروژ موفق به کسب 7 مقام اول، ۶ مقام دوم و ۴ مقام سوم شدند.

هانیه مهدوی نیا مقام دوم و سوم، ثنا چهرقانی دو مقام دوم، فاطمه قاسم بیگلو 
دو مقام اول در فرم های تالو با هدایت و مربیگری استاد معصومه شفائی کسب 

کردند.
 فاطمه زهرا میری با دو مقام اول، پریسان قربانی با مقام اول و دوم، زینب کدیور 
با مقام اول و دوم، بهاره باقری با دو مقام دوم و یکتا بختیاری با دو مقام سوم از دیگر 

ووشوکاران استان بودند که در فرم های تالو موفق به کسب مقام شدند.
بتول السادات رفیعی پور نیز علاوه برمربیگری و هدایت این ورزشکاران خود نیز 

موفق به کسب مقام اول رده سنی بزرگ سالان و دریافت حکم ویژه مربی شد.
تجلیل و اهدا حکم این ورزشکاران با حضور سمانه سلیمانی، نائب رئیس هیئت 

ووشو استان قم، در خانه ووشو استان برگزار شد.

لیگ دسته اول بسکتبال؛

شیمیدر قم صدرنشین لیگ دسته اول 
بسکتبال کشور شد

شیمیدر قم با غلبه بر تیم شکلی تهران صدرنشینی خود در لیگ دسته اول 
بسکتبال کشور را قطعی کرد. 

به گزارش روز پنجشنبه هیات بسکتبال قم، شیمیدر قم در ادامه قدرت نمایی 
و بازی های چشمگیر خود با پیروزی برابر تیم شکلی تهران، صدرنشینی خود در 
لیگ دسته اول بسکتبال کشور قطعی کرد. در قالب هفته  دهم لیگ برتر بسکتبال 
دسته اول کشور عصر امروز تیم شیمیدر قم در برابر شکلی تهران قرار گرفت و 7۸ 

بر ۵۲ برابر این تیم به برتری رسید.  
تیم بسکتبال شیمیدر قم در گروه F لیگ دسته اول بسکتبال، با کسب پنجمین 
پیروزی متوالی این مرحله ۱۰ امتیازی شد و به جایگاه نخست گروه خود صعود 
کرد. شیمیدر قم در سومین بازی از دور برگشت بازی های گروه F لیگ دسته اول 
بسکتبال شنبه ۲۵ دی ماه در سالن شهید بابایی قزوین با خانه بسکتبال قزوین 

مسابقه می دهد.

در پلی آف لیگ برتر بسکتبال باویلچر صورت گرفت ؛

پیروزی قاطع ایثار شیمیدر قم
 در برابر امید اراک

ایثار شیمیدر قم در بازی نخست پلی آف لیگ برتر بسکتبال با ویلچر کشور به یک 
پیروزی قاطع و مقتدرانه در برابر امید اراک دست یافت. 

به گزارش  پنجشنبه  شب هیات بسکتبال قم، تیم بسکتبال با ویلچر ایثار 
شیمیدر قم در گام اول مرحله پلی آف رقابت های لیگ برتر ایران در اراک مقتدرانه 

7۴ بر ۳9 برابر تیم امید اراک پیروز شد.
شاگردان عباس خاکی که در مرحله مقدماتی از ۶ بازی ۴ برد و ۲ باخت و ۱۰ 
امتیاز در کارنامه خود به ثبت رسانده و به عنوان تیم دوم گروه دوم راهی پلی آف 
شدند. بازی برگشت این دو تیم ساعت ۱۵ روز ۳۰ دی ماه جاری در قم برگزار 

خواهد شد.

 پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس گفت: مدیریت جدید پرسپولیس نوید روزهای خوب 
را می دهد و تیم تقویت شده به طور حتم در نیم فصل دوم قوی تر خواهد شد. 

تیم فوتبال پرسپولیس در هفته پانزدهم لیگ برتر موفق شد فجرسپاسی را از پیش رو 
بردارد تا با حضور در رده دوم جدول نیم فصل نخست را به اتمام برساند.

فرشاد پیوس روز جمعه در گفت وگویی، در مورد بازی با فجر، عملکرد پرسپولیس در 
نیم فصل اول، شرایط سرخپوشان در غیاب عیسی آل کثیر و… صحبت هایی انجام داد 

که در زیر می خوانید؟
عملکرد پرسپولیس را در نیم فصل نخست چگونه ارزیابی می کنید؟

سرخپوشان از نظر نتیجه گیری شرایط خوبی داشتند و اگر برخی اشتباهات داوری و 

اتفاقات دیگر نبود، پرسپولیس به طور حتم جایگاه اول را در جدول کسب می کرد
البته قهرمانی نیم فصل فقط از نظر روحیه مهم است اما در نیم فصل دوم جام را 

می دهند.
آیا در نیم فصل دوم شرایط متفاوت خواهد شد؟

به طور حتم تیم در نیم فصل دوم قوی تر از قبل هم خواهد شد. اتفاقات مثبتی رخ 
داده و با تقویتی که صورت خواهد گرفت، تیم قوی تر مسابقات را در نیم فصل دوم آغاز 

خواهد کرد.
تغییر مدیریتی در رفع مشکلات چه میزان موثر است؟

این تغییرات را به فال نیک می گیریم. رضا درویش از مدیران فوتبالی و باتجربه است و 

امیدوارم بتواند پرسپولیس با او روزهای خوبی را تجربه کند.
بازی با فجر را چطور دیدید؟

فجر تیم خوبی بود اما پرسپولیس توانست عملکرد بهتری داشته باشد و همانطور که 
انتظار می رفت تیم هوشمندانه بازی کرد و سه امتیاز را کسب کرد.

آیا خلاء آل کثیر در روند گلزنی تیم محسوس خواهد بود؟
آل کثیر از مهاجمان خوب فوتبال ایران است اما چه او بود چه نبود، پرسپولیس نیاز 
میرم به مهاجم دارد و در نیم فصل باید بازیکن جذب شود. به طور حتم با تقویت خط 
حمله در نیم فصل دوم پرسپولیس گام محکمی برای کسب ششمین قهرمانی متوالی 

برخواهد داشت.

فرشاد پیوس: 

پرسپولیس در نیم فصل دوم قدرتمندتر می شود

 روز پنجشنبه ۲۳ دی ماه هفته پانزدهم لیگ برتر با برگزاری  
۸ بازی به پایان رسید تا پرونده نیم فصل اول لیگ برتر بسته 
شود و در نهایت استقلال به عنوان قهرمانی نیم فصل رسید. 
هفته پانزدهم لیگ برتر هم به انتها رسید تا پرونده نیم فصل 
قعرنشین  های  تیم  شود.  بسته  استقلال  قهرمانی  با  اول 
جدول هم با این حساب در نیم فصل دوم کار سختی در پیش 

خواهند داشت.
*نکته اول: آلومینیوم اراک صفر -  صفر سپاهان؛ 

شکایت خطیبی در روز ناراحتی محرم
پایان  به  نیم فصل برای محرم نویدکیا چندان خوشایند 
نرسید. تیمی که اکثر اهالی فوتبال معتقد بودند که با توجه 
به جذب مهره های کلیدی و هزینه ای که باشگاه کرده باید 
با اقتدار در صدر قرار گیرد اما سپاهان با جایگاه سومی نیم 
فصل را تمام کرد و روز گذشته هم نویدکیا بابت بازی ضعیف 
شاگردانش ناراحت بود. این اولین بار بود که نوید کیا این طور 
با صراحت از شاگردانش انتقاد کرد.در سوی دیگر میدان 
تیم آلومینیوم که کمتر کسی فکر می کرد در این فصل در 
حد یک مدعی خودش نشان دهد توانست با رتبه چهارمی 
به نیم فصل برسد. رسول خطیبی البته از دست داوری ها 
حسابی شاکی است و دیروز هم در نشست خبری به قدری 
بابت داوری شاکی بود که فقط گلایه هاش در مورد داوری را 
گفت و حاضر نشد دیگر به سئوالات خبرنگاران پاسخ دهد و 

نشست را ترک کرد.
* نکته دوم: تراکتور یک  -  یک نساجی مازندران؛ 

توقف سرخپوشان مقابل یار قدیمی
نیم فصل برای سولدو و شاگردانش به بدترین شکلی که 
تصورش را نمی کردند تمام شد. جایگاه سیزدهمی هرگز آن 
چیزی نبوده که هواداران پرشور تبریزی انتظارش را داشتند. 
مربی کروات هم به تعداد بازی هایی که حضور داشته فهمید 
با تیمی سروکار دارد که از نظر قوای بدنی کمبودهایی دارد و 
البته که از نظر مدیریتی هم این تیم در آستانه تغییر و تحولی 
را  توانست گل تساوی  آورد که  بزرگ است. سولدو شانس 
مقابل تیم مازنی بزند تا حداقل با توقف در خانه نیم فصل 
را تمام کند. در سوی دیگر میدان شاگردان الهامی که در 9 
بازی نباخته اند اگر کمی هوشیار بودند می توانستند دست 
پر تبریز را ترک کنند. الهامی که سابقه سرمربیگری تراکتور را 

دارد توانسته نساجی را در رتبه نهم قرار دهد.
* نکته سوم: هوادار یک - 2 صنعت نفت آبادان ؛ برد 
در روز چشم انتظاری آبادانی ها برای باز شدن گره مالی

شاگردان عنایتی در حالی نیم فصل را به پایان بردند که 
مجبور شدند بازی های خانگی خود را نه در تهران بلکه در 
چمن  که  ورزشگاهی  کنند.  برگزار  کرج  انقلاب  ورزشگاه 
مرغوبی ندارد و تیم هوادار به دلیل کمبود امکانات در پایتخت 
مجبور شدند در چنین چمنی پذیرای رقبای خود باشند. خود 

هواداری ها که معتقدند یکی از دلایل عدم نتیجه گیریشان 
در بازی های خانگی همین موضوع بوده است اما شاید خود 
عنایتی بهتر بداند که تیمش با توجه به تازگی حضورشان در 
لیگ برتر هنوز استخوان بندی لیگ یکی دارد و باید تقویت 
شود. در سوی دیگر میدان نفت آبادان در حالی این برد را به 
دست آورد که بازیکنانش حتی یک ریال هم از ابتدای فصل 
دریافتی نداشته اند و مثل هر سال در گیر و بند پرداختی از 
سوی وزارت نفت مانده اند. هفته ای نبوده که منصوریان 
بابت مشکلات مالی و محدودیت هایی که وجود دارد نگفته 
باشد. او بعد از آخرین بازی نیم فصل هم حسابی گلایه کرد. 
او از مسئولان آبادانی که فقط شعار می دهند حسابی انتقاد 
کرد و بعد از نشست خبری هم اعضای این تیم در استوری 

مشترک نسبت به این رفتارها واکنش نشان دادند.
* نکته چهارم: مس رفسنجان صفر - صفر پیکان؛  
تساوی همسایه ها در جدول در شب اعتراض ربیعی 

پیکان نیم فصل اول را با جایگاه ششمی به پایان رساند. 
تیمی که در نتیجه گیری روند پرنوسانی داشت و روز گذشته 
هم مقابل مس رفسنجان نتوانست قد علم کند. مجتبی 
حسینی هم مثل همیشه بدون حرف اضافه ای فقط به گفتن 
این موضوع بسنده کرد که با برگزاری فشرده مسابقات در 
همین حد از نتایجش راضی است اما محمد ربیعی سرمربی 
مس رفسنجان حسابی از بی امکاناتی گلایه کرد. درحالی 
که تصور همه بر این است که مس رفسنجان تیمی متمول 
با امکاناتی عالی است اما سرمربی این تیم از نداشتن زمین 
تمرین مناسب و ورزشگاهی که چمن مطلوب داشته باشد 

گلایه های زیادی کرد.
* نکته پنجم: ذوب آهن صفر - صفر گل گهرسیرجان؛ 

آنفولانزای بلای جان شاگردان قلعه نویی 

امیر قلعه نویی و تیمش با احتساب کسر 7 امتیاز به دلیل 
شرایط جذب باگنامای گابنی نیم فصل کابوس وار خود را 
با رده هشتمی به پایان رساندند. قلعه نویی که توقع این را 
نداشت کمیته انضباطی این چنین آنها را نقره داغ کند باز هم 
بعد از تساوی سرد مقابل تیم سابقش همچنان به این شرایط 
و به این رای تاخت و باز هم تکرار کرد که اگر با او مشکل دارند 
چرا به تیم سیرجانی این ظلم را کردند. در سوی دیگر میدان 
مهدی تارتار با ذوب آهن در نیم فصل اول نتوانست انتظارات 
را برآورده کند. البته تارتار روز گذشته بعد از تساوی به چمن 
فولاد شهر ایراد  گرفت و به صورت کنایه گفت نمی دانسته 

زمین به این روز افتاده است.
* نکته ششم: نفت  مسجدسلیمان صفر - ۳ 

استقلال؛ قهرمانی نیم فصل بدون باخت برای آبی ها با 
کمترین گل خورده 

استقلال با کمترین گل خورده و بیشترین گل زده تنها 
تیم بدون باخت در نیم فصل اول شد و توانست بعد از سالها 
به قهرمانی نیم فصل برسد. شاگردان مجیدی در روزی که 
حریف بابت حواشی ایجاد شده در یک هفته گذشته رمقی 
نداشت توانست با سه گل به برتری برسد. مجیدی و تیمش 
همه رکوردهای نیم فصل را از آن خود کردند. مهمترین نکته 
بازی دیروز غیبت فراز کمالوند رفیق دیرینه مجیدی بود. تیم 
بدون سرمربی نفت با وجودی که سه گل از آبی ها دریافت 
استقلال  دروازه  فروپاشی  آستانه  تا  نوبت  در چند  اما  کرد 
پیش رفت اما حسینی و بدشانسی مانع از گلزنی آنها شد. 
البته بازیکنان نفت بعد از این باخت با جریمه از سوی باشگاه 
روبرو شدند. آنهم در شرایطی که در یک هفته گذشته به دلیل 
تهدید لیدرها به درگیری فیزیکی در بدترین شرایط روحی قرار 

داشتند.

 * نکته هفتم: فولاد 2 - صفر پدیده مشهد؛ نکونام 
رنگ خوش دید، پدیده همان همیشگی

جواد نکونام و فولاد خوزستان بعد از ۵ هفته رنگ پیروزی 
را دیدند. فولادی ها آخرین بار در هفته دهم در سیرجان 
به پیروزی رسیدند و در آخرین مسابقه نیم فصل این کار را 
تکرار کردند تا در جایگاه هفتم قرار گیرند.در این بازی صالح 
حردانی بازیکنی که در این چند روز مدام گفته می شود قرار 
است به استقلال بیاید در بازی حضور نداشت تا شائبه ها 
برای جدایی این بازیکن بیشتر شود اما نکونام بعد از بازی 
اشاره کرد که بازیکنی که اشتباه می کند باید بیرون باشد. 
منظور سرمربی فولاد به اشتباه این بازیکن در بازی گذشته 
بود. البته سرمربی فولاد پیش از این هم مخالفتش برای 
سرخپوشان  سرمربی  بود.  کرده  اعلام  را  حردانی  جدایی 
اهوازی همچنین از زمین بازی گلایه کرد و شرایط بد چمن 
ورزشگاه فولاد را زشت توصیف کرد.  از آن سو پدیده همان تیم 
همیشگی بود که فقط مقابل پرسپولیس جرقه زد. این تیم با 
این شرایط از حالا باید برای وداع با لیگ برتر آماده باشد چون 
از ۱۵ مسابقه تنها ۴ امتیاز کسب کرده و فاصله زیادی با تیم 

های ۱۵ تا ۱۲ جدول دارد.
* نکته هشتم : پرسپولیس یک  - صفر فجر سپاسی؛ 

روایت شاگردان گل محمدی از آماده سازی سرخ ها
یحیی گل محمدی و شاگردانش امسال را عجیب و غریب 
آغاز کردند. تیمی با ۵ قهرمانی متوالی درحالی فصل را آغاز 
کرد که از همان ابتدا درگیر مسائل مدیریتی بود و در نهایت 
هم بی ثباتی مدیریتی باعث شد تا دو روز قبل از مسابقه 
سرخ ها در آخرین بازی نیم فصل مدیرعامل جدید روی کار 
آید. پرسپولیسی ها با کوهی از مشکلات مالی، بسته بودن 
پنجره به نیم فصل رسیده اند و البته گل محمدی هر هفته 
در مورد مشکلات داوری هم صحبت کرده است و اینکه 
چطور مسائل داوری باعث کسر امتیاز از تیمش شده است. 
مصدومیت شدید آل کثیر و از دست دادن فصل از مسائلی 
است که سرمربی سرخ ها با آن روبرو است. ماجراهای آماده 
سازی پرسپولیس در هفته های اخیر نکته ای بود که بعد از 
هفته ها توسط ارکان این تیم لو رفت. از مشکلات دو بازیکن 
تاجیک تا نداشتن ابزار تمرینی و GPS  که صدای دستیار 
گل محمدی را هم در آورد.از طرفی مهدی شیری فاش کرد 
که این تیم دو ماه است زمین تمرین مناسب ندارد. با همه 
این شرایط سرخ ها با برد مقابل تیم جوان فجر خود را از تب و 
تاب برای رسیدن به قهرمانی نینداختند و به رده دوم جدول 
رسیدند. در سوی دیگر میدان کلانتری که پیش از این بازی 
حسابی از دست کری های سرخپوشان عصبانی شده بود 
در ورزشگاه آزادی تیمش به خوبی مقاومت کرد و شاید اگر 
تجربه کافی داشتند حداقل می توانستند با یک امتیاز تهران 

را ترک کنند.

۸نکته از هفته پانزدهم لیگ برتر؛

استقلال بدون باخت قهرمان نیم فصل شد

 فراز کمالوند مانند استادش فیروز کریمی در سال های اخیر 
مدام تیم عوض کرده و به موفقیتی دست پیدا نکرده است؛ او به 

تازگی از هدایت نفت مسجدسلیمان کنار رفت. 
براساس این گزارش ،بعد از محمدرضا مهاجری، اکبر میثاقیان، 
تا  رسید  کمالوند  فراز  به  نوبت  ویسی  عبدالله  و  کریمی  فیروز 
پنجمین مربی لیگ بیست و یکم باشد که شغل خود را از دست 
می دهد. او که با نفت مسجدسلیمان تا پایان هفته چهاردهم ۱۱ 
امتیاز گرفته بود و تیمش را در جایگاه نازل پانزدهم مستقر کرده 
بود به صورت توافقی از این تیم جدا شد تا نماینده شهر اولین ها در 
آستانه دیدار با استقلال در هفته پایانی نیم فصل اول سرمربی اش 

را از دست بدهد.
تیم های  با  کرد.  ورود  مربیگری  به  سالگی   ۱9 از  کمالوند 
و  استانی  قهرمانی های  به  پاس  امیدهای  و  نوجوانان، جوانان 
کشوری دست پیدا کرد و به کمک فیروز کریمی خود را در قامت 
در  تجربه اندوزی  کرد.  معرفی  بزرگسالان  سطح  در  مربی  یک 
تیم های استقلال اهواز و ابومسلم باعث شد تا او با برق تهران رسما 

یک سرمربی بشود.

با برق تا آستانه لیگ برتری شدن پیش رفت اما نتوانست کاری 
از پیش ببرد. سپس پیام مشهد و سرخپوشان گزینه های بعدی 
کمالوند شدند اما اوج کار او صعود با شیرین فراز کرمانشاه به لیگ 

برتر بود. همراه با این تیم در لیگ برتر کارش را ادامه داد.
صنایع اراک و سپس تراکتور. با پرشورها سه سال درخشان را 
پشت سر گذاشت. به لیگ برتر آمد و تا یک قدمی لیگ قهرمانان 

آسیا پیش رفت.
دهه 9۰ اما برای کمالوند آن طور که انتظار می رفت پیش نرفت. 
تصمیم های  اما  بودند  او  ادامه دار  موفقیت های  دنبال  به  همه 
اشتباه او را به یک مربی موقت و ناکام تبدیل کرد. پاس همدان، 
شهرداری تبریز، گسترش فولاد تبریز، صنعت نفت ابادان، گل 
ریحان البرز، آلومینیوم اراک، پارس جنوبی جم، شاهین بوشهر، 
استقلال تهران)دستیار(، سایپا، تراکتور و نفت مسجدسلیمان 
انتخاب های بعدی کمالوند بودند. او مدام بین لیگ برتر و لیگ 
آزادگان در رفت و آمد بود اما نه تیمی را سه باره به سطح اول فوتبال 

ایران آورد و نه با لیگ برتری ها به توفیق خاصی دست پیدا کرد.
او در سال های 99 و ۱۴۰۰ پنج تیم مختلف را سرمربیگری کرده 
و در چند سال اخیر به کسی معروف شده که بین راه از تیم هایش 
جدا می شود. او با تراکتور حتی به یک بازی هم نرسید و فرهاد 
مجیدی را هم در استقلال خیلی زود رها کرد. با سایپا تا پایان 
فصل نماند و در نفت مسجد سلیمان هم فرار را بر قرار ترجیح داد. 

شاهین را به هوای حضور در استقلال رها کرده بود.
۱۰ باشگاه مختلف و ۲۱ جابه جایی تا ۴۵ سالگی باعث شده تا 
فراز کمالوند را رقیب جدی فیروز کریمی در مسیر بیشترین تغییر 
تیم در تاریخ فوتبال کشورمان بدانیم. کمالوند مانند استادش 
علاقه ای به حضور بلندمدت ندارد و همین تغییر فضاها باعث 
شده تا هر ۲ تبدیل به مربیان ناکام شوند و نامشان در بین پنج 

سرمربی جدا شده لیگ بیست و یکم قرار بگیرد.
همراه  اوج گیری اش  با  فراز  مربیگری  دهه  سومین  دید  باید 

خواهد بود یا قرار است اتفاقات بدتری در پیش باشد.

2۱ جابه جایی در 20 سال و دیگر هیچ؛

فرودِ »فراز« درست مثلِ استادفیروز

 پیشکسوت تیم فوتبال استقلال با وجود قهرمانی این تیم در نیم فصل اول مسابقات گفت: این تیم در خط حمله 
عملکرد خوبی دارد ولی نظمی در خط دفاعی آن نمی بینم. 

مسعود اقبالی ، در خصوص عملکرد استقلال در نیم فصل اول رقابت های لیگ برتر اظهار داشت: اگر فوتبال استاندارد 
را در نظر بگیریم، اشکالات بسیار زیادی در تیم استقلال می بینیم که جای تحلیل و بحث دارد البته این تیم در برابر 

تیم های دیگر بهتر بوده و پیشرفت خوبی داشته و بازیکنانش نسبت به هم فوتبال بهتری را بازی می کنند.
وی افزود: استقلال برای تداوم صدرنشینی در بازی های برگشت باید از بازیکنان خود در پست های تخصصی شان 
استفاده کند و می تواند که بازیکنان جوان خود را به کار بگیرد و آنها را تقویت کند. خارجی های استقلال سازگاری خوبی 
پیدا کرده اند و تیم را بهتر می فهمند و اگر استقلال همین روند را ادامه دهد می تواند عنوان قهرمانی لیگ برتر را کسب 
کند. مشکلاتی مثل مسائل مالی، مدیریتی، محرومیت  ، اخطار و ... همه اینها می تواند یک تیم را از صدر جدول دور کند.
پیشکسوت تیم فوتبال استقلال اظهار داشت: ما در فوتبال اصل انتقال داریم، یعنی وقتی یک تیم در حمله قرار دارد، 
اگر توپ را رها کند و نتواند به موقع به دفاع برگردد، دچار مشکل در خط دفاعی می شود. استقلال در فاز حمله عملکرد 
خیلی خوبی دارد، ولی در دفاع این تیم نظمی را نمی بینم. اگر استقلال در مقابل تیم های بزرگ قرار بگیرد و مانند این 
بازی با نفت مسجد سلیمان فرصت های خوبی به حریف خود بدهد، آنها قطعا از این موقعیت ها بهترین استفاده را 

می کنند و برای استقلال مشکل به وجود می آورند.
کارشناس فوتبال در خصوص اینکه استقلال در نیم فصل دوم چه تغییراتی باید ایجاد کند، گفت: اگر استقلال در پست 
هافبک در ایران بتواند کسی را پیدا کند که درک خوبی از تیم داشته باشد، می تواند با این تغییرات مشکلات خود را حل 
کند. هافبک های استقلال نیاز به تمرین های بیشتری دارند ولی مهم ترین مسئله نظم تیمی است و کادر فنی باید به 
بازیکنان نظم دفاعی و حمله را آموزش دهد. وی در خصوص عملکرد بازیکنان خارجی استقلال در نیم فصل اول عنوان 
کرد: دو بازیکن خارجی استقلال در حال بهتر شدن هستند و تیم آنها را پذیرفته و توانستند خود را در ترکیب استقلال 
جا کنند. کوین یامگا نشان داده که تیم را به خوبی شناخته و در حال رسیدن به اعتماد به نفس خوبی است. خارجی های 

استقلال باید آمادگی بدنی خوبی پیدا کنند و در بازی های بعدی این تیم بهترین نمایش را از آنها ببینیم.

سرمربی جدید تیم ملی فوتسال ایران گفت: آمده ایم تا بسوزیم و بسازیم چرا که فوتسال ایران نیازمند تزریق بازیکنان جوان 
و آینده نگری است که این مساله زمان می برد. 

وحید شمسایی در گفت وگویی اظهار داشت: در جلساتی که با رییس فدراسیون، دبیرکل و گروه فنی فدراسیون داشتیم 
درباره برنامه ریزی آینده تیم ملی فوتسال صحبت کردیم و جای خوشحالی دارد که دیدگاه رییس فدراسیون نیز به همین 
سمت و سو است. وی ادامه داد: یک دوره در سال ۲۰۰۵ این کار را انجام دادیم و ۲ الی سال ۳ سال ضرر این کار را به جان 

خریدیم اما در سال ۲۰۱۶ به هدف و خواسته مورد نظرمان رسیدیم و یک دهه از همین بازیکنان استفاده کردیم.
سرمربی تیم ملی فوتسال یادآور شد: همین بازیکنان موفق به کسب افتخارات متعددی شدند و اکنون با تفکری که من و 
فدراسیون فوتبال داریم، مایلم تا مسیر تیم های پایه تا رده زیر ۱9سال و از ۱9 تا ۲۳ سال شکل بگیرد چراکه لیگ ما از نظر 
سنی نسبتا مسن شده و تزریق بازیکنان جوان کمی زمان می برد. شمسایی افزود: تمام و کمال پای این تصمیم خواهیم 
ایستاد. اصطلاحی دارم که می گویم "آمدیم تا بسوزیم و بسازیم". وحید شمسایی باشد یا نباشد، مهم آن ساختاری است که 

بر پایه تفکرات برنامه محور و با پشتوانه سازی حتی به قیمت از دست دادن یک جام یا تورنمنت پیش برود.
سرمربی تیم ملی فوتسال ایران تصریح کرد: به این منظور گروه کادر فنی بسیار باکیفیتی را درنظر گرفتیم تا مسیر را هموار 
کنیم. از شهاب سفال منش که از مدرسان AFC و FIFA و ساکن کانادا است خواهش کردم تا به ایران بیاید و دو کار را انجام 
بدهد. سفال منش هم از نظر کارهای فیزیکی و بدنسازی قوی است و هم در طراحی تمرین. البته در حال مذاکره با یک 
تمرین دهنده تخصصی هستیم و با رییس فدراسیون درباره نیاز به یک تمرین دهنده سطح بالا هم صحبت کردم، در نهایت 

هدف ما این است که در کنار هم برای تیم ملی فوتسال به گونه ای کار کنیم که آینده را هم بسازیم.
شمسایی در ادامه اظهار داشت: پس از صحبت با رییس فدراسیون، ارتباطات مختلفی با مربیان خارجی برقرار کردیم. 
بسیاری از دوستان هم که سابقه ارتباط با مربیان را داشتند برای کمک تماس گرفتند، اما در نهایت خودم به سفال منش 
گفتم که کارها را پیش ببرد. حتی شب گذشته از طریق فضای مجازی به صورت چهار نفره مذاکره ای داشتیم و سفال 
منش نیز صحبت و مسیر پیش رو را برایشان ترجمه و تشریح کرد. در واقع در حال مذاکره با گزینه هایی هستیم که می توانند 
تاثیرگذار باشند. امیدواریم به روزهای خوش برسیم، سختی های زیادی وجود دارد اما اطمینان دارم که برنامه طولانی 

مدت می تواند مسیر فوتسال ایران را تضمین کند.

مسعود اقبالی:
استقلال مثل نفت به تیم های بزرگ فرصت بدهد دچار مشکل می شود

فوتسال ایران نیازمند تزریق بازیکنان جوان و آینده نگری  دارد

شمسایی: آمده ام تا بسوزیم و بسازیم
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 مراجع وعلما و دبیران کمیسیون های چهارگانه دوازدهمین اجلاسیه جامعه 
مدرسین و علمای بلاد بر اجرای عدالت و بهبود وضع معیشتی مردم ، کاهش فاصله 
بین مردم و مسئولان ، پررنگ شدن نقش مردم در مذهب ،  نهادینه شدن دین در 
جامعه ،کادر سازی حوزه بر ای نظام ،  اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی تاکید 

کردند. 
آیت الله سبحانی:

نارضایتی مردم در مراجعه به ادارات ضربه به انقلاب می زند
 آیت الله جعفر سبحانی از مراجع تقلید روز پنجشنبه در ارتباط تصویری زنده با 
دوازدهمین اجلاسیه جامعه مدرسین و علمای بلاد در قم، گفت: نارضایتی مردم در 
مراجعه به ادارات و دستگاه های اجرایی ضربه به انقلاب اسلامی می زند، مسوولان 

فاصله خود را با مردم کمتر و سعی کنند رضایت عمومی را کسب نمایند. 
وی افزود: انقلاب اسلامی یک پدیده بود و باید اقداماتی انجام بدهیم که اهداف 

انقلاب و امام راحل به درستی محقق شود.
این مرجع تقلید بیان داشت: انقلاب ایران یک انقلاب اسلامی بود و برای تحقق 
اهداف آن در مرحله اول باید تلاش شود تا اخلاق و رفتار مردم منطبق با معارف دینی 

شود.
آیت الله سبحانی افزود: افرادی که از انقلاب اسلامی ایران دچار ضرر و خسران 

شدند در پی ضربه زدن به اخلاق عمومی و اعتقادات مردم هستند.
نباید محصل مادام العمر در حوزه داشته باشیم

این مرجع تقلید در بخش دیگری از سخنان خود با تاکید بر اینکه ما نباید محصل 
مادام العمر در حوزه داشته باشیم، به آیه شریفه نفر اشاره کرده و گفتند: باید به 
محتوای آیه شریفه نفر عمل کنیم، معنا ندارد که مادام العمر افرادی مشغول تحصیل 
باشند، باید افرادی که شایستگی دارند مقدمات هجرت شان فراهم شود این مسئله 

به تقویت پایه های ایمانی جامعه و انقلاب کمک می کند. 
وی با اشاره به سوالات و نیازهای جدید در جامعه، تاکید کرد: پاسخ به فقه مسائل 
نیازمند  و اجتماعی  اقتصادی  معاصر در حوزه های مختلف سیاسی، پزشکی، 

همفکری و تعامل علمای جوان و اساتید حوزه است.
وی با اشاره به ضرورت تامین خوراک فکری مسلمانان و ایرانی های ساکن در خارج 
از کشور، تاکید کرد: حوزه های علمیه باید در کنار مباحث سیاسی به فکر مسائل 

ایمانی، اعتقادی و فکری این افراد باشند.
آیت الله سبحانی خاطرنشان کرد: دانش آموختگان حوزه علمیه پس از تحصیل 
در قم و مجهز شدن به علم و تقوا باید به شهرها و سرزمین های دیگر مهاجرت کنند؛ 
با تامین مسکن و امکانات دیگر در قم برای طلاب شرایط مهاجرت این افراد کمتر 

می شود.
وی با اشاره به سنت های دیرین حوزه های علمیه گفت: در خصوص مساله 
خطابه لازم است تا رشته مستقلی توسط حوزه تاسیس شود، امروز نیاز است تا حوزه 

خطبایی با تسلط به زیان های بین المللی تربیت نماید.
این مرجع تقلید با اشاره به ضرورت بهبود معیشت طلاب حوزه های علمیه و 
استقلال حوزه، بیان کرد: بالاترین درآمد طلاب حوزه به دو میلیون تومان هم نمی 
رسد و با این شهریه نمی توان خانواده را اداره کرد، مشکلات معیشتی سبب شده تا 

برخی از طلاب به اجبار از حوزه علمیه انصراف بدهند.
آیت الله مکارم شیرازی:

کمرنگ شدن نقش مردمی مذهب به شعائر دینی ضربه می زند
آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید با بیان اینکه باید از فرصت های مختلف 
برای جذب جوانان به مسجد و معارف دینی استفاده شود، گفت: نقش مردمی 
مذهب نباید کمرنگ شود؛ کمرنگ شدن نقش مردمی مذهب به شعائر دینی ضربه 

می زند.
وی روز پنجشنبه در ارتباط تصویری زنده با دوازدهمین اجلاسیه جامعه مدرسین 
و علمای بلاد در قم، افزود: انقلاب اسلامی ایران از مساجد برخاست و این مساجد 
بودند که مبدا انقلاب شدند، مردم در مساجد تعلیمات لازم می دیدند و در بین عموم 
مردم توزیع و تبلیغ می کردند، رکن بودن مساجد در کشور باید حفظ شود و مساجد 
باید به مرکزی برای نشر معارف اسلام تبدیل شود، چراکه نشر معارف با تقویت پایه 

های اسلام برابر است.
آیت الله مکارم شیرازی ابراز کرد: علمای اسلام به فکر فقرا و افراد مستمند باشند، 
بتازگی در مساجد صندوق های قرض الحسنه راه اندازی شده که اتفاق مبارکی 

است، ورود مساجد در امور خیریه مانند احداث درمانگاه مساله ارزشمندی است.
این مرجع تقلید اظهار داشت: چند سال گذشته برای اثبات نقش شیعه در پیدایش 
و گسترش علوم اسلامی کنگره ای در استان قم برگزار شد که حاصل آن انتشار ۱7 

جلد کتاب بود که این مجلدات در اختیار کتابخانه ها و مساجد گذاشته شده است.
آیت الله مکارم شیرازی گفت: دانشجویان و نسل جوان باید با نقش شیعه و اسلام 
در پیشرفت علم و دانش در طول تاریخ آشنا شوند، اگر این آشنایی صورت بگیرد 

زمینه برای پیشرفت جهان اسلام فراهم می شود.
رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم: 

باید ساختار رسمی برای اجرای دین در کشور نهادینه شود
 رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم  نیز دراین اجلاس با بیان اینکه رسیدن 
به عدالت اجتماعی و رضایتمندی مردم کار ساده ای نیست، گفت: با این وجود 
روحانیت مشکلات و سختی ها را تحمل خواهد کرد تا پرچم انقلاب را به دست 

صاحب اصلی آن برساند. 
آیت الله سیدهاشم حسینی بوشهری با اشاره به اهداف برگزاری اجلاسیه علمای 
بلاد بیان کرد: هدف از این اجلاسیه این است که نشان دهد حوزه علمیه در سال ۵7 

کاری کرد که هیچ فردی جرات آن را نداشت.
وی گفت: گرایش به معنویت از اهداف اصلی انقلاب اسلامی بود، دشمن پایه های 
معنویت را در قبل از انقلاب سست کرده بود و با ادامه آن هیچ معنویتی در ایران باقی 

نمی ماند.
حسینی بوشهری ابراز داشت: با انقلاب اسلامی اثبات کردیم که دین از سیاست 
جدا نیست و نمی شود دین را فقط در عرصه فردی تعریف کرد بلکه باید ساختار 

رسمی برای اجرای دین در کشور نهادینه شود.
وی گفت: نباید بخاطر مشکلات معیشتی امروز برخی از روحانیان از گذشته 

انقلاب پیشمان شوند و بگویند چرا انقلاب کردیم.
آیت الله اعرافی:

حوزه نمی تواند نسبت به کادرسازی برای نظام بی توجه باشد 
به  نسبت  نمی تواند  حوزه  گفت:  اجلاس  دراین  نیز  علمیه   های  حوزه  مدیر 
کادرسازی برای نظام بی توجه باشد و چشم و گوش بر نیازها ببندد، در طرح آمایش 
حوزه های علمیه بیش از هفتاد عنوان کار ویژه برای حوزه شناسایی شده، برای هر 

کدام نیز نیازمند به تربیت نیرو و کادر هستیم. 
آیت الله علیرضا اعرافی ، با راهگشا خواندن فرمایشات رهبر معظم انقلاب در 
سخنرانی به مناسبت ۱9 دی و نیز مباحث مطرح شده از سوی مراجع عظام تقلید و 
علمای اعلام در اجلاسیه دوازدهم جامعه مدرسین، تاکید کرد که این مسائل و نکات 

در دستور کار قرار خواهد گرفت.
مدیر حوزه های علمیه در ادامه به تشریح و تبیین رسالت بین المللی انقلاب اسلامی 

و حوزه های علمیه، وظایف و مأموریت های حوزه در قبال انقلاب اسلامی پرداخت.
وی، تولید اندیشه و دانش و نظریه پردازی را یکی از مهم ترین مأموریت های حوزه 
در قبال انقلاب اسلامی دانست و یادآور شد: حوزه ما باید پیشگام در سیاست، دارای 
مواضع روشن در حمایت از انقلاب اسلامی باشد و در عین حال باید به نیازهای 
گوناگون پاسخ دهد. وقتی خورشید انقلاب اسلامی بر ایران تابید و بر مقاومت 

جلوه گر شد، باید بدانیم که صدها پاسخ متوجه آن می شود.
عضو شورای عالی حوزه های علمیه، افزود: انقلاب اسلامی با همین تولیدات حوزه 
شکل گرفت و امروز هم در تداوم آن نیاز به اندیشه و تولید فکری دارد، ما به عنوان 
حوزه مسؤولیت سنگین داریم، رسالت شورای عالی و مدیریت حوزه ها بسیار سنگین 

است.
و  نو  پرسش های  سمت  به  اسلامی  علوم  مرزهای  گسترش  اعرافی،  الله  آیت 
نظام های جدید با تکیه بر منهج اجتهادی را امری بسیار مهم دانست و گفت: گاهی 
عده ای حرف های سبک و حرف های غیر علمی می زنند، گاهی هم عده ای وارد 
می شوند و حرف های غیر دقیق و غیر اجتهادی می زنند، فقه ما جواهری و ریشه دار 

است که پای آن بزرگانی کم نظیر ایستاده اند.

مدیر حوزه های علمیه اضافه کرد: در حوزه مباحث کلامی و عقلی قطعاً باید با تکیه 
بر منابع کتاب و سنت گسترش کمی و کیفی داشته باشید، نمی شود بدون علوم 

عقلی دقیق در برابر برخی شبهات قد علم کرد.
اندیشه دینی در  به مسائل، نظام سازی و حضور  بر ورود عالمانه  تاکید  با  وی 
ساحت های تقنین را نیازمند برنامه ریزی و البته مأموریت حوزه دانست و گفت: با 
هدایت های رهبر معظم انقلاب، مراجع تقلید و شورای عالی در این حوزه کم و بیش 

اقداماتی انجام شده است.
آیت الله اعرافی اضافه کرد: حوزه نمی تواند نسبت به کادرسازی برای نظام بی توجه 
باشد و چشم و گوش بر نیازها ببندد، در طرح آمایش حوزه های علمیه بیش از هفتاد 
عنوان کار ویژه برای حوزه شناسایی شده، برای هر کدام نیز نیازمند به تربیت نیرو و 

کادر هستیم.
مدیر حوزه های علمیه، خروجی هدفمند حوزه را ناظر به نیازهای نظام دانست و 
با بیان اینکه در این زمینه کارهای خوبی انجام شده است، گفت: در حوزه دو خط 
را به موازات هم باید دنبال کنیم، نخست، خروجی هدفمند برای پاسخگویی به 
ساحت های مختلف نیاز حاکمیت، و دوم صیانت و حمایت از استعدادهای برتر و 
ممتازان حوزه که در این زمینه با کمک نهادهای مختلف حوزوی طرح هایی شروع 

شده است.
آیت الله اعرافی، سیاست مرکز مدیریت حوزه های علمیه و شورای عالی را واسپاری 
بیشتر اختیارات به مراکز استانی دانست و یادآور شد: انتظار می رود که متناسب با 
این مساله کیفیت برنامه ها نیز در کنار تقویت مباحث علمی و اخلاقی مدنظر باشد. 
حرکت به سمت درس های خارج دقیق و متقن شروع شده و الان پنجاه درس خارج 

رسمیت یافته که البته میزان آن کم است.
مدیر حوزه های علمیه، تأسیس رشته های متناسب با نیاز استان ها را در دستور کار 
مرکز مدیریت دانست و همچنین دیگر رویکردهای مدیریت حوزه را برای تقویت و 

توسعه استان ها تشریح کرد.
نایب رییس جامعه مدرسین: 

عده ای در حال پایه ریزی جدایی دین از سیاست هستند
 نایب رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم نیز دراین اجلاس با تاکید بر اینکه 
برخی در حال جاده صاف کردن برای پایه ریزی جدایی دین از سیاست هستند، 
گفت: در نظر این افراد طلبه و خطیب مطلوب، فردی است که از سیاست جداست و 

ورودی در این مباحث ندارد. 
آیت الله سید احمد خاتمی بیان کرد: پس از پیروزی انقلاب اسلامی عده ای  دچار 
التقاط اعتقادی شدند که گروه فرقان در ابتدای انقلاب نمونه بارز این التقاط بود؛ 

امروز نیز پرورش یافتگان فرقان در کشور خط دهی می کنند و فعال هستند.
وی ادامه داد: پرورش یافتگان فرقان دشمن اسلام نیستند اما مطلقا اعتقادی به 
فقه و حاکمیت اسلامی ندارند و معتقد به اسلام در بعد فردی هستند؛ اگر امام راحل 

نبود این افراد انقلاب را به دامن آمریکا باز می گردانند.
عضو مجلس خبرگان رهبری با اشاره نامه امام راحل به مهندس مهدی بازرگان، 
یادآور شد: دولت بازرگان حدود 9 ماه بر روی کار بود اما پرورش یافتگان این نهضت 
در  جریان  این  شاخص  افراد  از  یکی  سالجاری  آذرماه  در  دارند،  وجود  همچنان 
کنفرانسی در تهران عملا بر جدایی حوزه های علمیه از سیاست و بازگشت محبوبیت 
طلاب در بین مردم تاکید کرد در حالی که تکذیب دین از سیاست، یک سیاست 

رضاخانی و برابر با تکذیب امام علی)ع( است.
وی ادامه داد: این افراد بنای استدلال خود را عقاید شیخ عبدالکریم حائری بیان 
می کنند که از سیاست دوری می کرد در حالی که اثبات دوری این عالم شاخص دینی 
از سیاست را نمی توان اثبات کرد چرا که شرایط آن دوران همان مباحث را اقتضاء 
می نمود. وی تصریح کرد: افرادی در ایران به دنبال تفکر رضاخانی جدایی دین از 
سیاست هستند، حوزه علمیه یک نهاد فراسیاسی است اما جدایی حوزه از سیاست 

یک خطر بزرگی است که باید نسبت به آن هشدار داد.
خاتمی درادامه با اشاره به جهاد تبیینی خاطرنشان کرد: جهاد تبیینی یکی از 
مهمترین انواع جهاد است که مهمترین جلوه آن در جهاد فرهنگی متجلی می شود.

وی اضافه کرد: در قرآن کریم رسالت انبیاء تبیین بیان شده است و امر به جهاد 
تبیینی ناظر به روشنگری و مطالب مهمی است که باید گفته شود.

امام جمعه موقت تهران  ابراز داشت: جهاد تبیینی دارای دو ویژگی اثبات و نفی 
است و نمی توان در این مسیر ما اثبات برخی امور را داشته باشیم اما نسبت به نفی 

برخی امور دیگر بی تفاوت بود.
رییس جمهور :

رفع تحریم ها را عزت مندانه دنبال می کنیم 
رییس جمهور نیز روزپنجشنبه در حاشیه سفر استانی خود به هرمزگان در ارتباطی 
ویدیو کنفرانسی با دوازدهمین اجلاسیه علمای بلاد در قم، با بیان اینکه ما رفع 
تحریم ها را عزت مندانه دنبال می کنیم، گفت: صادرات نفتی ایران به حدی افزایش 
یافته که ما دیگر نگران صادرات آن نیستیم، صادرات نفت در دولت سیزدهم ۴۰ 

درصد افزایش یافته و پول حاصل از صادرات نیز در حال بازگشت به کشور است. 
آیت الله سید ابراهیم رییسی با بیان اینکه در کنار رفع تحریم ها، مساله خنثی سازی 
تحریم و صادرات غیرنفتی نیز با جدیت توسط دولت در حال انجام است، افزود: تورم 
نگرانی اصلی مردم است، طبق آمار بانک مرکزی تورم امروز کشور در 7۰ سال گذشته 
بی نظیر بوده است ولی با این وجود سیر نزولی تورم در ایران آغاز شده و دولت برای 

تغییر شرایط در شرایط کاملا ملموس و واقعی بسیار امیدوار است.
رییس جمهور گفت: جامعه امروز با نیازهای فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی روبه 
رو است و محوری ترین مساله ای که امروز باید در کشور انجام شود، اجرای عدالت 
است، اجرای عدالت و میثاق بزرگی است که علمای اسلام با خداوند متعال منعقد 

کرده اند.
رییسی با اشاره به عقب ماندگی های جدی کشور در عدالت اقتصادی، ادامه داد: 
در مساله عدالت چیزی که مهم است اجرای عملی و میدانی عدالت است به نحوی 
که مردم مزه شیرین آن را بچشند و سخن از عدالت از حد کتاب، شعار و شعر فراتر 

برود.
رییس جمهور بیان داشت: در مساله اجرای عدالت همه مردم و مسوولان باید در 

کنار هم باشند و آمادگی های آن نیز شکل گرفته است، دولت سیزدهم در پی این 
است که عقب ماندگی های عدالت در کشور را جبران کند.

حوزه علمیه نمی تواند نسبت به مشکلات و نیازهای جامعه بی تفاوت باشد 
وی با اشاره به مساله مدیریت بیماری کرونا، تاکید کرد: در زمان آغاز دولت سیزدهم 
روزانه حدود 7۰۰ خانواده داغدار می شدند که امروز با الطاف الهی تعداد قربانیان به 

کمتر از ۳۰ نفر رسیده است.
رییسی گفت: در آغاز دولت سیزدهم ذخایر کالاهای اساسی اطمینان بخش نبود 

در حالی که امروز هیچ نگرانی از ذخایر کالاهای اساسی در کشور وجود ندارد.
وی خاطرنشان کرد: امروز زمینه در جهان اسلام و کشورهای غیرمسلمان برای 
گرایش به معنویت، اسلام و فرهنگ و معارف ائمه اطهار)ع( بیش از همیشه فراهم 

شده است.
رییس جمهور تاکید کرد: حوزه علمیه قم و اتفاقات ۱9 دی ماه سال ۵۶ خاستگاه 
انقلاب اسلامی است و هدف نهایی انقلاب، امام راحل و مقام معظم رهبری این است 

که دین باید در صحنه باشد. 
وی بیان کرد: ما معتقدیم دین می تواند به تمام نیازهای امروز جهان معاصر پاسخ 
بدهد و حوزه های علمیه به عنوان خاستگاه و حامی انقلاب اسلامی باید همیشه 

دغدغه انقلاب و پیشرفت امور را داشته باشند.
به  نسبت  تواند  نمی  انقلاب  پدیدآورنده  عنوان  به  علمیه  حوزه  افزود:  رییسی 
مشکلات و نیازهای جامعه بی تفاوت باشد، علمای بزرگ حوزه هم نیاز جامعه را به 
درستی می شناختند و هم حاضر بودند در مسیر بهبود شرایط با روی کارآوردن علم، 

دانش و آبروی خود نقش آفرینی کنند.
وی بیان داشت: سخنرانی در جمع علمای بلاد و جامعه مدرسین در خلال سفر 
استانی به هرمزگان به صورت ویدیو کنفرانسی برای بنده توفیق بزرگی است و بسیار 

مایل بودم تا به صورت حضوری در قم در این اجلاسیه باشکوه حضور پیدا کنم.
سردار حاجی زاده: ایران با موتورهای ارزان، ماهواره به فضا پرتاب می کند

فرمانده هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی  نیز دراین اجلاس گفت: ایران از 
این پس با موتورهای ارزان، ماهواره های زیادی را به فضا پرتاب خواهد کرد. 

سردار امیرعلی حاجی زاده  با اشاره به  آزمایش پیشران و موتور اول ماهواره بر 
ایرانی با سوخت جامد که در هفته گذشته انجام شد به این نکته نیز اشاره کرد که این 

آزمایش  برای اولین بار با موفقیت انجام شد.
وی همچنین اظهارداشت: طی ۲ سال گذشته آزمایشهای ماهواره برهای ایرانی با 
استفاده از سوخت مایع انجام می گرفت که در این  آزمایش موفق از موتور و سوخت 

جامد تراست ۶۶ تن استفاده شد.
حاجی زاده ادامه داد: ماهواره برهای جدید ایرانی از بدنه غیرفلز و جنس کامپوزیت 
است و پیشران آن نیز غیرمتحرک است که سبب افزایش بیشتر انرژی موشک و صرفه 

جویی در هزینه ها خواهد شد.
فرمانده هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان اینکه این فناوری فقط در 
چهار کشور جهان وجود دارد، بیان داشت: در تمام حوزه های مرتبط به هوافضا تولید 
قدرت ادامه دارد و ایران به قدری در مساله هوافضا و ماهواره پیشرفت کرده است که 

با ترور، تهدید و تحریم از بین رفتنی نخواهد بود.
وی خاطرنشان کرد: طی ۲ قرن ظلم های زیادی به موجودیت ایران شده و دو 
سوم از پیکره این کشور توسط قدرت های بزرگ و حتی قدرت های کوچک جدا 
شده است؛ دوران انقلاب اسلامی دوره ای است که حتی یک وجب از خاک کشور 
به دشمن واگذار نشده است. حاجی زاده بیان کرد: در جنگ جهانی اول از جمعیت 
۲۰ میلیونی ایران با قحطی که انگلیسی ها به وجود آوردند ، هشت میلیون نفر کشته 
شدند؛ این نسل کشی هلوکاست واقعی است و عجیب است که ما این مساله را از نظر 

قضایی پیگیری نمی کنیم، پای انگلیس در این مساله گیر است.
فرمانده هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی توانمندی نظامی ایران را مورد 
تاکید قرار داد و ابراز داشت: اگر جنگ هشت ساله در سال ۱۴۰۰ رخ می داد در 

کمتر از هشت روز به پایان می رسید.
وی با اشاره به برخی انتقادها نسبت به بودجه های نظامی ایران، بیان داشت: 
بودجه نظامی آمریکا ۸۰ برابر ایران، اعتبار نظامی امارات ۲ برابر و بودجه نظامی 

عربستان سعودی ۶ برابر ایران است.
حاجی زاده تصریح کرد: به اعتراف فرمانده سنتکام آمریکا، ایران با توسعه پهبادها 
برتری هوایی را از آن خود کرده و رییس شورای آتلانتیک در غرب آسیا نیز تصریح 
کرده که در سال ۲۰۲۰ ناوهای آمریکایی مستقر در آب های پیرامونی خلیج فارس 

نتوانستند ایران را از آزمایشات موشکی و حمله به پایگاه عین الاسد منصرف کنند.
وی بیان داشت: همچنین به گفته یکی از فرماندهان اصلی آمریکا نیز با حمله ایران 

به عین الاسد، قدرت بازدارندگی آمریکا از بین رفته است.
و  پیشرفت ها  تمام  گفت:  اسلامی  انقلاب  پاسداران  سپاه  هوافضای  فرمانده 

توانمندی های نظامی ایران در سایه مدیریت مقام معظم رهبری به وجود آمده است.
حاجی زاده ابراز کرد: ما در مساله نظامی دنباله رو دنیا نبودیم بلکه با ورود به 
مسیرهای میان بر کاملا در برابر قدرت های بزرگ جهانی قرار گرفتیم و با صرف 

هزینه های کمتر توانمندیهای نظامی خود را  افزایش دادیم.
وی ادامه داد: امسال برای اولین بار بعد از ۱۰ سال جلسه شورای عالی فضایی 
کشور با ریاست رییس جمهور تشکیل و مسیر آینده کاملا هموار شده است، در آینده 

موفقیت های بسیار بزرگی در صنعت هوافضا کسب خواهد شد.
رییس شورای سیاستگذاری ائمه جمعه کشور:

حوزه ورودی جدی تر به ساحت تربیتی و اجتماعی جامعه کند
ارتباط  در  پنجشنبه  روز  نیز  کشور   جمعه  ائمه  سیاستگذاری  شورای  رییس 
ویدیوکنفرانسی به دوازدهمین اجلاسیه جامعه مدرسین و علمای بلاد در قم،گفت: 
در گام دوم انقلاب روحانیت با حفظ کارکرد گذشته خود باید به صورت فوق العاده به 

دو ساحت تربیتی و اجتماعی ورود جدی کند. 
حجت الاسلام محمدجواد حاج علی اکبری با بیان اینکه ورود روحانیت به ساحت 
تربیتی و اجتماعی نیازمند بازخوانی مجدد در سطح حوزه علمیه است است، افزود: 
در طول تاریخ جنبه خدمتگزاری و تربیتی حوزه علمیه پررنگ تر از دوران بعد از 

انقلاب بوده و امروز لازم است تا حوزه مجددا خود را در این ساحت ها تقویت کند.

وی بیان کرد: مجموعه مطالعات و مشاهدات میدانی نشان از این است که صنایع 
فرهنگی ما دچار آسیب های زیادی شده که نیازمند تدابیر راهبردی است.

رییس شورای سیاستگذاری ائمه جمعه کشور گفت: در مسیر طی شده در گام اول 
انقلاب، تصویری که از روحانیت در ذهنیت مردم ایجاد شده یک تصویر سیاسی- 

مدیریتی و تبلیغی-مذهبی از سویی دیگر است.
وی با اشاره به اهمیت رشد و ارتقای فعالیت مساجد در سطح کشور بیان داشت: 

مسجد محل حضور، بروز و ظهور عالمان دینی است.
اجتماعی  در عرصه خدمات  کرد: حضور طلاب جوان  ابراز  اکبری  علی  حاج 
متناسب به زمان و نیاز جامعه مانند بحران کرونا یکی از جلوه های امیدبخش حوزه 

علمیه طی دو سال گذشته بوده است.
رییس شورای سیاستگذاری ائمه جمعه کشور اظهار داشت: توجه و اقبال مردم به 
مسجد و سایر پایگاه های اجتماعی حوزه در سال های اخیر بیشتر شده که باید آن را 

مغتنم شمرد، روحانیت باید به خانه های خود که مسجد است بازگردند.
وی مهاجرت دانش آموختگان حوزه را یک مساله مهم ارزیابی کرد و گفت: طلاب با 
مهاجرت به شهرهای دیگر می توانند نیاز مساجد و مردم را در عرصه های مورد انتظار 

برطرف نمایند.
وی در پایان بیان کرد: شورای سیاستگذاری ائمه جمعه در انتخاب ائمه جماعات با 

محدویت افراد توانمند روبه رو است.
تلاش دشمن بر تعمیق آسیب های اجتماعی

 حجت الاسلام و المسلمین عسکر دیرباز نیز در ارائه گزارشی از کمیسیون فرصت ها 
و مواجهه با چالش های انقلاب اسلامی، رهبری مقتدر و حکیم، برخورداری از روحیه 
جهادی، نیروی انسانی خلاق، همراهی مردم، پیشرفت های علمی و نظامی کشور، 
توانایی نظام در غلبه بر چالش ها، ثبات و امنیت کشور، جریان مقاومت اسلامی در 

منطقه و محبوبیت را از نقاط قوت نظام اسلامی دانست.
وی افزود: در زمینه تهدیدها مواردی همچون استحاله طلبی، ارتجاع فکری طیف 
اندکی از جامعه، تلاش دشمن برای نفوذ و کمرنگ کردن ارزش های انقلاب در 
جامعه، وجود جریان های عقیدتی و انحرافی در جامعه، تلاش برای ایجاد تفرقه، 
تلاش برای تضعیف مرجعیت دینی و روحانیت و حوزه های علمیه، تلاش دشمن 
جهت تضعیف ولایت فقیه، تحریم و دامن زدن به مشکلات، بحران جمعیت، چالش 
های فضای مجازی، عدم تحقق کامل آرمان های اسلامی مانند عدالت اسلامی، 
ضعف برخی نهادهای نظارتی در زمینه پیشگیری از مفاسد، گسترش آسیب های 

اجتماعی و ضعف توجه به علوم انسانی اسلامی مطرح شد.
در بیانیه پایانی دوازدهمین اجلاسیه جامعه مدرسین حوزه علمیه و علمای 

بلاد مطرح شد:
تقویت امید و چشم انداز مثبت به آینده رسالت دائمی علاقه مندان به 

اسلام و انقلاب 
دوازدهمین اجلاسیه جامعه مدرسین حوزه علمیه و علمای بلاد پنجشنبه شب با 

قرائت بیانیه ای به کار خود پایان داد. 
دراین بیانیه آمده است: با عنایت پروردگار متعال و در سایه توجهات حضرت ولی 
عصر)عج(، دوازدهمین اجلاسیه سراسری جامعه مدرسین حوزه علمیه قم و علمای 
بلاد با هدف تبادل نظر پیرامون رسالت حوزه های علمیه در ارتقاء فرهنگ دینی و 
ارزش های والای نظام اسلامی و ترویج و تحقق اقتصاد مقاومتی و معیشت جامعه در 

جوار بارگاه ملکوتی کریمه اهل بیت )ع( برگزار گردید.
بیانیه حاکیست:  روحانیت اصیل و انقلابی و حوزه های علمیه، رسالت خویش در 
پشتیبانی از انقلاب اسلامی و تلاش پی گیر و دائمی بمنظور ارتقاء فرهنگ دینی و 
حاکمیت دینی و ارزش های والای آن را همواره مدّ نظر داشته و نسبت به آینده و 

سرنوشت انقلاب اسلامی، احساس مسئولیت جدی می نماید.
در بخش دیگری از این بیانیه آمده است: با ستایش نقش بی بدیل رهبری معظم 
نظام در سکان داری انقلاب، مهار فتنه ها و مقابله با زیاده خواهی نظام سلطه استکبار 
جهانی به سرکردگی آمریکا، پشتیبانی از اصل مترقی ولایت فقیه و رهبری نظام را 

وظیفه دائمی خود می دانیم.
بیانیه حاکیست: مرجعیت شیعه به عنوان عالی ترین رکن و جایگاه روحانیت در 
حوزه های علمیه همواره پیشتاز در دفاع از کیان اسلام ناب و معارف اهل بیت )ع( 
و انقلاب اسلامی بوده و خواهد بود. تلاش های مؤثر این شجره مبارکه را در حفظ 

اصول و ارزش های اسلام و انقلاب ارج می نهیم.
در این بیانیه ابراز  شده است: حفظ وحدت و همدلی در بین نیروهای انقلابی و 
صفوف مردم با تکیه بر تعالیم رهایی بخش اسلام ناب و رهبری نظام، از ضروری ترین 
نیازهای امروز انقلاب اسلامی است. تلاش های جاهلانه و خائنانه ای که در جهت 
ایجاد شکاف در بین اقوام و مذاهب صورت می گیرد به هر شکل محکوم نموده و 
تعاون و همدلی علمای اسلام و طرد عناصر مزدور و وابسته و جلوگیری از طرح مسائل 

انحرافی را تنها راه پیروزی بر توطئه های دشمنان می دانیم.
بیانیه حاکی است: جنایات استکبار جهانی به سرکردگی آمریکا را که با همراهی 
اسرائیل و ایادی مزدورش در منطقه و جهان صورت می گیرد محکوم می نمائیم و 
خروج خفت بار و با عجله نیروهای آمریکایی را از افغانستان، عبرتی تاریخی دانسته 
که شکست جبهه کفر و استکبار و ایادی آن در همه جا را وعده ی الهی و سرنوشت 
محتوم آنها می دانیم و البته خروج بی قید و شرط و سریع نیروهای آمریکایی از همه 

منطقه را خواستاریم.
دربخش دیگری ازاین بیانیه آمده است: تحریم های سنگین آمریکا که نشان دهنده 
عمق کینه و خباثت و جنایت آمریکا در حق ملت مظلوم ما است علی رغم مشکلاتی 
که برای مردم ما بوجود آورد، امروز به همّت بلند غیورمردان مجاهد ما در عرصه های 
مختلف در حال شکسته شدن است و این عبرت و پیام را برای مردم و مسئولین ما 
داشتهکه تنها راه برای حفظ عزت و سربلندی ایران اسلامی، تکیه بر توان داخلی و 

اقتصاد مقاومتی است.
بیانیه حاکیست: امروز اگرچه در مسائل اقتصادی، مشکلات متعددی داریم اما 
این مشکلات نباید دست آوردهای مهم و موفقیت های بزرگ جمهوری اسلامی را 
تحت الشعاع قرار دهد. تقویت امید و چشم انداز مثبت به آینده از جمله مسائل بسیار 
مهمی است که رسالت دائمی کلیه علاقه مندان به اسلام و انقلاب من جمله روحانیت 
انقلابی است. تقویت این امید با قلم و لسان و تلاش و حرکت، خنثی کننده توطئه 
استکبار جهانی در کُندکردن حرکت پرشتاب کاروان انقلاب اسلامی و رهروان آن 

است.
ابراز نگرانی نسبت به وضع اقتصادی عموم مردم

 بویژه اقشار محروم و آسیب پذیر 
در ادامه بیانیه آمدهاست: تلاش های پی گیر مسئولین قوای مختلف، بویژه ریاست 
آنها در سایه رهبریِ بی بدیل حضرت  ایران و همدلی  محترم جمهوری اسلامی 
آیت الله العظمی خامنه ای )دامت برکاته( نوید آینده های روشن و رو به رشد را در تحقق 
اقتصاد مقاومتی بمنظور ارتقاء رفاه و معیشت مردم و حفظ استقلال ایران اسلامی 
دارد. روحانیت و حوزه های علمیه ضمن حمایت از این تلاش ها و تقدیر ویژه، مراتب 
نگرانی خود را نسبت به وضع اقتصادی عموم مردم بویژه اقشار محروم و آسیب پذیر 
و کم درآمد ابراز داشته، بر تسریع و تقویت این تلاش ها، مدیریت جهادی و اقتصاد 

مقاومتی و استفاده بهتر از امکانات معنوی و مادی کشور تاکید می نماید.
بیانیه حاکیست: جامعه مدرسین حوزه علمیه قم و مسئولان محترم حوزه های 
علمیه، همه رهنمودها، نقطه نظرات و پیشنهادات مطرح شده توسط مراجع معظم 
تقلید و علمای محترم بلاد و سخنرانان محترم و نیز مصوبات کمیسیون های ارجمند 

را مورد توجه و عنایت قرار داده و بررسی و پیگیری خواهند نمود.
دربخش دیگری ازاین بیانیه آمده است: با گرامیداشت یاد وخاطره شهید سردار 
سلیمانی عزیز، بر مکتب آن شهید عزیز یعنی مسیر شهادت و ایثار، مسیر انقلابی 
بودن و ماندن در مسیر وحدت و همدلی در راستای حفظ دست آوردهای انقلاب و در 
مسیر مستقیم ولایت و رهبری بودن و بر آن اصرار داشتن تا شهادت تأکید می کنیم. 
امیدواریم که همواره فرهنگ جهاد و شهادت و فرهنگ اسلام و انقلاب، همواره 
نصب العین کلیه رهروان طریق ولایت بویژه کارگزاران و خدمتگزاران مردم قرار گیرید.

چهار کمیسیون »رسالت حوزه های علمیه در تولید منظومه معرفتی و ارزشی نظام 
اسلامی«، »رسالت حوزه های علمیه در تحقق خودسازی، فرهنگ سازی، جامعه 
پردازی و تمدن سازی«، »رسالت حوزه های علمیه در ترویج و تحقق اقتصاد مقاومتی 
و معیشت جامعه« و »رسالت حوزه های علمیه در استفاده از فرصت ها و مواجهه با 

چالش ها و تهدیدات انقلاب اسلامی« به همین منظور تشکیل شده است.

در دوازدهمین اجلاسیه جامعه مدرسین و علمای بلاد مطرح شد؛

مصادیق مخاطره آمیز نظام اسلامی شناسایی شود
تاکید بر اجرای عدالت و بهبود وضع معیشت مردم
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رابطین دولت با ائمه جمعه و حوزه های علمیه مشخص شدند
حجج اسلام والمسلمین سید رضا تقوی و محمد حاج ابوالقاسم دولابی به عنوان رابطان دولت با ائمه جمعه و 
حوزه های علمیه تعیین و منصوب شدند. حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی، پنجشنبه ۲۳ دی ۱۴۰۰ 
در ارتباط ویدئوکنفرانسی خود با دوازدهمین اجلاسیه جامعه مدرسین حوزه علمیه قم و علمای بلاد، اعلام کرد 
که حجج اسلام والمسلمین سیدرضا تقوی و محمد حاج ابوالقاسم دولابی را به عنوان رابطان دولت با ائمه جمعه 
و حوزه های علمیه انتخاب کرده است.رئیس جمهور البته این نکته را هم یادآور شد که ارتباط دولت با این دو بخش 
منحصر به این بزرگواران نخواهد بود.رئیسی ابراز امیدواری کرد که با کمک علمای اعلام، حوزه های علمیه و جامعه 

مدرسین، دولت بتواند در مسیر رفع مشکلات بهتر از قبل عمل کند.

"شیرازی" دبیرکل مجمع مطالبه گران استان قم شد
محسن شیرازی در جلسه فعالان مطالبه گر استان قم با اکثریت آراء به عنوان دبیرکل مجمع مطالبه گران این استان 
منصوب شد. به گزارش روز پنجشنبه ایرنا، در جلسه فعالان مطالبه گر استان قم که در سالن جلسات ساختمان 
خاتم برگزار شد، پس از بررسی و رای گیری بین اعضا، محسن شیرازی با اکثریت آراء به عنوان دبیرکل مجمع مطالبه 
گران استان قم منصوب شد.در این جلسه حجت الاسلام والمسلمین ابوالفضل تحریری معاون دادستان استان قم 
در سخنانی بر استفاده از ظرفیت مطالبه گران در راستای حل مسائل مختلف فرهنگی و اجتماعی استان قم، تاکید 
کرد.از سرفصل های اصلی مطرح شده در این جلسه، لزوم طراحی سازوکار لازم جهت ارزش دهی به مطالبه گران و 
پیگیری مطالبات، انعکاس دغدغه های اصلی مطالبه گران به ارکان قوه قضاییه، کنشگری و مبادرت مسئولان قضایی 

به ارتباط با مطالبه گران و بررسی اولویت های تصحیح فضای مطالبه گری بین اعضا مورد بحث و بررسی قرار گرفت.

»سید عباس صالحی« رئیس دانشگاه مذاهب اسلامی شد
در مراسمی با حضور دبیرکل جهانی مجمع تقریب مذاهب اسلامی، سید عباس صالحی به عنوان رئیس جدید 
دانشگاه مذاهب اسلامی معرفی شد. حجت الاسلام و المسلمین حمید شهریاری، امروز در آیین معارفه رئیس جدید 
دانشگاه مذاهب اسلامی، ضمن ابراز خوشحالی از حضور در جمع نخبگان و فرهیختگان دانشگاهی، اظهار داشت: 
آنچه که بسیار مهم است، این است که باید بدانیم چله دوم انقلاب اسلامی تفاوتی با چله اول دارد و نظام جمهوری 
اسلامی ایران از حوزه درونی به حوزه بیرونی و بین المللی کشیده شده و در راستای انقلاب اسلامی گسترش 

چشمگیری پیدا کرده است.

تصویب تغییر کاربری فضای مازاد مدارس قم به تجاری 
حمیدرضا شیخ الاسلام، مدیر کل آموزش و پرورش قم در حاشیه جلسه شورای آموزش و پرورش استان  قمبا اشاره 
به اینکه در این جلسه تغییر کاربری زمین های مازاد مدارس به کاربری تجاری مصوب شد، گفت: منظور از فضا و 
زمین مازاد مدارس، مقدار زمینی است که هیچ آورده  آموزشی برای مدرسه ندارد.وی افزود: درآمد ناشی از تغییر 
کاربری این زمین ها که پس از هماهنگی با شهرداری صورت می گیرد، صرف خود مدارس، بهبود کیفیت آموزش و 

ارائه خدمات به دانش آموزان می شود.

بازداشت قاتلان دو شهروند قمی 
قاتلانی که در حالت غیر طبیعی با ضربات چاقو، دو نوجوان قمی را به قتل رساندند، اکنون برابر قانون باید 
پاسخگوی اعمال خود باشند.به گزارش خبرگزاری صدا و سیما؛ مرکز قم، آقای کشاورز، بازپرس شعبه ۱۳ دادسرای 
عمومی و انقلاب قم با اعلام خبر بازداشت قاتلان دو نوجوان قمی، گفت: یکی از این متهمان حدود ۲ ماه پیش در 
نزاع با چاقو مرتکب قتل یکی از دوستانش شد.کشاورز افزود: این متهم ۱۴ ساله در حال حاضر در حال گذراندن 
مراحل قانونی و روند رسیدگی به پرونده است.وی همچنین از دستگیری جوان ۲۱ ساله دیگری خبر داد که وی نیز 
متهم به قتل است.بازپرس شعبه ۱۳ دادسرای عمومی و انقلاب قم، گفت: این فرد نیز حدود یک ماه پیش بعد از 

مصرف مشروبات الکلی مرتکب قتل در منطقه نیروگاه می شود.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم :

قم سومین کلانشهر سبز کشوراست 
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با بیان اینکه سرانه فضای 
سبز از ۱۳.۸ مترمربعی در سال 9۴ به ۲۰.۴۲ مترمربع تا مهرماه سال جاری 
افزایش یافته است گفت: مساحت فضای سبز شهری قم از ۱7 میلیون و ۸۰۰ 

هزار متر در سال 9۴ به ۲۶ میلیون و ۴۶۸ هزار متر ارتقا پیداکرده است.
پیام جوادیان در جلسه شورای سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم که با 
حضور دکتر سقائیان نژاد شهردار قم و اعضای شورای اسلامی شهر قم برگزار شد، 
با اشاره به کمک های سازمان پارک ها و فضای سبز به پیمانکاران و افراد طرف 
قرارداد در ایام شیوع بیماری کرونا، اظهار داشت: تحفیفات این سازمان در تمام 

حوزه ها شامل این افراد شده است.
وی با اشاره به متمم بودجه سال ۱۴۰۰ این سازمان خاطرنشان کرد: بودجه 
سازمان در سال جاری ۱۳7 میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان است که پیشنهاد 

سازمان پارک ها و فضای سبز افزایش آن به رقم ۱۴9 میلیارد و ۵۰۰تومان است.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم ادامه داد: فعالیت و وارد 
مدار شدن نیروگاه های خورشیدی سبب افزایش نسبی درآمدهای این سازمان 

طی سال جاری شده است.
جوادیان با بیان ارائه پیش نویس حسابرسی سال 99، اذعان کرد: مواردی 
قابل رفع، در این پیش نویس رفع شده و بند قابل ملاحظه ای برای رفع ورجوع 

وجود ندارد.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با اشاره به اقدامات ۶ 
سال گذشته سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری، بیان کرد: سرانه فضای 
سبز از ۱۳.۸ مترمربعی در سال 9۴ به ۲۰.۴۲ مترمربع تا مهرماه سال جاری 

افزایش یافته است.
جوادیان با بیان اینکه قم با داشتن سرانه ۲۰.۴۲ مترمربعی فضای سبز شهری 
بعد از شهرهای اصفهان و شیراز، سومین کلانشهر سبز کشور محسوب می شود، 
گفت: مساحت فضای سبز شهری قم از ۱7 میلیون و ۸۰۰ هزار متر در سال 9۴ 

به ۲۶ میلیون و ۴۶۸ هزار متر ارتقا پیداکرده است.
وی توسعه فضای سبز شهری را مورد اشاره قرار داد و تصریح کرد: سالانه 
به صورت متوسط ۳۵۰ هزار مترمربع به سرانه فضای سبز شهری قم افزوده 

می شود.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با بیان اینکه با تصویب 
اراضی بوستان ولایت و زائر سرانه های جنگلی قم به سمت مطلوبیت بیشتر حرکت 
خواهد کرد، تصریح کرد: سرانه کلی فضای سبز جنگلی قم در سال 9۴، ۱۳ 
میلیون و ۸۰۱ هزار مترمربع بود که در ۶ سال گذشته حدود 7 میلیون مترمربع 
بر آن افزوده شده است و هم اکنون سرانه فضای سبز جنگلی قم ۲۰ میلیون ۴9۵ 

هزار مترمربع برآورد می شود.

 رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم:

۳۵4 بوستان شهری قم ایمن سازی شد
 رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم با اشاره به ایمن سازی 
۳۵۴ بوستان شهری، از استاندارد شدن تمام بوستان ها و محل های بازی کودکان 

تا پایان سال جاری خبر داد. 
اقدام های  با  داشت:  اظهار  وگویی  گفت  در  ثابت  سبحانی  مجتبی  سید 
انجام شده طی ۶ سال گذشته، شاهد توسعه قابل توجه فضای سبز شهری قم 

هستیم.
وی همچنین با اشاره به ایمن سازی محل های بازی در پارک ها و فضاهای سبز 
شهری بیان کرد: تا حدود زیادی از محل های بازی کودکان قم به صورت کامل 
ایمن سازی و استاندارد شده اند و مابقی نیز تا پایان سال به مراکز ایمن برای بازی 

و گذران اوقات فراغت کودکان تبدیل خواهند شد.
رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای شهر قم خاطرنشان کرد: طی ۶ سال 
گذشته ۳۵۴ بوستان شهر قم به  صورت کامل ایمن سازی شده و استانداردسازی 

تمام بوستان های شهری نیز تا پایان سال به پایان می رسد.
سبحانی ثابت گفت: سیاست و رویه شهرداری قم در کاشت درختان باید به 
سمت درختان مثمری باشد که سازگار با اقلیم این شهر باشد تا خسارت های 

ناشی از سم پاشی، آفت و نگهداری به حداقل برسد.
رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای شهر قم ادامه داد: در کنار توسعه 
کاشت درخت در عرصه های شهری قم، باید پیش بینی های لازم جهت آبیاری این 
عرصه ها نیز صورت بگیرد تا اقدام های انجام شده در سال های آینده با مخاطره 
همراه نشود. وی همچنین یادآور شد: مجموعه مدیریت شهری قم باید زمینه و 
بستری در توسعه شهربازی ها و فضای سبز ایجاد کند که سرمایه گذاران به سود و 

منفعت خود از امر سرمایه گذاری اطمینان خاطر داشته باشند.
 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم تشریح کرد:

آخرین وضعیت احداث تقاطع 
غیرهمسطح میدان نماز 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت: بیش از ۱۸ هزار مترمکعب حجم کل 
بتن ریزی، دو هزار تن آرماتوربندی، ۱۰۰ هزار مترمکعب حجم خاک برداری و 
۴۲ هزار مترمکعب خاک ریزی در پروژه تقاطع غیرهمسطح میدان نماز صورت 

خواهد گرفت.
عباس حلوایی زاده با اشاره به آخرین وضعیت احداث تقاطع غیرهمسطح 
میدان نماز اظهار داشت: این پروژه با هدف تکمیل رینگ میانی شهر، بهبود 
عملکرد عبور و مرور شهری، بهبود وضعیت توریسم و بهبود امنیت محیطی و نظم 

اجتماعی اجرا می شود.
وی با تأکید بر آغاز رسمی این پروژه در انتهای سال گذشته تصریح کرد: مبلغ 
کل پیمان این تقاطع غیرهمسطح بیش از 7۰ میلیارد تومان و مدت زمان اجرای 
این پروژه را ۱۸ ماهه است. معاون فنی و عمرانی شهرداری قم، مشخصات فنی 
این پروژه را مورد توجه قرار داد و افزود: بیش از ۱۸ هزار مترمکعب حجم کل 
بتن ریزی، دو هزار تن آرماتوربندی، ۱۰۰ هزار مترمکعب حجم خاک برداری و ۴۲ 
هزار مترمکعب خاک ریزی در این پروژه صورت خواهد گرفت. وی تعداد پل ها در 
بخش زیرگذر را ۴ عدد دانست و ادامه داد: ۱۵۰۰ مترمربع مساحت عرشه، تعداد 
۵۴ شمع پل، تعداد ۱۸۳ شمع دیواری و ۸۰۰ متر طول کل دیوارهای زیرگذر 
است. حلوایی زاده با اشاره به ویژگی های پل روگذر این تقاطع غیرهمسطح نیز 
عنوان کرد: تعداد 7 دهانه ۳۲ و ۲۵ متری، تعداد ۱۶ ستون، ۲۱۵ متر طول 
عرشه، بیش از ۲۰ متر عرض عرشه، ۴۲۰ متر طول دیوارهای وزنی و در نهایت 
کل مساحت عرشه ۴۴۰۰ مترمربع خواهد بود. وی پیشرفت فعلی پروژه را بیش 
از ۳۳ درصد دانست و یادآور شد: پیمانکار در تمامی جبهه های کاری مشغول به 

کار است و ما به دنبال بهره برداری روگذر در فاز نخست هستیم.
 

 سرپرست معاونت شهرسازی و معماری شهرداری قم خبرداد:
بازنگری در طرح تفصیلی شهر قم بر اساس محله 

محوری و اصلاح سرانه های خدمات شهری
طرح  در  بازنگری  از  قم  شهرداری  معماری  و  شهرسازی  معاونت  سرپرست 
تفصیلی شهر قم بر اساس محله محوری و اصلاح سرانه های خدمات شهری 

خبر داد.
مسعود میلانی با اشاره به اهمیت بازنگری در طرح مصوب تفصیلی شهر قم 
اظهار داشت: بعد از بررسی سرانه های کاربری اراضی شهری در طرح تفصیلی 
مصوب اخیر و تهیه برخی از طرح های موضوعی و موضعی، مقرر شد در برخی 

موارد این طرح بازنگری صورت گیرد.
کاربری ها  تراکم ها،  برها،  خط  از  بسیاری  اصلاح  همچنین  وی،  گفته  به 
در سطح شهر در قالب طرح های مصوب در کمیسیون ماده ۵ پراکنش و باز 
توزیع کاربری های عمومی و خدماتی و نیز تراکم کاربری مسکونی مورد تأکید 
متخصصین و مسئولین قرار گرفت. سرپرست معاونت شهرسازی و معماری 
شهرداری قم ادامه داد: در این زمینه مقرر شد در راستای محله محوری و اصلاح 
سرانه های خدمات شهری و تدقیق طرح تفصیلی، مشاوری جهت پشتیبانی 
طرح تفصیلی جاری انتخاب شود. وی با اشاره به آخرین وضعیت بازنگری در 
طرح تفصیلی خاطرنشان کرد: در حال حاضر شرح خدمات اولیه آن تهیه شده 

و در مرحله قیمت گذاری و انتخاب مشاور هستیم.

معاون دادستان قم هشدارداد:

شهروندان قمی مراقب پیامک های جعلی 
مالیات خانه خالی باشند

 معاون دادستان عمومی و انقلاب قم با هشدار در خصوص کلاهبرداری با پیامک جعلی مالیات خانه  
خالی گفت: کلاهبرداران با ارسال پیامک از شماره های شخصی، شهروندان را به درگاه جعلی سامانه 
املاک یا سامانه ابلاغ دادگستری هدایت کرده و اقدام به هک گوشی و خالی کردن حساب بانکی آنها 

می کنند. 
حجت الاسلام ابوالفضل تحریری در گفت وگویی با تاکید بر اینکه پیامک های سامانه ابلاغ و سایر 
سامانه ها هیچ گاه از شماره های شخصی ارسال نمی شود خاطرنشان کرد: در پی انتشار پیامک های 
سامانه املاک و اسکان برای دریافت اطلاعات خانه های خالی از سکنه که طی هفته گذشته برای 
برخی شهروندان ارسال شده است، کلاهبرداران با سو استفاده از این عنوان و انتشار پیامک های جعلی 
مشابه، اقدام به فیشینگ حساب کاربران می کنند. وی با هشدار به شهروندان در مورد کلاهبرداری های 
مشابه در پوشش سامانه املاک و سامانه ثنا و سایر سامانه ها تاکید کرد: شهروندان باید نکته هایی را در 
خصوص این پیامک ها مدنظر داشته باشند. وی ادامه داد: به هیچ وجه برای مشاهده ابلاغ قضایی و یا 
 V.maskan درج اطلاعات مالیاتی، نیاز به واریز وجه نیست، همچنین پیامک سامانه  املاک از سرشماره
و پیامک ابلاغیه نیز از سرشماره Adliran ارسال، و این گونه پیامک ها هرگز با شماره سیم کارت شخصی 
ارسال نمی شود. تحریری بیان کرد: کاربران اطلاعات شخصی و اطلاعات املاک خود را فقط در 

سایت های مورد تایید مراجع رسمی درج کنند.

سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم خبرداد:
آتش سوزی گسترده در کارگاه توزیع سیلندرهای گاز مایع 
سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم از وقوع آتش سوزی گسترده در کارگاه 

توزیع سیلندرهای گاز مایع خبر داد و گفت: با تلاش عوامل آتش نشانی  حریق اطفا وایمن سازی شد
حمید کریمی روزجمعه در گفتگو با خبرنگاران با اشاره به وقوع آتش سوزی گسترده در کارگاه توزیع 
سیلندرهای گاز مایع در قم اظهار داشت: ساعت ۱۱ و ۵7 دقیقه روزجمعه وقوع یک آتش سوزی 

گسترده در کارگاه توزیع سیلندرهای مایع ۵۰ کیلویی به مرکز فرماندهی آتش نشانی قم اعلام شد.
به گفته وی، عوامل آتش نشانی بلافاصله با چهار خودروی عملیاتی سنگین و یک خودرو پشتیبان به 

محل حادثه که در قلعه صدری روبروی امامزاده عبدالله)ع( بود، اعزام شدند.
سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم ادامه داد: با تلاش عوامل آتش نشانی 

بلافاصله ۳۰ سیلندر ۵۰ کیلویی گاز مایع از محل حادثه خارج شد و حریق اطفا و ایمن سازی شد.
وی با بیان اینکه خوشبختانه این حریق مصدومی نداشته است، تصریح کرد: تنها یکی از کارگران اتباع 

در حادثه حضورداشته که خوشبختانه با وقوع آتش سوزی بلافاصله از محل خارج شده است.
 

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

دستگیری ۱۳۶ معتاد و قاچاقچی خُرد در قم 
فرمانده انتظامی استان قم از اجرای طرح ارتقای امنیت اجتماعی و دستگیری ۱۳۶ معتاد و قاچاقچی 

خرد خبر داد و گفت: 9 کیلو و ۵۰۰ گرم انواع مواد مخدر از این افراد کشف شده است. 
سردار سیدمحمود میرفیضی در گفت وگویی خبری اظهار کرد: طرح ارتقای امنیت اجتماعی با هدف 

پاکسازی نقاط آلوده و جرم خیز و جمع آوری معتادان متجاهر به مدت 7۲ ساعت دنبال شد.
وی تصریح کرد: در این طرح ماموران انتظامی با تشکیل تیم های ویژه عملیاتی با شناسایی برخی 

مناطق آلوده و جرم خیز موفق به دستگیری ۵۶ نفر قاچاقچی خرده فروش و ۸۰ نفر معتاد شدند.
فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به کشف 9 کیلو و ۵۰۰ گرم انواع موادمخدر در اجرای این طرح، 
اظهار کرد: پلیس با تمام توان در راستای تامین نظم و امنیت، ارتقای احساس امنیت مردم و خدمت به 
آنان تلاش می کند و از شهروندان درخواست می کنیم در صورت داشتن هرگونه اطلاعات، مشاهده 
موارد مشکوک و یا ناهنجاری، مراتب را به مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ و یا ستاد خبری پلیس مبارزه با 

مواد مخدر به شماره تلفن های ۳7۲۲۲۲۰۲ و ۲۱۸۲۵۵۱۵  در طول شبانه روز اعلام کنند.
 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم:

4۵۰ تُن احتکار نهاده دامی در قم کشف شد
 جانشین فرمانده انتظامی استان قم از کشف ۴۵۰ تُن احتکار نهاده دامی به ارزش هشت میلیارد 

ریال در این استان خبر داد. 
سردار بهادر اسماعیلی در گفت وگویی اظهار داشت: در پی کسب خبری مبنی بر احتکار نهاده های 
دامی در یکی از شرکت های شهرک صنعتی شکوهیه قم، پیگیری موضوع به صورت ویژه در دستور 
کار پلیس قرار گرفت. همچنین افزود: ماموران پلیس امنیت اقتصادی استان ضمن شناسایی محل 
دپوی نهاده های دامی، پس از هماهنگی قضایی و در عملیاتی غافلگیرانه موفق به کشف ۴۵۰ تُن نهاده 
دامی شدند که در سامانه جامع انبارها ثبت نشده است. جانشین انتظامی قم گفت: کارشناسان ارزش 

نهاده های مکشوفه را هشت میلیارد ریال برآورد کردند.

طرح:مهدی عزیزی

معاون وزیر رفاه خط فقر را پایین کشید!

مدیرعامل شرکت گازاستان قم  خبرداد:

کاهش ۶درصدی مصرف گاز در استان قم

استاندار قم با بیان اینکه فضای عمومی دولت این است که موانع برداشته 
شود، گفت: دولت سیزدهم به دنبال حل ریشه ای مشکلات بوده و در پی 

حرکات نمایشی نیستیم. 
سیدمحمدتقی شاهچراغی در نشست با اعضای اتاق بازرگانی، صنایع، 
معادن و کشاورزی استان قم طی سخنانی با اشاره به اهمیت احداث نمایشگاه 
بین المللی قم در راستای تحقق رونق اقتصادی اظهار کرد: راه دسترسی 

موقت برای این نمایشگاه بایستی هرچه سریع تر احداث شود.
شاهچراغی بیان کرد: صنعتگران، تولیدکنندگان و بازرگانان باید مشکلات فرا 
استانی واحدها را به صورت مشخص تدوین کرده و با کمک مسئولان استان 

برای حل آنها پیگیری کنند.
 وی با بیان اینکه برخی مشکلات در حوزه  اداری عمومیت دارند تصریح 

کرد: برای حل چنین مسائلی نیازمند عزم جهادی مدیران هستیم.
استاندار قم با تاکید بر اینکه به دنبال مدیران خوش فکر، پاسخگو و فعال 
هستیم خاطرنشان کرد: در حوزه  مراجعات صنعتگران و مردم،بخش قابل 
توجهی از مسائل در استان قابل حل بوده و توجه جدی مسئولان را می طلبد.
 شاهچراغی بهره گیری مدیران از ظرفیت های قانونی برای رونق تولید و 
اشتغال را ضروری دانست و گفت: در یکی از بازدیدهای اخیرمشکلی را که 
حدود سه سال برای تصمیمات مدیریتی معطل مانده بود با بررسی راهکارهای 

قانونی حل کردیم.
وی همچنین با اشاره به مشکلات تولیدکنندگان،صنعتگران و بازرگانان در 
این جلسه بیان کرد: بسیاری از این مسائل در سفر رئیس جمهوری مطرح و 
مصوب شده اند و پس از ابلاغ ریاست جمهوری برای حل آنها پیگیری خواهد 

شد.
کمک به نظام آموزش و پرورش موجب کاهش ناهنجاری های 

اجتماعی می شود
 شاهچراغی همچنین  عصر چهارشنبه در جلسه شورای آموزش و پرورش 
استان قم م گفت: توجه به مسائل و نیازمندیهای نظام آموزش و پرورش 
و کمک به ارتقاء و بهبود وضعیت آن، باعث رفع بسیاری از ناهنجاری ها در 

جامعه خواهد شد. 
استاندارقم با اشاره به اقدامات چشمگیر مجمع خیرین مدرسه ساز استان 
قم، تلاش و همت این خیرین را کم نظیر دانست و افزود: این عزیزان با وجود 
برخی موانع و عدم همکاری ها، همچنان پای کار هستند و این واقعا باعث 
شرمندگی است که مدرسه ای توسط خیرین ساخته شده اما به دلیل ندادن 

انشعابات هنوز به بهره برداری نرسیده است.
وی با اشاره به برخی آسیب های اجتماعی در میان خانواده های دانش 
آموزان، خواستار پیگیری جدی برای رفع مشکلات آنها شد و گفت: در حوزه 
مسائل اجتماعی، ما باید به سراغ خانواده ها برویم و ضمن شناسایی آسیب 

ها و ناهنجاریها، مراکز متعددی در نقاط مختلف شهر برای رسیدگی به این 
امور ایجاد شود.

نیازمند حضور جدی مدیران و مسؤولان در میدان عمل هستیم
استاندار قم با بیان اینکه مشکلات و معضلات اجتماعی در مناطق محروم 
و کم برخوردار در همان جا نمانده و همه را مبتلا می کند، اظهار داشت: اتباع 
خارجی مجاز و غیرمجاز، جزئی از شهرمان هستند و بر اساس الزامات قانونی 
و اخلاقی، نمی توانیم از کنار مشکلات فرهنگی و اجتماعی آنها به راحتی عبور 
کنیم. وی بر ضرورت ارتقاء مطالبه گری در جامعه و تلاش برای جلب اعتماد و 
نگاه مثبت مردم تأکید کرد و گفت: بسیاری از موانع و مشکلات در استان قم 
با تعامل و هماهنگی دستگاه های اجرایی برطرف خواهد شد و این نیازمند 
باید تلاش کنند  و  حضور جدی مدیران و مسؤولان در میدان عمل است 

زیرمجموعه های خود را بسیار فعال تر کنند.
شاهچراغی در پایان، کمک به نظام آموزش و پرورش را به طور مستقیم و 
غیرمستقیم در راستای وظایف و تکالیف بسیاری از نهادها عنوان کرد و افزود: 
در جلسات شوراها و کارگروههای استانی، باید مدیران و یا نماینده های تام 
الاختیار شرکت کنند که روند تصمیم گیری ها و تصمیم سازی ها در استان با 

سرعت بیشتری انجام شود.
استاندار قم  همچنین عصر چهارشنبه روابط عمومی بنیاد نخبگان استان 
قم در دیدار با سرپرست بنیاد نخبگان قم بر خدمت جهادی به نخبگان و 

استعدادهای برتر استان تاکید کرد. 
شاهچراغی در دیدار با محمد حسین ظریفیان با اشاره به اهمیت خدمت 
به جامعه علمی و نخبگانی شهر مقدس قم گفت: ظرفیت بالای حوزوی و 
دانشگاهی استان، فعالیت و خدمت جهادی می طلبد که امیدواریم در دوره 

مسئولیت شما شاهد ارتقاء عملکرد بنیاد نخبگان استان قم باشیم.

شاهچراغی در نشست با اعضای اتاق بازرگانی استان قم :

راه دسترسی موقت نمایشگاه بین المللی قم هرچه سریع تر احداث شود 

مدیرعامل شرکت گازاستان قم گفت: مصرف گاز در قم از ابتدای سال جاری 
تا پایان آذرماه در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته ۶ درصد کاهش یافته 
است.  علیرضا نصیری در گفت و گویی اظهارداشت :: از فروردین تا آذرماه سال 
گذشته یک میلیارد و و 9۱۸ میلیون مترمکعب انرژی گاز در استان قم مصرف 
شد، در حالی که در مدت مشابه امسال یک میلیارد و ۸۰9 میلیون مترمکعب 
انرژی گاز مصرف شده است. وی با اشاره به افزایش ۶.7 درصدی مصرف گاز 
در 9 ماه سال 99 نسبت به مدت مشابه سال 9۸، اضافه کرد:  میزان مصرف گاز 
در 9 ماه سال 9۸، یک میلیارد و 7۸9 میلیون مترمکعب بود که در مدت مشابه 
سال 99، ۱۳۰ میلیون مترمکعب افزایش یافته بود. به گفته وی، ۴۰ درصد 
انرژی گاز استان قم توسط نیروگاه سیکل ترکیبی،  ۵۰ درصد توسط مشترکان 

خانگی و ۱۰ درصد باقیمانده توسط سایر مشترکان از جمله تجاری، صنعتی و 
کشاورزی مصرف می شود.

توصیه هایی برای کاهش مصرف گازدرفصل زمستان 
نصیری با اشاره به توصیه هایی برای کاهش مصرف گاز، ادامه داد: یکی از 
بهترین روش ها در مصرف گاز بستن درب اتاق های سرد است که هیچ وسیله 
گرمایشی همانند بخاری در آن ها وجود ندارد؛ همچنین نصب فنرهایی در 
بالای در که از بازماندن در زمان های فراموشی جلوگیری می کند نیز در کاهش 
مصرف گاز نقش دارد. وی با تاکید بر دوجداره کردن پنجره ها، بیان کرد: در یک 
خانه با پنجره تک جداره، ۱۰ برابر بیشتر از پنجره دو جداره گاز مصرف می شود 

و باعث اتلاف انرژی خواهد شد.

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان 
قم با بیان اینکه سالانه برای تامین فضاهای آموزشی 
سه  استان  این  جدیدالورود  دانش آموزان  نیاز  مورد 
مجموع  گفت:  است  نیاز  اعتبار  ریال  میلیارد  هزار 
اعتبارهای دولتی، استانی و ملی آموزش وپرورش قم 
یکهزار میلیارد ریال و با ۲ هزار میلیارد ریال کسری 

بودجه مواجه است. 
نشست  در  چهارشنبه  عصر  پورگلیان  محسن 
قم،  ساز  مدرسه  خیران  مجمع  اعضای  با  استاندار 
افزود:  امام جواد )ع( استانداری همچنین  تالار  در 
که  است  درصد   ۴.۲ قم  آموزشی  فضاهای  سرانه 
برای رسیدن به ۵.۲ درصد و میانگین کشوری نیز به 

سه هزار میلیارد ریال بودجه نیاز داریم.
خیران  حمایت های  ادامه  در  همچنین  وی 
مدرسه ساز را برای جبران این کمبود بودجه ضروری 
خواند و گفت:  طی ۲ سال گذشته از محل اعتبارهای 
ملی حدود یکهزار و ۱۰۰ میلیارد ریال برای مواردی 
که خیران به صورت مشارکتی مایل به ساخت مدرسه 

هستند، اعتبار کسب کردیم.
پورگلیان اضافه کرد: مشارکت های خُرد و ریز خیران 
نیز به عنوان طرح آجر به آجر شروع شده که هدف آن 

ترویج فرهنگ کار خیر در جامعه است .
وی  یادآور شد: در سال های اخیر حدود ۳۰۰ هزار 
مترمربع فضای آموزشی با کمک خیران در قم احداث 

و یا بازسازی شده و در اختیار آموزش و پرورش قرار 
آموزشی  فضاهای  کل  درصد  معادل ۳۰  که  گرفته 

استان است.
اینکه  بیان  با  قم  مدارس  نوسازی  مدیرکل 
و  بَر و کف  قانون  با اجرایی شدن  باید  شهرداری ها 
مدرسه سازی،  طرح های  نکردن  توقف  همچنین 
آموزش و پرورش را یاری کنند گفت: شهرداری ها اگر 
مطالبه ای از آموزش و پرورش دارند، آن را به حساب 

خیرانی که در حال ساخت مدرسه هستند، نگذارند.
دستگاه های  قانون،  مطابق  اینکه  یادآوری  با  وی 
خدماتی موظف به تحویل انشعاب تا ورودی مدارس 
هستند بیان داشت: این قانون هنوز اجرایی نشده، 
و آموزش و پرورش نیز خارج از مکان آموزشی اجازه 
انشعاب  برقراری  و  توسعه شبکه  برای  هزینه کردن 

ندارد.
سالانه باید ۳0 واحد آموزشی در قم احداث شود

رئیس مجمع خیران مدرسه ساز قم نیز با اشاره به 
اینکه ۵۰ درصد کل فضاهای آموزشی استان توسط 
خیران ساخته شده گفت: در قم میانگین افزایش 
سالانه تعداد دانش آموزان ۱۰ تا ۱۲ هزار تَن و بیش 
از میانگین کشوری است، و این جمعیت نیازمند ۳۰ 

مدرسه با حدود ۳۶۰ کلاس است.
ناصر علایی طباطبایی با تاکید بر اینکه اداره کل 
نوسازی مدارس تنها امکان تامین یک سوم هزینه لازم 

را دارد گفت: در قم پتانسیل خوبی وجود دارد و اگر 
موانع برداشته شود، قطعا سرعت مدرسه سازی چند 

برابر می شود.
آموزش و پرورش حتی یک ریال نیز برای خرید 

زمین ندارد 
پرورش  و  آموزش  اینکه  به  اشاره  با  وی همچنین 
حتی یک ریال نیز برای خریدن زمین ندارد گفت: 
قانون باید شهرداری ها را موظف کند، در زمان توافق، 
فضاهای آموزشی را رایگان در اختیار آموزش و پرورش 
بگذارند، و اگر نیز قرار است پولی بگیرند، دولت در 

قالب کمک به شهرداری ها مساعدت کند.
رئیس مجمع خیران مدرسه قم خاطرنشان کرد: 
را  مدرسه  ساخت  مجوز  که  دارد،  وظیفه  شهرداری  
صادر و در اختیار آموزش و پرورش قرار دهد ولی به 
این قانون عمل نمی کند و معتقد است که لغو شده در 

حالی که همچنان پابرجا است.
علایی افزود: این یک قانون بسیار مترقی است که 
مدرسه سازی را تسریع کرده، ولی اجرا نکردن آن باعث 

کُندی کار و در نتیجه دلسردی خیران شده است.
وی با اشاره به اینکه اکنون ۱7 طرح مدرسه سازی 
با ۱۰7 کلاس توسط خیران آماده تحویل به آموزش 
و پرورش استان است بیان کرد: ۱9 طرح شامل ۱7۴ 
کلاس با ۳۱ هزار مترمربع نیز در دست اقدام است، 

که تا مهرماه ۱۴۰۱ واگذار خواهد شد.

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم :
سالانه برای تامین فضاهای آموزشی قم دو هزار میلیارد ریال کسری بودجه داریم

معاون رفاه اجتماعی وزیر رفاه در برنامه 
زنده تلویزیونی گفته که میانگین خط فقر در 
کشور برای خانواده ۴ نفره حدود ۴ میلیون 
بیشتر  کمی  تهران  شهر  برای  و  تومان 

نزدیک ۵ میلیون است.


